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Delårsbokslut 2023 

Förvaltningsberättelse 

Händelser av väsentlig betydelse 

 
Under det gångna året har flera förändringar genomförts för att stärka både den externa och interna 
organisationen. För att säkerställa den övergripande verksamheten har Direktionen antagit en 
Krisberedskapsplan för förbundet, ett riktlinjedokument som tydliggör ansvar och åtgärder vid 
extraordinära händelser. Planen utgör grunden för enheternas egna krisplaner med detaljerade 
rutiner och instruktioner. För att ytterligare stärka samarbetet med medlemskommunerna och öka 
dialogen om gymnasieförbundets verksamhet, har Direktionen även beslutat att arrangera fler 
ägardialoger samt genomföra en översyn av förbundsordningen. 
 
Inom den interna organisationen har Verksamhetsutvecklingsfonden (VUF) spelat en viktig roll för att 
främja positiv utveckling av övergripande mål och prioriterade områden. Under 2023 har flera projekt 
godkänts, inriktade på att skapa en tryggare inlärningsmiljö. Dessa projekt inkluderar åtgärder som 
slumpvisa drogtester på Lars Kaggskolan, förbättringar av studiemiljön på biblioteket, åtgärder för 
lugn och trygghet för att förbättra studieresultat, att skriva om konst samt kartläggning och främjande 
av kollegialt lärande. 
 
En annan betydande åtgärd har varit ombyggnationen av Anpassad gymnasie, vilken har haft två 
övergripande syften: att förbättra den pedagogiska inlärningsmiljön för elever med intellektuell 
funktionsnedsättning och att optimera användningen av förbundets lokaler. Ombyggnationen är ett 
tydligt uttryck för förbundets strävan efter att säkerställa en inkluderande och meningsfull 
utbildningsmiljö som gynnar samtliga av våra elever. 
 
Ett annat initiativ är startandet av en Lärlingsutbildning inom Industritekniskt program med inriktning 
på Produkt- och maskinteknik. Bakgrunden till detta beslut är den ökande utmaningen för 
industriföretag i södra Region Kalmar att rekrytera kvalificerad personal. Efter nära samarbete med 
näringslivet har inriktningen fastställts. Ekonomiskt bedöms programmet vara hållbart, med 
inkluderade skolförlagda kurser och bibehållna kostnader. Programmet är planerat att starta hösten 
2024 och kommer att erbjuda lärlingsutbildning från årskurs 2 för elever som börjar sin utbildning 
under läsåret 2024/2025. 
 
Ett område som har varit i fokus under året är lagrådsremissen som syftar till att underlätta 
arbetsmarknadsintegration och förbättra kompetensförsörjningen. Genom kommunala avtal för 
utbildningsplanering samarbetar gymnasieskolors huvudmän för att möta både ungdomars önskemål 
och arbetsmarknadens behov. De nya skollagsändringarna gäller från 1 juli 2023 och påverkar 
utbildningar från 2025. Kalmarsunds gymnasieförbund och Styrelsen för vuxenutbildning har avtal 
som uppfyller kraven för primära samverkansområden. För Borgholms kommun finns ett utarbetat 
och förenklat avtal som gäller från den 1 juli 2023 till den 31 december 2024. Avtalssamverkan syftar 
även till att mer effektivt anpassa utbildningsutbudet enligt medlemmarnas behov samt 



3 
 

arbetsmarknadens kompetenskrav, utvecklingen på arbetsmarknaden och integrationen av 
nyanlända. 
 
Under året har också förändringar i form av nya regler för kartläggning och validering implementerats. 
De reviderade skollagsreglerna innebär en ökad betoning på huvudmannens ansvar att erbjuda 
validering och kartläggning inom kurser som finansieras av elevens hemkommun.  
 
Slutligen har direktionen fattat beslutet att förbundet ska donera föremål och myntsamlingen från 
1795, som tidigare hade deponerats, till Kalmar läns museum. Myntsamlingen hade tidigare varit 
förvarad på Stagneliusskolan och har sedan 2021 förvarats på Kalmar läns museum. 

  

Årets resultat 

Beräknat per invånare är förbundet fortfarande på en nivå (3 971 kr/inv) som är lägre än den 
genomsnittliga kostnaden för gymnasiet i riket (4 859 kr/inv). Beräknat per elev (senast kända uppgift 
från Kolada år 2022) visar att förbundets kostnad är 122,7 tkr/elev (vägt medel). Detta är fortfarande 
den näst lägsta siffran av de kommuner som förbundet jämför sig med. Lägst kostnad har Kristianstad 
kommun som har en kostnad på 117,4 tkr/elev, resterande kommuner i jämförelsen har ett 
medelvärde på 143,7 tkr/elev. 
 
Förbundet förväntas redovisa ett negativt resultat för 2023, uppgående till 32,4 miljoner kronor. Det 
negativa resultatet är huvudsakligen en följd av ökade kostnader, särskilt relaterade till pensioner och 
den påverkande effekten av hög inflation. För att hantera detta kommer en del av 
resultatutjämningsreserven att användas. Trots detta förväntas ändå ett negativt balanskravsresultat. 
Den nuvarande ekonomiska situationen är temporärt mycket utmanande och kopplad till globala och 
nationella ekonomiska förhållanden. Denna situation bedöms vara övergående och att tvinga 
förbundets verksamhet att genomgå betungande nedskärningar är inte en långsiktigt hållbar strategi.  
 
I kommunallagen finns en möjlighet att avvika från balanskravet under extraordinära omständigheter, 
under förutsättning att de åtgärder som vidtas är förenliga med en sund ekonomisk förvaltning. 
Förbundets uppfattning är att den nuvarande situationen inte kunde förutses eller planeras för. 
Förbundet jämför detta med den sällsynta situationen år 2018 när synnerliga skäl godkändes på 
grund av den oväntade flyktingströmmen. 
 
Det är därför av yttersta vikt att förbundet åberopar synnerliga skäl för att undvika omedelbara och 
kortsiktiga nedskärningar. Kostymanpassningar som sannolikhet annars skulle få långsiktiga negativa 
konsekvenser för elevernas skolgång, påverka skolans pedagogiska kvalitet och elevernas 
studieresultat på lång sikt. 
 
Övergången till det nya pensionsavtalet AKAP-KR samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet. 
Pensionskostnaderna debiteras vanligtvis enheterna genom intern finansiering (PO-påslag). Under 
året har den ökade kostnaden mellan 2022 och 2023 års PO-påslag särredovisats för att påvisa den 
förhöjda kostnaden vilket ger ett underskott om 23,6 mkr. 
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Pensionskostnaden för Kalmarsunds Gymnasieförbund för helåret 2023 väntas även bli högre än 
enligt senaste prognos (1,8 mkr). Fler anställda väntas kvarstå i avtalet KAP-KL än vad som antogs i 
föregående beräkning vilket ger högre kostnad för försäkringspremien. Det kompenseras till viss del 
av lägre prognos för den avgiftsbestämda pensionen av samma orsak. Tillsammans med 
förvaltningsavgifter, förändring av semesterlöneskuld mm så ger posten ett underskott på helår om 
1,3 mkr. Arbetsgivaravgifter tillsammans med den planerade interna finansieringen förväntas ge ett 
tillskott om 2,3 mkr. 
 
Portföljen hos KLP tappar lite i augusti men går bättre än index. Totalt under 2023 så är portföljen upp 
5,8 % jämfört med index som stigit med 3,8 %. Ränteportföljen fortsätter att leverera och KLP:s 
räntestrategi har varit gynnsam senaste åren. Förbundet har placerat 30 mkr i portföljen och värdet är 
vid delåret 31,8 mkr. Värdering av portföljen vid årets slut har förbundet lagt på noll. Total avvikelse 
prognostiseras till plus 0,1 mkr för finanserna. 

Prognosen innehåller ett helårsresultat för skolenheterna som tillsammans uppgår till minus 5,5 mkr. 
De interkommunala ersättningarna uppvisar ett budgetunderskott om 7,3 mkr medan de 
gemensamma verksamheterna lyfter prognosen med 3,8 mkr. Restaurang- och caféverksamheten 
kalkylerar med ett underskott om 0,8 mkr.  
 
Förbundets investeringsbudget uppgår 2023 till 11 mkr. Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till 
och med augusti månad vilket motsvarar 21%. Prognosen är att alla de budgeterade medel kommer 
användas innan årets slut. 
 
Gymnasieförbundet klarar inte de ekonomiska målen vid avstämning av innevarande år och de två 
kommande planeringsåren. Årets (och även kommande års) prognostiserade resultat och höga 
kostnadstryck lämnar inga utrymmen till detta (se specifikt avsnitt).  
 
Gymnasieförbundets resultat vad gäller verksamheten sammanställs genom tre prioriterade områden 
(”Kunskap, utveckling och lärande”, ”Normer, värden och inflytande” samt ”En skola på vetenskaplig 
grund och beprövad erfarenhet”) med 15 delmål för att följa upp kvaliteten i verksamheten. Av dessa 
följs fem delmål upp i delårsrapporten, resterande delmål stäms av vid slutet av året. 
Gymnasieförbundet har lyckats nå 60 % av de mål som följs upp i delåret (tre av fem). Dessutom är 
ett av målen de fem målen delvis uppnått.  
       

Investeringar 

Förbundets investeringsbudget år 2023 uppgår till 11 mkr. Budgeten fördelas internt utifrån 
enheternas prioriterade behov inom sina verksamheter där den största delen är avsatt för IT och 
infrastruktur. Gällande lokaler och fastigheter har förbundets lokalstrateg i uppgift att samordna och 
prioritera förbundets investeringar för detta område. 

Inom gymnasieverksamheten finns behov av investeringar för stadigvarande läromedel på ett flertal 
yrkesprogram samt inredning och möblemang till klassrum och gemensamma ytor. 

I verksamheten för vuxenutbildning består investeringsbehovet av bland annat utrustning till 
utbildningar men också utveckling av digitala lärmiljöer samt möblemang. 
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Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till och med augusti månad. 

Prognosen är att alla budgeterade medel kommer användas innan årets slut.  
 
För övergripande verksamhet finns investeringsutrymme om totalt 8,2 mkr. Här ingår kostnader för 
elev- och personaldatorer samt digital omställning men även kostnader för övergripande 
lokalförändringar. För 2023 har det handlat om anpassningar i fastigheten Västergård samt mindre 
anpassningar i fastigheten Storken.  
 
Verksamheten för Restaurang & café har förbrukat 0,5 mkr genom reinvestering i köksmaskiner och 
inventarier till matsal, av verksamhetens investeringsbudget om 0,7 mkr. Bedömningen är att 
investeringsbudgeten kommer att förbrukas under året. 
 
Axel Weüdelskolan har under 2023 flyttat åter till Axelgård efter ett par år med verksamhet även på 
Västergård. Under hösten 2023 är det endast YH-utbildningen som lokaliseras till Västergård 
avseende Axel Weüdelskolans utbildningsområde. Verkstadslokalen på Axelgård har under året 
anpassats till verksamheten och kan nyttjas på bättre sätt. Då dessa större investeringar är gjorda så 
har enheten under året en lägre budget (0,3 mkr) för investeringar. Digitala miljöer och stadigvarande 
undervisningsmaterial är de poster som ryms inom given budgetram. Inga medel är hittills nyttjade 
men prognosen är att enheten kommer nyttja hela budgeten. 
 
Stagneliusskolans planering för sin investeringsbudget 2023, som uppgår till 0,3 mkr, att utrusta 
arbetsrum och klassrum med möbler och anpassade inventarier. Vid delårets avstämning har 0,2 mkr 
nyttjats till att utrusta AST-enhetens lokaler. 
 
Jenny Nyströmskolans investeringsutrymme uppgår till 0,1 mkr. Behov av ny diskmaskin på 
restaurang- och livsmedelsprogrammet kommer att täcka in hela årets investeringsbudget. 
 
Anpassat gymnasiums investeringsbudget på 0,5 mkr har använts till de nya lokalerna på Västergård.      
    
Lars Kaggskolans investeringsbudget för 2023 uppgår till 0,8 mkr. I planeringen är det framför allt 
investeringar av stadigvarande läromedel till skolans olika program. Per den sista augusti är hälften 
av utrymmet utnyttjat där den största posten avser robotteknik på El- och energiprogrammet och 
Teknikprogrammet.  
 
Investeringsbudgeten för Ölands utbildningscenter uppgår till 0,1 mkr. På Ölands utbildningscenter är 
tänkta investeringar främst kopplade till stadigvarande undervisningsmaterial inom vård- och 
kockbildningarna. Utöver dessa även investeringar i digitala lärmiljöer på skolan. 
Investeringsbudgeten är vid avstämning inte nyttjad men prognosen är att den kommer nyttjas fullt ut. 
 
De finansiella målen anger att investeringsverksamheten, under planeringsperioden 2023-2025, ska 
självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken mån förbundet lyckas finansiera sina 
investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat och/eller med hjälp av 
försäljningar/avskrivningar. I prognosen och planen för 2023-2025 finns ett utrymme om minus 24 mkr 
och ett investeringsbehov om 29 mkr. Detta innebär att förbundet inte klarar målet enligt nuvarande 
prognoser. 
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Förväntad utveckling 

Enligt den senaste befolkningsprognosen för medlemskommunerna förväntas det totala elevantalet 
öka under de kommande åren. Detta kommer att kräva ökad organisering och lokaloptimering från 
förbundets sida. Om förbundet behåller samma andel elever från medlemskommunerna som 
nuvarande (77%), och om antalet externa elever ökar i samma genomsnittliga nivå som 
medlemskommunerna, kommer förbundet att behöva öka sin organisation med ungefär 400 elever 
fram till 2032. 
 
För närvarande är Lars Kaggskolan och Stagneliusskolan i stort sett fullbelagda enligt lokala 
förhållanden. Andra skolor som Jenny Nyströmskolan och fastigheten Västergård har möjlighet att ta 
emot fler elever, men framtida programval är komplexa och påverkas av varierande intressen. Att 
säkerställa ekonomisk hållbarhet för olika program är utmanande, speciellt med osäkerhet kring 
elevval och resursbehov för olika programtyper. 
 
En specifik utmaning är minskningen av elevantal och program på Jenny Nyströmskolan, särskilt 
inom program med behov av speciallokaler och utrustning. Utmaningar väntar även vid planeringen 
av Anpassad gymnasieskola, där kostnaderna per elev är betydligt högre än för nationella program.  
 
Förbundet står inför ett ökande antal elever med autismspektrumtillstånd (AST) och elever utan 
behörighet till nationella gymnasieprogram. AST-enheten är redan fullbelagd och ökad tillströmning 
kräver anpassade resurser och kompetens. Utmaningen med elever utan behörighet är att 
gymnasieskolan måste öka bemanningen för att stödja dem, vilket kan vara ekonomiskt krävande. 
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Ökat elevantal påverkar också matsalskapaciteten. Skolor som Lars Kaggskolan och 
Stagneliusskolan behöver utvidga och underhålla matsalar för att möta framtidens elevbehov, vilket 
resulterar i högre lokalkostnader. 
 
Den största utmaningen inför framtiden är dock den negativa resultatutveckling som prognostiseras 
de kommande åren, vilket påverkar det egna kapitalet negativt. Det befintliga eget kapital på 64 
miljoner kronor kommer att belastas med det prognostiserade årets underskott på 32,4 miljoner 
kronor samt en utbetalning på 6,3 miljoner kronor till medlemskommunerna. Detta resulterar i att 
förbundet förväntas ha ett negativt eget kapital med det prognostiserade resultatet för 2024. Utan 
extra insatser eller tillskott och med nuvarande kostnadsstruktur förväntas förbundet återställa ett 
positivt eget kapital först år 2030. Förbundets negativa resultat kommer även påverka 
medlemskommunernas koncernresultat i enlighet med deras ägarandelar. Samverkan mellan 
förbundet och medlemskommunerna är därför avgörande för att hantera dessa framtida utmaningar 
och för att finna hållbara lösningar som ger en bibehållen utbildningskvalitet.  
 

Väsentliga personaluppgifter 

Antalet tillsvidareanställda i juli 2023 har minskat något från föregående mättillfälle, december 2022, 
från 566 till 563 medarbetare. Antalet visstidsanställda har minskat från 62 medarbetare till 38 
medarbetare. Majoriteten av de visstidsanställda består av obehöriga lärare och pedagogiska 
assistenter. Timavlönade omräknat till årsarbetare har från januari till och med juli i jämförelse med 
föregående mätning har ökat med 0,4 årsarbetare.  
 
Andelen kvinnor och män av tillsvidareanställda är i princip oförändrat sedan årsredovisningen i 
december 2022. Majoriteten i förbundet är lärare som anses vara ett kvinnodominerat yrke vilket gör 
det svårt att vid rekrytering få sökande av det underrepresenterade könet. Detta gör det i sin tur svårt 
att upprätthålla en jämn könsfördelning. Dock har förbundet som helhet en relativt jämn 
könsfördelning, 61 % kvinnor och 39 % män. För att en könsfördelning ska vara jämn ska intervallet 
vara inom 60/40. Av de visstidsanställda är 50 % kvinnor och 50 % män.  
 
Medelåldern i förbundet är 48,4 år vilket är relativt högt. Det är något som också syns under 
”åldersstruktur i procent av andel tillsvidareanställda” där 47,4 % av medarbetarna är mellan 50-69 år.  
 
Från och med 1 januari till och med 31 juli 2023 har 25 tjänster annonserats ut. Under 2022 vid 
samma perioder så annonserades 36 tjänster ut. Att Kalmarsundsgymnasieförbund annonserat ut 
färre tjänster under 2023 beror på flera faktorer. Dels har organisationen tidigare vuxit och nu har 
organisationen vuxit och nu är dessa tjänster tillsatta. Av de 25 tjänsterna ligger 20 st under kategorin 
”pedagogisk verksamhet”. 18 av de utannonserade tjänsterna har varit tillsvidareanställningar. 
Personalomsättningen visar, i jämförelse med föregående delårsbokslut, en liten minskning av 
avgångar som har orsak ”egen begäran”. I juli 2022 hade 11 medarbetare sagt upp sig på egen 
begäran och 5 medarbetare hade avgått på grund av pension. I år är antalet avgångar mellan januari 
och juli på grund av egen begäran 10 medarbetare och på grund av pension är 2 medarbetare. 
Enligt tidigare framtagen pensionsprognos (årsredovisning 2022) står arbetsgivaren inför stora 
rekryteringsutmaningar framöver. Kompetensförsörjningen för kategorin lärare är komplex då 
legitimations- och behörighetskrav gör att det blir svårt att hitta lärare med rätt formell kompetens till 
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de vakanta tjänsterna. Kalmarsunds gymnasieförbund påbörjade under 2022 ett arbete med att 
kartlägga kompetensen bland ämneslärare. Syftet är att identifiera i vilka ämnen det är eller kan 
uppstå rekryteringsutmaningar i framtiden. Kartläggningen består av flera delar som analys av 
pensionsprognosen på ämnesnivå, kartläggning av kompetens hos behöriga lärare samt kartläggning 
i vilka ämnen obehöriga lärare undervisar i. Kalmarsunds gymnasieförbund har också fått ta del av 
statistik från Linnéuniversitetet kring hur många lärarstudenter som utbildas i varje ämne samt vilket 
år de förväntas ta examen.  
 
 

Personalmått, juli 2023 
 

Antal anställda Totalt Kvinnor Män 

Årsarbetare av månadsavlönade 574 352 221 

Månadsavlönade 599 367 232 

Andel kvinnor/män av månadsavlönade 100% 61% 39% 

Tillsvidareanställda 563 350 213 

Andel kvinnor/män av tillsvidareanställda 100% 62% 38% 

Månadsavlönade visstidsanställda 38 19 19 

Andel kvinnor/män av visstidsanställda 100% 50% 50% 

    

Timavlönade Jan 2023-Juli 2023 Totalt Kvinnor Män 

Timmar omräknade till antal årsarbetare 8,4 5,4 3,0 

    

Medelålder Totalt Kvinnor Män 

Tillsvidareanställda 48,4 48,7 48,0 

    

Sysselsättningsgrad Totalt Kvinnor Män 

  96,2% 95,8% 96,7% 

Åldersstruktur i procentuell andel tillsvidareanställda Totalt Kvinnor Män 

> 29 3,6% 2% 1,6% 

30-49 49% 30% 19% 

50-69 47,4% 30,2% 17,2% 

Personalomsättning Jan 2023 - Juli 2023 
Procent 

2023 

Antal 
Jan-Juli 

2023 
Antal Jan-
Juli 2022 

inkl egen begäran och pension 1,77% 10 16 

egen begäran 1,41% 8 11 

pension 0,6% 2 5 
 
Externt annonserade tjänster under perioden 1 januari till 31 juli uppgick till 25 stycken tjänster totalt 
varav 21 stycken tjänster var under kategorin pedagogiskt arbete. Av dessa var 18 
tillsvidareanställningar och 7 visstidsanställningar. 
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Den totala ackumulerade sjukfrånvaron från januari 2023- juli 2023 är 3,4 %. Den totala 
ackumulerade sjukfrånvaron för år 2022 var 4,0 %. Sjukfrånvaron har minskat något hos alla 
åldersgrupper jämfört med 2022. Den största minskningen har skett i åldersgruppen 50 år eller äldre, 
uppmätte 2022 5,2 % och nu vid denna mätning 4,6 %.  
 
Av den totala sjukfrånvaron är 41,5 % långtidssjukfrånvaro vilket är en ökning jämförelse med 
föregående års statistik vid samma tidpunkt, 37,5 %.  
 
I jämförelse med snittet för ackumulerad sjukfrånvaro hos kommuner i Sverige vilken är 8,1 % ligger 
Kalmarsunds gymnasieförbund sjukfrånvaro lågt med 3,4 %. Den låga totala ackumulerade 
sjukfrånvaron hittills under 2023 kan delvis förklaras med att frånvaron minskar under 
sommarmånaderna. Men även om man tittar på enskilda månader så ligger frånvaron på låga nivåer 
jan-maj. För att bibehålla de låga sjuktalen är det viktigt att fortsätta arbetet med förebyggande 
insatser och ett väl fungerande systematiskt arbetsmiljöarbete.  
 
Total sjukfrånvaro Jan-Juli 

2023 
Jan-Dec 

2022 
Riksnivå 

medelvärde 
kommuner 

2022 

1. Total sjukfrånvaro ackumulerad 3,4% 4,0% 8,1% 

2. Långtidssjukfrånvaro (60 dgr eller mer) av total sjukfrånvaro 41,5% 37,5% 37,3% 

3. Sjukfrånvaro ackumulerad för kvinnor 4,0% 4,6% 8,8% 

4. Sjukfrånvaro ackumulerad för män 2,3% 2,6% 5,7% 

5. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 29 år eller yngre 1,5% 1,7% 7,5% 

6. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 30-49 år 2,3% 2,8% 7,5% 

7. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 50 år eller äldre 4,6% 5,2% 8,9% 
 
Sjukfrånvaroredovisning är obligatorisk där den totala sjukfrånvarotiden redovisas uppdelat på kvinnor, män och ålder i 
relation till den sammanlagda ordinarie arbetstiden beräknat i timmar.  
 
Varje år genomförs en årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Uppföljningen sker genom en webbenkät till förbundets arbetsplatser som 
besvaras av chefer, fackliga företrädare, skyddsombud och medarbetare med tilldelad 
arbetsmiljöuppgift. Webbenkäten innehåller frågor med direkt koppling till Arbetsmiljöverkets föreskrift 
2001:1. Förbundskansliet sammanställer arbetsplatsernas svar. Därefter ska varje arbetsplats ta fram 
en handlingsplan utifrån enkätresultatet. Handlingsplanerna behandlas i respektive lokal 
samverkansgrupp. Enkäten ligger till grund för kommande insatser inom arbetsmiljöområdet. 
Uppföljningen för 2022 visar att det systematiska arbetsmiljöarbetet bedrivs tillfredsställande. Rutiner 
och policys är kända i organisationen, samverkan upplevs fungera bra, ansvarsfördelningen i 
arbetsmiljöarbetet är tydlig och samarbetet med Arbetsmiljöenheten är väl fungerande. Ett 
utvecklingsområde som uppmärksammades i enkäten 2020 var brist på kunskap kring rutinen för akut 
fara för väpnat våld. Efter flertal olika insatser inom området upplevs rutinen kommunicerad i 
organisationen och det framkommer inte längre någon uttalad brist på kunskap inom området.   
 
Under 2023 har förbundet fortsatt arbeta med strategisk kompetensförsörjning. Arbetet har utmynnat i 
en övergripande handlingsplan med ett antal aktiviteter där utgångspunkten varit arbetsmiljö, 
arbetsorganisation, arbetstid och lönebildning. Arbetet har fortsatt på central nivå med 
implementering, och genomförande av aktiviteter samt kartläggning och identifiering av behov på 
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lokal nivå. Några av de aktiviteter som utförts på central nivå är:  
 

 Professionsprogrammet – utbildar sin fjärde omgång lärare. Mindre revideringar av innehållet 
genomförs varje år för att anpassa programmet mot nuvarande förändringar i vår omvärld 
samt interna prioriterade mål. 

 Förstelärare – Det har varit en ny ansökningsomgång och 17 har fått förtroendet att ha 
försteläraruppdraget.  

 Trygga kompetensförsörjningen -  För att trygga kompetensförsörjningen inom elevhälsan har 
förbundet avsatt centrala medel i syfte att fortbilda två ämneslärare för att uppnå behörighet 
som speciallärare med inriktning Språk-skriv- och läsutveckling eller Matematikutveckling. 80 
% av utbildningen sker på betald arbetstid. Utbildningsstart hösten 2022. På grund av 
vakanser så har en tjänst utökats under 2023. Tre fortbildningar av ämneslärare är nu i gång.  

 Lönebildning – Nya lönekriterier och bedömningsmatris blev fastställda under våren 2023 och 
ska tillämpas inför 2024 års löneöversyn. En lansering till all personal har utförts under våren 
2023 och under höstterminen så fortsätter utbildningsinsatser till all personal.  

 Medarbetarsamtal – Nya frågor till medarbetarsamtalet är framtaget för att gå i linje med de 
nya lönekriterierna. Det finns nu en tydlig röd tråd mellan medarbetarsamtalet och 
lönekriterierna samt en koppling till de kulturbärande beteendena och personalpolitiska 
programmet.  

 

Vartannat år genomför Kalmarsunds Gymnasieförbund en medarbetarenkät. Medarbetarenkäten 
2022 visar att Kalmarsunds gymnasieförbund nått målen i det personalpolitiska programmet. HME 
står för hållbart medarbetarengagemang och mäts inom områdena motivation, ledarskap och 
styrning. Medarbetarenkäten 2022 visar på höga resultat för HME-faktorerna inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Enkäten visar också att det är marginell skillnad på hur män och kvinnor ser på sin 
arbetsmiljö. Två områden med lite lägre index är arbetsbelastning och arbetstid. Medarbetarenkäten 
visar på förbättrade resultat i området arbetsbelastning jämfört med 2020. Frågorna kopplade till 
arbetstid är nya inför 2022 medarbetarenkät och därför finns inget tidigare resultat att jämföra med. 
Varje enhet har fått göra en handlingsplan kopplat till resultaten på respektive enhet. 
Handlingsplanerna handlar om information samt dialog medarbetare och chef angående 
arbetsbelastning och arbetstid.  
 
Medarbetarenkäten ställer också frågan hur sannolikt det är att medarbetarna skulle rekommendera 
sin arbetsgivare till vänner och familj. Värden över 0 är bra, det visar att det finns fler ambassadörer 
än kritiker. Att ligga mellan +20 anses vara mycket bra och ett värde över 50 är extra allt. 
Föregåendes medarbetarenkät 2020 visade på nyckeltalet 16 i ambassadörskap. Medarbetarenkäten 
2022 visar ett resultat på 35,1 i ambassadörskap.  
 
Övriga förbundsövergripande insatser 
 

 Stödmaterial för chefer att använda under arbetsplatsträffar fortsätter att utformas.  
 Rutinen för skyddsorganisationen revideras tillsammans med centralt huvudskyddsombud.  
 Krisberedskapsplanen är reviderad och fastställd.  
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Ekonomiska mål, balanskrav och god ekonomisk hushållning 

Enligt kommunallagen ska kommuner och landsting ha en god ekonomisk hushållning i sin 
verksamhet. Balanskravet innebär att kommuner och landsting skall upprätta en budget för varje 
kalenderår så att intäkterna överstiger kostnaderna. Utöver balanskravet ska dock 
fullmäktige/direktionen fatta beslut om riktlinjer för god ekonomisk hushållning för den kommunala 
verksamheten. För verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. För ekonomin ska anges de finansiella mål som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. 
 
  

Balanskravsutredning 

 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets resultat enligt resultaträkningen     -32,4 -10,0 -6,7 
orealiserade vinster och förluster i värdepapper      -0,6 0,0 0,0 
Årets resultat efter balanskravsjusteringar     -33,0 -10,0 -6,7 
Medel till/från resultatutjämningsreserv     9,4 10,0 0,6 
Balanskravsresultat     -23,6 0,0 -6,1 
Synnerliga skäl föreligger att ej återställa     23,6 0,0 0,0 
Återställning resultat     0,0 0,0 0,0 

 
Förbundet kommer, enligt prognos, under år 2023 redovisa ett negativt resultat enligt 
resultaträkningen. Dock kommer förbundet hantera delar av detta och balanskravsresultatet kommer 
därmed skilja sig från resultatet i resultaträkningen.  
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Balanskravsresultatet räknas fram i en till resultaträkningen sidoordnad balanskravsutredning. Där 
görs justeringar av ett antal angivna kostnader och intäkter. Även RUR hanteras i denna utredning. 
Gymnasieförbundet kommer under år 2023 nyttja delar av den avsatta resultatutjämningsreserven. 
Den höga inflationen påverkar förbundet hårt via bland andra el-och materialkostnader, hyror och 
livsmedelskostnader. De ökade kostnaderna är helt kopplade till en omvärldssituation där förbundet 
är maktlöst. Till detta nyttjas förbundets RUR.  
 
Om balanskravsresultatet, enligt 11 kap. 10 § lagen (2018:597) om kommunal bokföring och 
redovisning, för ett visst räkenskapsår är negativt ska det regleras under de närmast följande tre åren. 
Fullmäktige ska anta en åtgärdsplan för hur regleringen ska ske. Beslut om reglering ska fattas 
senast i budgeten det tredje året efter det år då det negativa balanskravsresultatet uppkom. 
Fullmäktige får besluta (11 kap. 13 § kommunallagen (2017:725)) att en reglering av ett negativt 
balanskravsresultat inte ska göras om det finns synnerliga skäl. Dessa skäl kan vara kopplade till: 

 Stark finansiell ställning 
 Omstruktureringskostnader av engångskaraktär 
 Andra skäl som kan försvaras med ett mycket väl motiverat resonemang om god ekonomisk 

hushållning. 
 

Propositionen om god ekonomisk hushållning påpekar att det är möjligt att avvika från balanskravet 
om det finns exceptionella skäl. Dessa situationer handlar om fall där avvikelsen är starkt motiverad 
och att åtgärderna som en kommun generellt vidtar måste vara i linje med god ekonomisk 
hushållning, har beaktats. Vidare finns också en möjlighet för en kommun eller region att metodiskt 
och förutsebart minska sitt eget kapital genom att referera till specifika omständigheter som motiverar 
att ett negativt resultat inte behöver korrigeras.  
 
Det har inte på något sätt varit möjligt för förbundet att förutse eller förbereda sig för den betydande 
inflationen som drabbade Sverige samtidigt med införandet av det nya pensionssystemet. Det bör 
noteras att denna situation är temporär, enligt SKR´s prognoser, och förväntas återgå till normala 
nivåer med början under år 2025. Nytt pensionsavtal samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet om cirka 23 
mkr.  
 
Situationen kan likställas med den exceptionella kostnad och exceptionella skäl som förbundet 
upplevde under 2018 och där revisionen ställde sig bakom förbundets åberopan om synnerliga skäl 
både i delårsbokslut och årsbokslut. GYF har genomfört en långsiktig finansiell analys som uppfyller 
kraven för sund ekonomisk förvaltning. Denna analys stärker även förtroendet för att stödja 
användningen av sådana betydande skäl.  
 
Förbundet åberopar synnerliga skäl för att inte återställa årets negativa balanskravsresultat. 
Justeringar som görs med åberopande av synnerliga skäl påverkar inte det redovisade 
balanskravsresultatet utan hanteras efter balanskravsresultatet i förvaltningsberättelsen. 
Förbundets motivering till att åberopa synnerliga skäl är, som redogjorts för ovan, en tillfällig mycket 
utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska 
utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför försätta förbundets verksamheter i hårda 
besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. Att i stället nyttja förbundets goda 
upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två utmanande år är att föredra. Att 
förbundet skulle behöva återställa ett ekonomiskt negativt resultat skapat av yttre, helt opåverkbara, 
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omständigheter upplevs orimligt. Detta då det med största sannolikhet skulle påverka skolans 
pedagogiska kvalité och elevernas studieresultat framgent. 
 
Samarbetet med förbundets medlemskommuner är mycket god och preliminärt löfte om tillskott om 30 
mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna gemensamt tar för att säkra förbundets 
ekonomi.  

 

Ekonomiska mål 

Soliditet 
Soliditeten visar hur stor andel av förbundets tillgångar som är finansierade med eget kapital. Målet är 
i budget 2023 att den under planeringsperioden inte ska understiga ett medel om 15%. Målet har i 
tidigare års budget varit att soliditeten ska öka under planeringsperioden men med de ekonomiska 
förutsättningar som nu råder finns inget värde med ett sådant mål. Förbundet behöver fokusera på att 
hålla en acceptabel ekonomisk nivå och inte sträva efter att stärka balans och resultatbudget med 
minskad kvalitet i verksamheten som eventuell befarad följd.  
 
Under planeringsperioden ska soliditeten inte understiga ett medel om 15 procent. Planen visar att 
förbundet inte når målet. 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 2023/2025 

Soliditeten ska under planeringsperioden inte 
understiga ett medel om 15%.     17% 11% 6% 11,1% 

 
 
 
Likviditet 
Förbundets mål gällande likviditeten, det vill säga den kortsiktiga betalningsförmågan, anger att 
likviditetssaldot i genomsnitt över året ska överstiga en månads genomsnittliga utbetalningar. 
Prognosen är att likviditetsmålet med årets hittills genomsnittliga utbetalningar och saldo kommer att 
uppnås. Dock är de två planeringsåren värre utsatta. Att noga följa och bevaka förbundets 
likviditetsprognos är av stor vikt.  

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets Likviditetssaldo genomsnitt >      68,4 45,5 46,2 
En månadsutbetalning     60,0 62,6 61,7 
Positivt resultat = målet uppnått     8 -17 -16 

 
 
 
Investeringar 
Det finansiella målet för investeringsverksamheten är att förbundets investeringar, under 
planeringsperioden 2023-2025, ska självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken 
mån förbundet lyckas finansiera sina investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat 
och/eller med hjälp av försäljningar/avskrivningar. 
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50 % självfinansiering investeringar     
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 Totalt 

Resultat     -32,4 -10,0 -6,7 -49,2 
Avskrivning/försäljning     8,4 8,5 8,5 25,3 
Utrymme      -24,1 -1,5 1,8 -23,8 

Investeringar     11,0 10,0 8,0 29,0 
Positivt resultat = målet uppnått     -30 -7 -2 -38 

 
Tabellen ovan visar att förbundet inte når målet. 
 

Bedömning - god ekonomisk hushållning 

En god ekonomisk hushållning innebär inte enbart att räkenskaperna går ihop, utan innefattar även 
ett krav på att pengarna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt sätt. I 
kommunallagen regleras även att budgeten ska upprättas så att intäkterna överstiger kostnaderna 
(ovan nämnda balanskrav) samt att för verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av 
betydelse för en god ekonomisk hushållning.  
 
Förbundet har en ändamålsenlig styrning, med mål, upprättade planer och program för att följa upp 
utvecklingen för såväl verksamhet som ekonomi. Förbundet har även en finansiell beredskap i form 
av flera års tidigare uppbyggt resultat som bland annat avsatts till en resultatutjämningsreserv.  
 
Med den grundliga genomgång av ekonomin efter 2018 då förbundet visade ett resultat om minus 21 
mkr visar förbundet en styrka att vända ett negativt utfall till en ekonomi i balans. Detta tack vare 
tidiga insatser, samlade krafter inom förbundet och med stöd från medlemskommunerna. Att 
dessutom att under de senaste åren kunna bygga upp en RUR för att mildra eventuellt kommande 
tuffa år visar detta ytterligare. Att förbundet, tillsammans med större delen av Sveriges kommuner och 
regioner, nu behöver nyttja dessa års insatser och resultat visar det fokus förbundet har på 
långsiktighet och hållbarhet.  
 
Förbundet hänvisar även delvis till synnerliga skäl för att inte behöva återställa negativt resultat under 
2023. Förbundets motivering är en tillfällig mycket utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens 
och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför 
försätta förbundets verksamheter i hårda besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. 
Att i stället nyttja förbundets goda upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två 
utmanande år är att föredra. Dessutom är samarbetet med förbundets medlemskommuner mycket 
god och preliminärt löfte om tillskott om 30 mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna 
gemensamt tar för att säkra förbundets ekonomi.  
 
Sammantaget är bedömningen att förbundet har en god ekonomisk hushållning. 
 
 
Pensionsmedel 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse.  
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 Delår 2023 Bokslut 2022 Delår 2022 
        
Pensionsförpliktelser       
Total pensionsförpliktelse i balansräkningen 34 037 32 794 34 143 
a.) Avsättning inkl särskild löneskatt 2 700 2 632 2 711 

b.) Ansvarsförbindelse inkl särskild löneskatt 31 337 30 162 31 432 
Pensionsförpliktelse som tryggats i 
pensionsförsäkring 97 547 79 375 74 951 
Pensionsförpliktelse som tryggats i pensionsstiftelse 0 0 0 
Summa pensionsförpliktelser (inkl försäkring) 131 584 112 169 109 093 
        
Utredningsgrad 98% 98% 98% 
        
Förvaltade pensionsmedel – marknadsvärde       
Totalt pensionsförsäkringskapital 104 638 104 638 102 407 
varav överskottsmedel 14 206 14 206 16 524 

Totalt kapital, pensionsstiftelse 0 0 0 
Finansiella placeringar (egna förvaltade 
pensionsmedel) 31 762 30 012 29 908 
Summa förvaltade pensionsmedel 136 400 134 650 132 315 
        
Finansiering       
Återlånade medel -4 816 -22 481 -23 222 
Konsolideringsgrad 1,0 1,2 1,2 

 
Sammanställningen ovan visar förbundets totala pensionsskuld enligt rekommendation 15 från Rådet 
för kommunal redovisning. 
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Måluppfyllelse – verksamhetsmål 2023 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: För att nå målet krävs att förbundet når det uppsatta gränserna för två indikatorer, det 
har förbundet inte gjort i år. För första gången på många år har förbundet lägre andel elever som tagit 
gymnasieexamen än riket, dock med endast en procentenhet. Endast Lars Kaggskolan klarade den 
indikatorn. Gällande den genomsnittliga betygspoängen så har förbundets gymnasieskolor överträffat 
rikets siffror med marginal. 
 
Rektor på Jenny Nyströmskolan B är otroligt stolt över den utveckling skolan gjort det senaste året. 
Alla mål är inte nådda men rektor ser en ökning inom många av de områden som mäts. Skolans 
omorganisation av utvecklingsorganisationen har inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Skolan ser en ökad samverkan mellan 
olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. För att skolan ska lyckas bättre så jobbar 
personalen bland annat med ett språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt (SKUA) under ledning av 
förstelärare, tillhandahåller studiehandledare på modersmål, digitala hjälpmedel som komplement till 
läroböcker, kvalitativa överlämningar. Skolan behöver även arbeta enträget med elever som är 
frånvarande för är eleverna på plats så finns det goda chanser att uppnå målen. 
 
Lars Kaggskolan har nått målet för skolan som helhet. På hantverksprogrammet nås inte målet, då 
86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller betygspoäng. Framgångsfaktorer för 
skolan är yrkeslärarnas intresse för eleverna att de ska klara av alla kurser på programmet inte bara 
yrkeskurserna. Skolans resurscentrum är en framgångsfaktor som bidrar till elevernas höga 
måluppfyllelse. Vi behöver reagera snabbare när vi ser/känner en oro för elever som riskerar att inte 
nå kunskapskraven i pågående kurser. Bristande motivation och hög frånvaro är utmaningar för 
skolan på vissa program och för flera elever. 
 
Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" har gått ner 
med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på indikatorn 
"Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. Det stora 
utvecklingsområdet för skolan blir att försöka få eleverna att vara mer närvarande detta tror skolan 
görs genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 93,00% 90,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,10 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Förbundet har nått målet för det första halvåret. De kurser som är förlagda på skolorna 
har bra resultat och särskilt yrkeskurserna med några få undantag. Detta tror skolorna beror på att vi 
har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. De kan säkerställa elevens kunskap 
på plats. Eleverna med "Lärande på arbetsplats" (LPA) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i högre 
betygspoäng. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se ännu bättre ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Förbundet håller på att 
utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar för att stötta elever 
som läser på distans. Skolorna analyserar elevernas behov kontinuerligt och försöker anpassa för att 
eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, studiehallar klarar oftast sina studier. 
 
Kurser på distans via NTI (en skola inom Academediakoncernen som bedriver vuxenutbildning) har 
sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner det totala resultatet. Dessa har skolorna svårt att 
påverka då de inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal med ansvariga på 
NTI om resultatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 84,0% 85,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 12,10 12,20 12,10 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolledningen på Jenny Nyströmsskolan anser att elever som behöver hjälp och stöd 
får det, och EHT-teamen fungerar effektivt. Skolan arbetar för att förbättra processen genom att ha 
mentorn som den primära kontaktpersonen till EHT. Mentor genomför en kort utredning tillsammans 
med elev och vårdnadshavare innan denne vänder sig till EHT. 
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Det övergripande målet att identifiera och stödja elever som riskerar att inte nå examen är uppfyllt på 
Lars Kaggskolan, men det är svårt att fastställa exakt vilka faktorer som har störst påverkan på 
elevernas framgång. Skolan arbetar internt för att etablera en systematisk strategi för främjande och 
förebyggande åtgärder. 
 
Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar väl på Stagneliusskolan. EHT ger kontinuerlig 
återkoppling till lärarna. Skolan använder digitala verktyg för att involvera lärare och främja ansvar för 
elevhälsofrågor. Utmaningen är att få elever i behov av stöd att ta emot de extra insatser som 
erbjuds. 
 
På AST-enheten bedrivs dagligt arbete kring elevhälsa med tillgång till specialpedagoger, 
speciallärare, socialpedagoger, SYV och skolsköterska samt skolpsykolog med 
målgruppskompetens. 
 
En utmaning för skolorna är att klargöra gränserna mellan skolans stöd och externa parter som BUP 
samt att utveckla personalens kompetens. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Tryggheten är en utmaning på flera av skolorna. Förbundet har som helhet inte nått 
målet, resultatet är på samma nivå som i riket. Den upplevda tryggheten varierar mellan skolorna och 
programmen på gymnasieskolan. Vuxeneleverna upplever överlag en större trygghet. Skolorna 
rapporterar om positiva trender i frågor som rör elevernas bemötande och trivsel, men utmaningar 
kvarstår i vissa klasser. Elever uttrycker oro för obehöriga personer på skolorna, slagsmål, och 
kränkande kommentarer mellan eleverna. Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive 
skjutningar och mord där elever eller tidigare elever har varit inblandade. Detta har skapat oro bland 
elever och personal. 
 
Eleverna som går på anpassad gymnasieskola visar på mindre upplevd trygghet och det finns en 
medvetenhet om att elever upplever otryggheten tydligare än många andra ungdomar och lägger in 
andra värden i trygghetsbegreppet. Åtgärder planeras, inklusive ökad närvaro av vuxna och en mer 
synlig kurator, för att förbättra tryggheten. 
 
Skolledningarna betonar att byggandet av relationer mellan lärare och elever är avgörande för att 
hantera dessa utmaningar där stärkande av ledarskapet i klassrummet och främjande av 
gemenskapen bland eleverna är viktiga pusselbitar. Skolorna är medvetna om utmaningarna och 
arbetar aktivt med att adressera dem. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 87% 87% 87% Nära målvärde Oförändrad 
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Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Andelen kränkta har ökat i jämförelse med förra året men är under det uppsatta målet 
för förbundet. Andelen elever som upplever sig kränkta skiftar mycket mellan skolor, program och 
klasser. Siffran ligger mellan 0 och 27 procent på programnivå. 
 
Samtliga skolor betonar vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt 
mentorskap och Mentorer i våldsprevention (MVP) används som åtgärder för ökad trygghet och i 
förläggningen minskad andel kränkningar. Skolor rapporterar att de arbetar med främjande och 
förebyggande åtgärder för att minska kränkningar och skapa en bättre skolmiljö. Det inkluderar att 
förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö för eleverna. Flera 
skolor visar en positiv trend när det gäller trivsel och bemötande mellan eleverna. Detta tyder på att 
åtgärderna som genomförs ger positiva resultat och att skolorna är engagerade i att förbättra 
situationen, men det finns behov av att förbättra analysen och involvera eleverna i den i större 
utsträckning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 6,3% 7,1% 7,3% Målvärde uppnått Ökad 
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Jenny Nyströmskolan A 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Det är svaga resultat på anpassad gymnasieskola när det kommer till trygghet på 
skolan. Vi har tidigare år fört resonemang kring att vissa av våra elever upplever otryggheten tydligare 
än många andra ungdomar och lägger in andra värden i trygghetsbegreppet. Det kan handla om att 
det kan kännas otryggt om någon ser att man går på anpassad gymnasieskola istället för på 
gymnasiet. För några elever är det viktigt att dölja det. Vi kan behöva undersöka vad våra elever 
lägger in i begreppet trygg för att fullt ut förstå vad resultatet står för. Men det spelar ju egentligen 
ingen roll. Skolan ska vara en trygg plats för alla elever. Vi får helt enkelt arbeta vidare med 
trygghetsfrämjande åtgärder. Vi behöver ha fler vuxna i våra korridorer. Skolledningen har bestämt att 
vi ska möta våra elever varje morgon, att vara mer synliga under skoldagarna och vår nya kurator 
(utökning från 50% till 100%) kommer att finnas tillgänglig och synlig på skolan i större utsträckning är 
tidigare. De pedagogiska assistenterna har redan en viktig roll och vi ska använda idrottslärare och 
estetlärare på raster för att hjälpa till med olika aktiviteter. De är inte mentorer och kan därför lägga 
mer tid i detta förebyggande arbete och det uppdraget startar under hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 84% 87% Ej accepterat värde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Under höstterminen 2022 hade vi vissa utmaningar på Storken med vissa nationella 
klasser kopplat till en utmanande elev. Möjligen ligger de upplevelserna till grund även för resultatet 
för 2023 när eleverna besvarade enkäten. Vi fortsätter vårt arbete mot kränkningar genom att 
involvera vår nyanställda kurator i trygghetsfrågor i större utsträckning än tidigare. Kurator, liksom 
elevhälsopersonal och pedagogisk personal, behöver också vara mer involverad i vårt systematiska 
kvalitetsarbete. Analysen behöver generellt bli bättre underbyggd genom att eleverna tillfrågas i större 
utsträckning. Svaren på trivselenkäten är ibland svårtolkad och där behöver vi utforska ännu mer. 
 
Trygghetsgruppens arbete bör tydligare ledas av kurator än vad som är fallet idag. Vi tror att det 
kommer att vara positivt att dela upp våra nationella klasser så att hälften håller till på JN och hälften 
på VG. Dessutom hoppas vi på att det blir lugnare generellt på Västergård när bara vår elevgrupp 
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kommer att hålla till där. Det var periodvis svårt att dela rastytorna på Campus Storken med 
Stagneliusskolans elever, vilket vi inte behöver göra från och med hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 15,0% 18,4% 15,0% Ej accepterat värde Ökad 
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Jenny Nyströmskolan B 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi är otroligt stolta över den utveckling vi har gjort samt vart vi är på väg - som ni 
kommer märka så har vi inte nått målen men vi ser en ökning inom många av de områden som mäts. 
Vi har omdanat hela JN:s organisation vilket inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Vi ser en ökad samverkan mellan 
skolans olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. Den här resan är till stor möjlig 
eftersom vi har en sammanhållen ledningsgrupp vars medlemmar tar ett stort ansvar och 
kommunicerar ut ett budskap som anger en riktning. 
 
Nog om detta; JN har inte nått målen på samtliga program; VO samt Na ligger lägre än riket (JN totalt 
86% mot riket 91%). Analysen vi gör är att på VO har vi många nyanlända elever, Na likaså (som 
"tvingas" gå på NA trots att de inte vill). Vi ser även en ökad psykisk ohälsa generellt över skolan. För 
att vi ska lyckas bättre så gör vi följande; Bedriver Skua (förste-lärare), studiehandledare på 
modersmål, inläsningstjänst, Begreppa, Ledning och stimulans (KPT med spec/förstelärare), 
kvalitativa överlämningar, fortsätta utveckla vårt SKA-arbete etc. Behöver även arbeta enträget med 
elever som är frånvarande (är eleverna på plats så brukar det inte vara några problem att uppnå 
målen). 
 
Vill lyfta fram våra överlämningar i år; vid presentation mot personalen på JN så har EH presenterat 
på gruppnivå, d.v.s. använd de här metoderna/strategierna på en främjande nivå så kommer fler 
elever uppnå målen. Därefter har enskilda elever nämnts. De enskilda eleverna kommer spec. sedan 
träffa för att visa på de digitala hjälpmedel som finns. Spec. kommer ha KPT kring de 
metoder/strategier som är de mest "vanliga" - känns otroligt spännande och bra upplägg. 
 
Kommer tidigarelägga utvecklingssamtalen, nr.1 (september) vars mål är att skapa goda relationer 
mellan skolan och hemmet, följa upp överlämningarna, trygghet och trivsel o.s.v. och nr.2 (januari) så 
har vi bättre underlag i pågående kurser 
 
Vi är lite oroliga hur studieresultaten kommer arta sig på yrkesprogrammen när elever ska/kan 
erbjudas 2 700p/2 800p vilket har inneburit att vi gjort förändringar i timplanen och därmed har 
eleverna fått ett mycket tuffare schema i och med fler poäng i årskurserna och därmed mer 
undervisningstid per vecka (APL, garanterad undervisningstid). 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 84,00% 86,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,80 15,40 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolan har nått målet. Skolledningens bedömning är att de elever som är i behov av 
hjälp och stöttning får det och elevhälsateamen (EHT) fungerar väl. Vi strävar mot att förbättra oss 
genom att mentor är den person som "ska" vända sig till EHT (om en generell utmaning som det är de 
flesta fall) och att innan mentor kommer till EHT ha gjort en kort "utredning" vad anledningen är till 
problemet, den "utredningen" ska göras tillsammans med elev och vårdnadshavare. Vi dokumenterar 
via mind-map för tydliggörande. Ska sträva efter att arbeta mer främjande/förebyggande när vi ser 
mönster på programmen/skolan. 
 
En betygskonferens vid läsårsstart har införts som mycket syftar till att fånga upp elever som riskerar 
att fall mellan stolarna, elever som riskerar F, men som av olika skäl inte varit föremål för EHT t.ex. 
 
En utmaning är gränsdragningen mellan det stöd som skolan ska erbjuda och vad externa parter som 
BUP etc. ska erbjuda. I den frågan finns också personalens kompetensutvecklingsbehov. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi har ökat något på JN totalt, gått från 83% till 84% med målet 87%, men minskad på 
vissa program såsom BF, RL, VO. Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande 
frågor såsom "Hur tycker du eleverna bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", 
"Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva 
effekter, men vi ligger generellt under på JN vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha 
fokus på detta framöver. Det vi vet att vi har utmaningar med främst två saker; är i enskilda klasser 
som tryggheten inte är bra (här arbetar elevhälsan och mentorer tillsammans) samt att de finns en 
verbal jargong med "skämt" som upplevs kränkande. 
 
Skolledningen har organiserat "ansvarsområden" där en har mer "övergripande" ansvar för trygghet 
och trivsel via Trygghetsgruppen, elevinflytande etc. 
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Att skapa en social tillgänglig lärmiljö är en prioritet för oss och det sker olika programprojekt 
("Fyrklövern" på NA, trygghetsbarometern på IM etc.). Men det övergripande arbetet med trygghet 
och trivsel är följande; det relationella mentorskapet vars syfte är att skapa trygga klasser vilket 
innebär att mentor samt eleverna ska lära känna varandra direkt vid skolstart (samarbete med 
kuratorerna för framtagande av metoder). Vi har haft MVP på flera av våra klasser (nya 
program/klasser i år), vi har klassrumsplaceringar (samma möblering över hela skolan), styr 
gruppindelningen, utvecklar vårt elevinflytande med fokus på trygghet och trivsel. Trygghetsgruppen 
har stort fokus på den verbala jargongen detta år. 
 
Vi kommer även informera både personal samt elever om de aktuella rutiner som gäller samt vilka 
förväntningar vi ställer. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 84% 87% Ej accepterat värde Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: För oss på JN har vi högt ställda mål vad gäller upplevelsen av kränkningar - det hör 
inte hemma JN. Målet för JN var 11.6% och utfallet blev 9.2%. Går vi på klassnivå så har det viss 
ökning av kränkningar på vissa program medan andra ser vi en minskning. Gör vi en analys på 
klassnivå så är det vissa klasser som klimatet inte är optimalt. I dessa klasser arbetar mentor, 
arbetslaget samt diverse professioner från EH för en förändring. Kränkningar sker i medparten av 
fallen mellan elever och sker framförallt i klassrummen och korridorer. Vi vet också genom 
trygghetsgruppen undersökning av kränkningar att det är verbal jargong som elever upplever 
kränkande (sexuellt, etniskt, kön etc.). En tråkig sak i det hela är att eleverna inte riktigt litar på att de 
vuxna agerar (25% av kränkningarna på JN sker i klassrummet, bara korridorerna ligger högre på 
27%). 
 
Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande frågor såsom "Hur tycker du eleverna 
bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", "Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket 
visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva effekter, men vi ligger generellt under på JN 
vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha fokus på detta framöver. 
 
Här behöver främjande/förebyggande åtgärder implementeras; 
Vi arbetar vidare med det relationella klassrummet och mentorskapet, MVP fortsätter 
(medvetandegöra både elever och personal), trygghetgruppen fokus på verbala jargongen på JN 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 10,0% 9,2% 11,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Lars Kaggskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: 
 
Högskoleförberedande program 
För både NA och TE är målet uppnått. 
Avgångseleverna på NA har en genomsnittlig betygspoäng på 17, 2 vid läsårsslut -23, att jämföra 
med 17, 6 året innan. En liten minskning alltså. Under läsåret har Skolinspektionen gjort en tematisk 
granskning på NA-LK utifrån stor diskrepans mellan resultat på nationella prov och satta betyg. Vi fick 
nedslag på alla tre punkterna, och vi kan se att de åtgärder vi vidtagit under våren också kan ha 
skapat en större medvetenhet kring problematiken, vilket i sin tur kan ha lett till sjunkande 
genomsnittliga betygspoäng. Vad gäller andelen elever med gymnasieexamen är den 100 %, att 
jämföra med 93 % i riket vt-22. Elever på NA är generellt sett oerhört ambitiösa och kommer till NA-
LK med höga betyg och förväntningar med sig från grundskolan. Det är förutsättningar som 
naturligtvis spelar roll för utfallet. Att det också innebär att vi har en utmärkt undervisning för dessa 
elever är en för enkel slutsats att dra - många av dessa elever skulle klara sig bra även med sämre 
undervisningskvalité. Vår bild är att det råder en kultur på skolan, där både elever och lärare är måna 
om att göra sitt bästa. 
 
Som anges ovan är målet nått på TE, även om trenden vad gäller andelen elever med avklarad. 
gymnasieexamen har minskat något sedan tidigare år. Vi kan se att matematiken och fysiken är svår 
för många elever, liksom gymnasiearbetet. En analys kring undervisningen i matematik och fysik och 
elevernas möjlighet att nå godkända betyg i dessa kurser är påbörjad men vi är inte färdiga än. Under 
många år har en insats prövats, dubblering av lärare 1 gång/veckan i en kurs, men då den inte 
utnyttjat och/eller fått önskad effekt har vi gjort en förändring inför läsåret 23/24. 
En utmaning för elever på både NA och TE är att elever med annat modersmål än svenska och ofta 
kort tid med det svenska språket har svårt att tillgodogöra sig kurser i texttunga ämnen, som kräver 
mycket vad gäller läs- och begreppsförståelse. Ett arbetssätt som främjar elevernas språk- och 
kunskapsutveckling är ett sätt att utveckla tillgängligheten ytterligare, liksom att det är självklart för 
alla att använda sig av inläsningstjänst och Begreppa. Studiehandledning på modersmål är ytterligare 
en anpassning som är gynnsam för dessa elever, både på grupp- och individnivå. Den stöttningen 
kan utökas ytterligare. 
 
Yrkesprogram 
Målet är nått på BA. Arbetslaget arbetar gemensamt för att eleverna ska nå målen samt lite till i 
kurserna, oavsett ämne. Drivkraften är stor hos både lotsar/mentorer och undervisande lärare att 
eleverna ska klara alla ämnen, inte bara yrkesämnena, och det innebär ett ständigt pushande och 
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stöttande på ett positivt sätt. Eventuell frånvaro uppmärksammas tidig av lärarna och eleverna lär sig 
att tidigt att vara på plats och vara en i laget. 
 
Målet är nått på FT. På programmet har en modell för tydligare struktur i elevernas arbetsuppgifter 
tagits fram, vilket har varit gynnsamt. Den innebär en tydligare koppling till yrkeslivet samt en tydlig 
läsårsplanering där eleverna har en bild av processen över tid. 
EE ligger i paritet med riket, dvs målet är inte nått gällande examensmålet men det är nått gällande 
meritvärdet. Vi brottas med att höja elevernas motivation och närvaro, och det under alla årskurserna. 
Programmet innehåller mycket matematik och teoretisk el, vilket vi upplever är svårt att beskriva och 
få gehör hos presumtiva elever inför deras val till gymnasiet. Vi ser att infärgningar som görs mellan 
gymnasiegemensamma ämnen och yrkesämnen är gynnsamt för elevernas lärande. En önskan i 
arbetslaget finns att hitta nya former för att arbeta med att öka elevernas motivation och här kommer 
ett av skolans förste-lärar-uppdrag att spela roll. Kontakt med branschen är också viktig för att skapa 
en tydligare bild för eleverna vad som är viktigt och vad som krävs ur ett samhällsperspektiv. Liksom 
på TE och NA ser vi även på EE att elevernas språkliga nivå är bristande - och detta oavsett om de 
har svenska eller annat språk som modersmål. Att arbeta med att utveckla former för ett språk- och 
kunskapsutvecklande arbetssätt är därför gynnsamt för alla elever på EE. Även här blir ett av skolans 
förste-lärar-uppdrag viktigt. 
 
På HV nås inte målet, då 86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller 
betygspoäng. Jämförande siffror i riket är 89 %. Anledningen till den lägre grad av måluppfyllelse 
detta läsår är att att färre elever än tidigare har klarar matematik 1a. Eleverna har varit i fokus sedan 
åk 1, men trots riktade insatser i form av stöttning, uppmuntran och direkta påtryckningar av 
extraresurs i matematik samt tillgång till RC har elever inte förmåtts att läsa färdigt kursen. 
Målet är nått på VF. Samverkan mellan yrkeslärare och lärare i gymnasiegemensamma ämnen är 
oerhört gynnsamt för dessa elever. 
 
En utmaning vad gäller elevers måluppfyllelse generellt är brist på närvaro. Elever som deltar i 
undervisningen och är närvarande klarar i regel sin utbildning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 96,00% 95,00% 91,00% Målvärde uppnått Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,30 14,90 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Själva beskrivningen av målet, dvs "Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå 
examen uppmärksammas av skolans elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner" är 
uppfyllt. Det är emellertid många parametrar som påverkar elevhälsoarbete, oavsett om det är 
främjande, förebyggande eller åtgärdande. Vi anser att det är svårt att avgöra om det är EHT-
processen, elevhälsans professioner, lärares arbete, RC, programrektorer/rektor m.m. som till slut gör 
skillnad för eleven. Vi har ett pågående internt stort arbete kring elevhälsoarbetet, där syftet är att få 
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till stånd ett systematiskt främjande och förebyggande arbete, oavsett personal. Detta arbete sker 
parallellt med arbetet på en övergripande nivå. Det är emellertid stort arbete kvar att göra. Men under 
tiden når majoriteten av våra elever examen. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Vi ser tyvärr en ökad otrygghet bland våra elever på nationella program. IM har däremot 
positivare siffror i år än tidigare år. Eleverna uttrycker oro kring obehöriga individer i skolan, trots att 
det är låst. De beskriver en otrygg miljö i cafeteria och matsal där det rör sig mycket folk. Under 
läsåret har vi haft incidenter med slagsmål, både i och utanför skolan, och vi har tvingats tillkalla polis 
vid dessa tillfället - det skapar definitivt en känsla av otrygghet. Dessutom beskriver eleverna att det 
inom grupper förekommer "bitschblickar", kommentarer, ett språkbruk som inte är ok m.m. 
Relationsbyggandet mellan lärare och elev är oerhört viktigt, liksom relationsbyggandet mellan lärare 
och eleverna i en klass. Vi ser att MVP kan vara ett sätt att arbeta med den här typen av frågor. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 88% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Andelen elever som känner sig kränkta är ungefär lika stor som under förra året. 
Jämfört med 2021 är det en ganska stor ökning som skett, vilket naturligtvis är helt oacceptabelt. Det 
är emellertid svårt att göra insatser; vi har en tydlig rutin och vår upplevelse är att den är känd. Vi kan 
dock bli bättre på att lyfta den i arbetslaget. Av de elever som upplever sig kränkta är det ett fåtal som 
renderat i en kränkningsutredning. 
 
Klimatet, med avseende på trygghet, språkbruk och upplevda kränkningar på HV och BA i nuvarande 
åk 2, där MVP genomfördes i åk 1, är bättre än tidigare år. Vår förhoppning är att arbetet med MVP 
även i år ska ge positiva resultat. I förlängningen hoppas vi kunna sprida arbetet till andra program. Vi 
kan också se att förste-läraruppdraget på TE kring värdegrund/stödjande av lotsarnas arbete har en 
bidragande effekt. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 
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GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola 
eller APL-plats/praktikplats?" 

Alla 8,0% 7,9% 7,2% Ej accepterat värde Minskad 
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Stagneliusskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" 
har gått ner med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på 
indikatorn "Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. 
 
Vid förändringen av klassammansättningen visade det sig att det kom ett flertal elever i samma klass 
med låga betyg från grundskolan. Detta gjorde att det blev en anti-pluggkultur i klassen som skolan 
inte lyckades bryta, trots flera försök från elevhälsa och rektor. I den klassen blev det ett flertal elever 
som inte nådde en examen. Skolans upplevelse kring årets avgångskull var att närvaron generellt var 
lägre än normalt och att anledningarna kopplat till mående och psykisk ohälsa hade ökat. Graden av 
elever som arbetade under läsåret var mycket högre än vi var vana vid. 
 
Det stora utvecklingsområdet för oss blir att försöka få eleverna att vara mer i skolan detta tror vi görs 
genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
 
Skolan ser en möjlig väg genom att tidigarelägga utvecklingssamtal och skapa en relation med 
vårdnadshavare på ett tidigt stadium så kan man på sikt förbättra närvaron bland eleverna. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 94,00% 87,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,10 14,90 14,90 Nära målvärde Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar mycket väl. Lärarna konsulterar frekvent 
EHT och får kontinuerlig återkoppling på de ärenden som är aktuella. Samarbetet är välstrukturerat 
och upplevs som väl fungerande. Genom Elev Dokumentations Systemet (EDS) där elevhälsan har 
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en bättre överblick och möjlighet att se elevers måluppfyllelse har ökat från föregående år, dock ser 
man att detta samarbete kan bli än bättre. På skolan finns det även andra digitala verktyg för att 
inkludera lärarna samt att skapa ett forum för att alla ska ta sitt ansvar kring elevhälsofrågor. 
 
Utmaningen för skolpersonalen är att få elever i behov av stöd att komma på de extra insatser som 
skolan tillhandahåller. Trots olika organisatoriska förutsättningar med undervisningstillfällen och 
extraanpassningar lyckas skolan inte hela vägen. Skolan måste bli bättre på att följa upp och träffa 
elever samt motivera dem att ta emot det stöd som skolan erbjuder. 
 
På AST-enheten bedrivs ett EH-arbete runt varje individ dagligen. God tillgång till 
specialpedagog/speciallärare och socialpedagog/kurator, SYV och skolsköterska. Dessutom tillgång 
till skolpsykolog med spetskompetens gällande målgruppen. 
 
Läsåret 2023/24 kommer skolan ha fokus att dra samman olika processer och mer likställa det så att 
alla elever på skolan får likvärdiga förutsättningar. Mycket kommer handla om återkoppling och 
möjligheten för lärare och mentorer att få insyn i olika processer som sker i EHT-teamet. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Trygghetsnivån i skolan är överlag tillfredsställande. För närvarande finns viss otrygghet 
i några klasser, och en hög andel elever har inte svarat på en trygghetsundersökning, vilket kan 
tolkas negativt. En specifik klass på ekonomiprogrammet har genomgått förändringar för att förbättra 
gruppdynamiken. SA-SAMED, där målet inte nås genomförs detta läsåråtgärder för att stärka 
ledarskapet i klassrummet, samla undervisningen enligt D-plan och ha gemenskapsskapande 
aktiviteter för eleverna i alla årskurserna. 
 
Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive skjutningar och mord där elever eller tidigare 
elever från HA/FS har varit inblandade. Detta har skapat oro bland elever och personal. Åtgärder som 
gemensamma ordningsregler och tidiga utvecklingssamtal har införts för att öka tryggheten. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Skolan har inte nått målet. Skolledningen anser att trygghet och kränkningar är ett 
problem i delar av skolan. Elever känner sig otrygga och det förekommer kränkande beteenden, både 
muntligt och på sociala medier. Det finns behov av att skapa en mer trygg och respektfull skolmiljö. 
Det finns problem med tufft språk, bristande empati och svårigheter att förstå konsekvenserna av sina 
ord och handlingar. 
 
Skolan har en medvetenhet om problemen och planerar för åtgärder för att förbättra situationen. Det 
inkluderar att förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö och 
vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt mentorskap och MVP är 
åtgärder för ökad trygghet. FS/HA-programmet särskilt betonar vikten av att arbeta med eleverna för 
att visa respekt och hänsyn mot varandra. Detta anses vara avgörande för att förbättra 
klassrumsklimatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 5,0% 7,0% 5,3% Ej accepterat värde Ökad 
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Axel Weüdelskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Det finns flera faktorer till att skolan inte riktigt når upp till önskade resultat. Ena av dem 
är att det inte finns möjlighet till en sammanhållen individuell studieplan (ISP) för eleverna. 
Antagningen och vägledning bör ligga närmare undervisningen. Innehåll och den faktiska 
arbetsinsatsen behöver bli känd för eleven redan vid söktillfället. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se annorlunda ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Ofta får en elev ett F efter 
10 veckor men fortsätter med sina studier ytterligare en period och får då ett E eller högre. Men båda 
betygen finns i statistiken. Framförallt inom matematiken är det så. Här vet vi inte hur vi skall kunna 
göra en synbar förändring eftersom vi inte kan påverka hela kedjan. För eleven är det dock bra att de 
kan fortsätta kursen mot ett betyg. 
 
Vi håller på att utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar under 
skoltid och kvällstid för att stötta elever som läser på distans. Vi analyserar elevernas behov 
kontinuerligt och försöker anpassa för att eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, 
studiehallar klarar oftast sina studier. Utvärderingen av dessa åtgärder är ännu ej möjliga. 
 
Målet är uppnått för yrkeskurserna vi ligger dock marginellt under vårt betygsnitt för 2022. Detta tror vi 
beror på att vi har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. Vi kan säkerställa 
elevens kunskap på plats. Vi har även under våren styrt över alla prov/inlämningar till skolan med 
anledning av AI. Våra LPA grupper (lärande på arbetsplats) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i 
betygspoängen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst 
betyget E inom komvux 

Alla 79,0% 81,0% 80,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 11,30 11,20 11,20 Nära målvärde Minskad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
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Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet med trivselfrågor ger effekt. 
Man kan utläsa från arbetslagens dokumenterade analyser att man arbetar med frågan. Vi har en 
bred mångfald på skolan och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att kunna 
koncentrera sig på sitt lärande. Skolans uppfattning är att det finns skapat en trygg och bra skolmiljö. 
Lektionerna har skolan överblick över. Den mesta av tiden är flertalet av våra elever inte i skolans 
lokaler. Här kan skolledningen inte dra någon slutsats kring vad det är som gör att man inte känner 
sig trygg. Det är sällan eller aldrig rektorerna har ett samtal med elever som uttrycker att de inte 
känner sig sedda eller otrygga i skolan. En tänkbar förklaring kan vara att andelen yngre elever har 
ökat och de har en vana av att ha mentorer. När du studerar på komvux är du vuxenstuderande och 
systemet bygger på att du ska klara dig själv. För en del är det svårt att de inte tillhör en klass/grupp. 
Det kan skapa en otryggkänsla. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 91% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet mot kränkande behandling ger 
effekt. Skolan har en stor mångfald och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att 
kunna koncentrera sig på sitt lärande. Andelen kränkningar har minskat gällande allmänna 
gymnasiekurser men ökat på yrkesdelen. YRK-elever kan vara mer utsatta som elever eftersom de är 
ute på arbetsplatsförlagt lärande (apl) och kan få utstå kränkningar från exempelvis omsorgstagare 
eller komma i kontakt med konflikter inom personalgruppen. Skolan fortsätter arbetet med att 
synliggöra alla elever och att de skall känna sig förstådda föra att andelen fortsatt skall vara låg som 
upplever sig kränkta. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 4,0% 2,5% 4,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Ölands utbildningscenter 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Kurser på NTI har sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner slutresultatet. 
Dessa har vi svårt att påverka då vi inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal 
med ansvariga på NTI om resultatet. Har haft kontakt med ansvariga på NTI och de jobbar med 
dessa frågor på bred front. 
 
I stort så är de kurser som är förlagda på skolan väldigt bra resultat med några få undantag. Vi jobbar 
vidare för att kunna stötta eleverna så gott det går. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 94,0% 95,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 14,50 14,90 11,70 Målvärde uppnått Ökad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Väldigt bra resultat. Svårt att öka när man ligger väldigt högt. Ändå har vi ökat på delar 
av vår verksamhet. Vi jobbar mycket med att all ska känna sig sedda och vi har byggt en vänlig och 
trivsam atmosfär. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 95% 98% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

Målet är uppnått 

Kommentar: Vi lyfter frågan med våra elevgrupper och förmedlar budskapet om allas lika värde till 
våra dem. Vi har samtal kring indikatorerna som visar på kränkande behandling för att 
medvetandegöra eleverna. Detta medför att vi når målet i år igen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 2,4% 2,3% 2,7% Målvärde uppnått Minskad 
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Driftredovisning 

  

Kostnader 

  

Intäkter 

          

      Netto   Avvikelse  

Enhet Budget Prognos   Budget Prognos   Budget Prognos   Prognos 
Gemensamt 65 879 67 536   21 238 25 653   44 642 41 883   2 758 

Interkommunalt 107 853 110 705   103 985 99 503   3 868 11 202   -7 335 

Förbundskontoret 19 791 18 611   362 215   19 429 18 395   1 034 

Restaurang och café 33 124 33 015   7 570 6 660   25 554 26 355   -800 

                      

Gymnasieskola                     

Lars Kaggskolan 133 705 133 897   7 754 6 412   125 951 127 485   -1 534 

Stagneliusskolan 121 865 81 555   5 140 -34 523   116 725 116 078   647 

Jenny Nyströmsskolan 76 934 82 392   7 904 5 930   69 030 76 463   -7 433 

Anpassa gymnasieskola 62 497 60 022   6 147 6 047   56 351 53 975   2 376 

                      

Vuxenutbildning                     

Axel Weüdelskolan 72 045 71 352   17 121 16 775   54 924 54 577   347 

Ölands utbildningscenter 15 114 14 952   5 517 5 402   9 597 9 550   47 

                      

Avdrag/tillägg görs för                      

Avskrivningar -8 990 -8 352   0 0   -8 990 -8 352   -638 
Finansiella poster 0 -200   0 0   0 -200   200 
Intern ränta -500 -447         -500 -447   -53 
Statsbidrag 0 0   -18 888 -22 326   18 888 22 326   -3 439 
Interna poster -17 180 -17 998   -17 180 -17 998   0 0   0 
arbetsgivavg 80 988 81 650   0 0   80 988 81 650   -662 
reducering finansiering 
pensioner 

-124 624 -127 486   0 0   -124 624 -127 486   2 862 

Summa verksamhet  638 502 601 204   146 670 97 749   491 832 503 454   -11 622 
                      

PO-finansiering 0 23 644   0     0 23 644   -23 644 

Pensionskostnader 51 487 52 810   0 0   51 487 52 810   -1 323 

Avskrivningar 8 990 8 352   0 0   8 990 8 352   638 

Verksamhetens 
nettokostnad 698 979 686 010   146 670 97 749   552 309 588 261   -35 951 

                      
Medlemsbidrag 0 0   533 988 533 993   -533 988 -533 993   5 

Statsbidrag 0 0   18 888 22 326   -18 888 -22 326   3 439 

Verksamhetens resultat 698 979 686 010   699 545 654 068   -566 31 942   -32 508 
                      

Finansiella 
tillgångar/skulder 

576 715   10 243   566 472 
  

94 

Extraordinära poster 0 0   0 0   0 0   0 

Årets resultat 699 555 686 725   699 555 654 312   0 32 414   -32 414 
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Investeringsredovisning 

 

    Budget 2023 Utfall 2023 Nyttjat Prognos 2023 

Gemensamt inkl lokaler 1 346 0 0% 1 346 

Restaurang o Café 700 499 71% 700 

Verksamhetsutvecklingsfonden  300 151 50% 300 

IT   6 554 659 10% 6 554 

Lars Kaggsskolan 800 397 50% 800 

Stagneliusskolan 300 102 34% 300 

Jenny Nyströmsskolan 100 0 0% 100 

Anpassad gymnasieskola 500 452 90% 500 

Axel Weüdelskolan 300 0 0% 300 

Ölands utbildningscenter 100 0 0% 100 

Summa investeringar 11 000 2 260 21% 11 000 

Investering 2022 11 000 9 286 84%   
 
 
 

Resultaträkning 

 
  Budget Prognos Utfall Delår 
  2023 2023 delår 2022 
Verksamhetens intäkter 163 849 135 767 90 371 92 969 
Verksamhetens kostnader -655 682 -662 866 -422 709 -406 672 
Pensionskostnader m m -51 487 -52 810 -39 520 -21 593 
Avskrivningar -8 990 -8 352 -5 584 -5 202 
Verksamhetens nettokostnad -552 309 -588 261 -377 442 -340 497 
          
          
Medlemsbidrag  533 988 533 993 355 995 334 654 
Statsbidrag  18 888 22 326 18 746 10 318 

Verksamhetens resultat efter 
statsbidrag 

566 -31 942 -2 701 4 475 

          
Finansiella intäkter 10 243 2 247 585 
Finansiella kostnader -576 -715 -564 -2 208 
Årets resultat 0 -32 414 -1 017 2 853 
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Balansräkning 

(tkr) Delår Bokslut  
  2023 2022  
Anläggningstillgångar       
  Maskiner och inventarier 30 999 34 323  
Summa anläggningstillgångar 30 999 34 323  
        
Omsättningstillgångar       
   Fordringar  99 975 80 583  
   Kassa och bank 68 575 79 962  
Summa omsättningstillgångar 168 550 160 545  
Tillgångar 199 549 194 868  
       
  Delår  Bokslut   
  2023 2022  
Eget kapital      
   Ingående eget kapital 64 326 73 741  
   Direktbokning eget kapital 0 -10 000  
   Årets resultat -1 017 586  
Summa eget kapital   63 309 64 326  
       
Avsättningar      
  Avsättningar för pensioner 2 700 2 633  
  Andra avsättningar 1 094 2 314  
       
Skulder      
   Kortfristiga skulder  132 447 125 594  
Summa skulder 136 240 130 541  
Eget kapital och skulder 199 549 194 868  
       
Ansvarsförbindelser      
Pensionsförpliktelser före 980101 25 219 24 273  
  inklusive löneskatt 31 337 30 162  
       
Nyckeltal      
Anläggningskapital 30 999 34 323  
Rörelsekapital 19 810 34 951  
Soliditet 24% 33%  
Likvida medel 68 575 79 962  
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Noter 

Redovisningsprinciper och upplysningar 

Kalmarsunds gymnasieförbund följer Lagen om kommunal bokföring och redovisning och 
rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning vilket bland annat innebär att: 

·         Intäkter redovisas i den omfattning det är sannolikt att de ekonomiska tillgångarna kommer att 
tillgodogöras förbundet och intäkterna kan beräknas på ett tillförlitligt sätt. 

·         Fodringar har upptagits till de belopp var med dem beräknas inflyta. 

·         Tillgångar och skulder har upptagits till anskaffningsvärde där inget annat anges. 

·         Periodiseringar av inkomster och utgifter har skett enligt god redovisningssed. 

Samma redovisningsprinciper och beräkningsmetoder nyttjas som vid årsbokslut 2022. Enda 
avvikelsen är hantering av semesterlöneskulden.  

Semesterlöneskuld 
Semesterlöneskulden och okompenserad övertid för de anställda har redovisats som en kortfristig 
skuld. Årets prognostiserade förändring har belastat resultaträkningen. De intjänade förmånerna har 
belastats med lagenliga arbetsgivaravgifter. Årets underlag baseras på semesterlöneskulden efter 
december månad 2022 samt prognostiserad ökning. Denna beräkningsmodell skiljer sig mot hur 
posten hanteras vid bokslut då faktisk skuld utgör underlag. Anledning till att de två metoderna 
differentierar är att skulden vid delårstillfället inte kan antas utgöra underlag för prognosen då uttaget 
av semester för stora delar av personalen med ferietjänster ger en felaktig bild. 

Pensionsskuld 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse. Skulden respektive ansvarsförbindelsen har belastats med 
särskild löneskatt på 24,26 %. Beräkningen av pensionsskulden är framtagen av Skandia. 

Finansiella placeringar 
De finansiella placeringarna har värderats enligt ”lägsta värdets princip” LVP, vilket betyder det lägsta 
av anskaffnings- eller nettoförsäljningsvärdet (verkligt värde). 

Gränsdragning mellan investering och drift 
Tillgångar avsedda för stadigvarande bruk eller innehav med en nyttjandeperiod om minst 3 år 
klassificeras som anläggningstillgång om beloppet överstiger gränsen för mindre värde. Gränsen för 
mindre värde har satts till 0,5 prisbasbelopp och gäller som gemensam gräns för materiella-och 
immateriella tillgångar. 

Avskrivningar 
Kalmarsunds gymnasieförbund tillämpar linjär avskrivning, dvs. lika stora nominella belopp varje år. 
Avskrivning påbörjas när tillgången tas i bruk. De olika avskrivningstiderna för investeringar är: 
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·         Inventarier 10 år 
·         Stadigvarande undervisningsmaterial 5 år 
·         Kopiatorer 4 år 
·         Datorer 3 år 

Förbundet investerar endast i stadigvarande undervisningsmaterial samt inventarier och äger inte 
några byggnader. Detta innebär att komponentavskrivning och övrig klassning av komponenter inte är 
aktuell. 

Kapitaltjänstkostnader 
Kapitalkostnaden består dels av rak avskrivning på anskaffningsvärdet, dels av internränta på bokfört 
värde enligt SKL:s nivåer. 

Interkommunala intäkter 
Intäkterna från andra kommuner avseende deras folkbokförda elevers skolgång i förbundets skolor 
hanteras och faktureras terminsvis. Detta innebär att utfakturering sker i mars och september. Vid 
delårsbokslutet periodiseras därmed delen avseende juli och augusti upp baserat på den 
prognostiserade debiteringen avseende hösten. Detta till ett belopp om nära 16 mkr på de upplupna 
intäkterna. Vid årsbokslut uppstår inte denna post.   
 
Statsbidrag 
Som ett kommunalförbund hanterar inte förbundet generella statsbidrag utan söker statsbidrag främst 
via Skolverket. Förbundet tar del av kommunens erhållna statsbidrag avseende gymnasie- och 
vuxenutbildning via överenskommelse i budgetarbetet.  
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Delårsbokslut 2023 

Förvaltningsberättelse 

Händelser av väsentlig betydelse 

 
Under det gångna året har flera förändringar genomförts för att stärka både den externa och interna 
organisationen. För att säkerställa den övergripande verksamheten har Direktionen antagit en 
Krisberedskapsplan för förbundet, ett riktlinjedokument som tydliggör ansvar och åtgärder vid 
extraordinära händelser. Planen utgör grunden för enheternas egna krisplaner med detaljerade 
rutiner och instruktioner. För att ytterligare stärka samarbetet med medlemskommunerna och öka 
dialogen om gymnasieförbundets verksamhet, har Direktionen även beslutat att arrangera fler 
ägardialoger samt genomföra en översyn av förbundsordningen. 
 
Inom den interna organisationen har Verksamhetsutvecklingsfonden (VUF) spelat en viktig roll för att 
främja positiv utveckling av övergripande mål och prioriterade områden. Under 2023 har flera projekt 
godkänts, inriktade på att skapa en tryggare inlärningsmiljö. Dessa projekt inkluderar åtgärder som 
slumpvisa drogtester på Lars Kaggskolan, förbättringar av studiemiljön på biblioteket, åtgärder för 
lugn och trygghet för att förbättra studieresultat, att skriva om konst samt kartläggning och främjande 
av kollegialt lärande. 
 
En annan betydande åtgärd har varit ombyggnationen av Anpassad gymnasie, vilken har haft två 
övergripande syften: att förbättra den pedagogiska inlärningsmiljön för elever med intellektuell 
funktionsnedsättning och att optimera användningen av förbundets lokaler. Ombyggnationen är ett 
tydligt uttryck för förbundets strävan efter att säkerställa en inkluderande och meningsfull 
utbildningsmiljö som gynnar samtliga av våra elever. 
 
Ett annat initiativ är startandet av en Lärlingsutbildning inom Industritekniskt program med inriktning 
på Produkt- och maskinteknik. Bakgrunden till detta beslut är den ökande utmaningen för 
industriföretag i södra Region Kalmar att rekrytera kvalificerad personal. Efter nära samarbete med 
näringslivet har inriktningen fastställts. Ekonomiskt bedöms programmet vara hållbart, med 
inkluderade skolförlagda kurser och bibehållna kostnader. Programmet är planerat att starta hösten 
2024 och kommer att erbjuda lärlingsutbildning från årskurs 2 för elever som börjar sin utbildning 
under läsåret 2024/2025. 
 
Ett område som har varit i fokus under året är lagrådsremissen som syftar till att underlätta 
arbetsmarknadsintegration och förbättra kompetensförsörjningen. Genom kommunala avtal för 
utbildningsplanering samarbetar gymnasieskolors huvudmän för att möta både ungdomars önskemål 
och arbetsmarknadens behov. De nya skollagsändringarna gäller från 1 juli 2023 och påverkar 
utbildningar från 2025. Kalmarsunds gymnasieförbund och Styrelsen för vuxenutbildning har avtal 
som uppfyller kraven för primära samverkansområden. För Borgholms kommun finns ett utarbetat 
och förenklat avtal som gäller från den 1 juli 2023 till den 31 december 2024. Avtalssamverkan syftar 
även till att mer effektivt anpassa utbildningsutbudet enligt medlemmarnas behov samt 
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arbetsmarknadens kompetenskrav, utvecklingen på arbetsmarknaden och integrationen av 
nyanlända. 
 
Under året har också förändringar i form av nya regler för kartläggning och validering implementerats. 
De reviderade skollagsreglerna innebär en ökad betoning på huvudmannens ansvar att erbjuda 
validering och kartläggning inom kurser som finansieras av elevens hemkommun.  
 
Slutligen har direktionen fattat beslutet att förbundet ska donera föremål och myntsamlingen från 
1795, som tidigare hade deponerats, till Kalmar läns museum. Myntsamlingen hade tidigare varit 
förvarad på Stagneliusskolan och har sedan 2021 förvarats på Kalmar läns museum. 

  

Årets resultat 

Beräknat per invånare är förbundet fortfarande på en nivå (3 971 kr/inv) som är lägre än den 
genomsnittliga kostnaden för gymnasiet i riket (4 859 kr/inv). Beräknat per elev (senast kända uppgift 
från Kolada år 2022) visar att förbundets kostnad är 122,7 tkr/elev (vägt medel). Detta är fortfarande 
den näst lägsta siffran av de kommuner som förbundet jämför sig med. Lägst kostnad har Kristianstad 
kommun som har en kostnad på 117,4 tkr/elev, resterande kommuner i jämförelsen har ett 
medelvärde på 143,7 tkr/elev. 
 
Förbundet förväntas redovisa ett negativt resultat för 2023, uppgående till 32,4 miljoner kronor. Det 
negativa resultatet är huvudsakligen en följd av ökade kostnader, särskilt relaterade till pensioner och 
den påverkande effekten av hög inflation. För att hantera detta kommer en del av 
resultatutjämningsreserven att användas. Trots detta förväntas ändå ett negativt balanskravsresultat. 
Den nuvarande ekonomiska situationen är temporärt mycket utmanande och kopplad till globala och 
nationella ekonomiska förhållanden. Denna situation bedöms vara övergående och att tvinga 
förbundets verksamhet att genomgå betungande nedskärningar är inte en långsiktigt hållbar strategi.  
 
I kommunallagen finns en möjlighet att avvika från balanskravet under extraordinära omständigheter, 
under förutsättning att de åtgärder som vidtas är förenliga med en sund ekonomisk förvaltning. 
Förbundets uppfattning är att den nuvarande situationen inte kunde förutses eller planeras för. 
Förbundet jämför detta med den sällsynta situationen år 2018 när synnerliga skäl godkändes på 
grund av den oväntade flyktingströmmen. 
 
Det är därför av yttersta vikt att förbundet åberopar synnerliga skäl för att undvika omedelbara och 
kortsiktiga nedskärningar. Kostymanpassningar som sannolikhet annars skulle få långsiktiga negativa 
konsekvenser för elevernas skolgång, påverka skolans pedagogiska kvalitet och elevernas 
studieresultat på lång sikt. 
 
Övergången till det nya pensionsavtalet AKAP-KR samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet. 
Pensionskostnaderna debiteras vanligtvis enheterna genom intern finansiering (PO-påslag). Under 
året har den ökade kostnaden mellan 2022 och 2023 års PO-påslag särredovisats för att påvisa den 
förhöjda kostnaden vilket ger ett underskott om 23,6 mkr. 
 



4 
 

Pensionskostnaden för Kalmarsunds Gymnasieförbund för helåret 2023 väntas även bli högre än 
enligt senaste prognos (1,8 mkr). Fler anställda väntas kvarstå i avtalet KAP-KL än vad som antogs i 
föregående beräkning vilket ger högre kostnad för försäkringspremien. Det kompenseras till viss del 
av lägre prognos för den avgiftsbestämda pensionen av samma orsak. Tillsammans med 
förvaltningsavgifter, förändring av semesterlöneskuld mm så ger posten ett underskott på helår om 
1,3 mkr. Arbetsgivaravgifter tillsammans med den planerade interna finansieringen förväntas ge ett 
tillskott om 2,3 mkr. 
 
Portföljen hos KLP tappar lite i augusti men går bättre än index. Totalt under 2023 så är portföljen upp 
5,8 % jämfört med index som stigit med 3,8 %. Ränteportföljen fortsätter att leverera och KLP:s 
räntestrategi har varit gynnsam senaste åren. Förbundet har placerat 30 mkr i portföljen och värdet är 
vid delåret 31,8 mkr. Värdering av portföljen vid årets slut har förbundet lagt på noll. Total avvikelse 
prognostiseras till plus 0,1 mkr för finanserna. 

Prognosen innehåller ett helårsresultat för skolenheterna som tillsammans uppgår till minus 5,5 mkr. 
De interkommunala ersättningarna uppvisar ett budgetunderskott om 7,3 mkr medan de 
gemensamma verksamheterna lyfter prognosen med 3,8 mkr. Restaurang- och caféverksamheten 
kalkylerar med ett underskott om 0,8 mkr.  
 
Förbundets investeringsbudget uppgår 2023 till 11 mkr. Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till 
och med augusti månad vilket motsvarar 21%. Prognosen är att alla de budgeterade medel kommer 
användas innan årets slut. 
 
Gymnasieförbundet klarar inte de ekonomiska målen vid avstämning av innevarande år och de två 
kommande planeringsåren. Årets (och även kommande års) prognostiserade resultat och höga 
kostnadstryck lämnar inga utrymmen till detta (se specifikt avsnitt).  
 
Gymnasieförbundets resultat vad gäller verksamheten sammanställs genom tre prioriterade områden 
(”Kunskap, utveckling och lärande”, ”Normer, värden och inflytande” samt ”En skola på vetenskaplig 
grund och beprövad erfarenhet”) med 15 delmål för att följa upp kvaliteten i verksamheten. Av dessa 
följs fem delmål upp i delårsrapporten, resterande delmål stäms av vid slutet av året. 
Gymnasieförbundet har lyckats nå 60 % av de mål som följs upp i delåret (tre av fem). Dessutom är 
ett av målen de fem målen delvis uppnått.  
       

Investeringar 

Förbundets investeringsbudget år 2023 uppgår till 11 mkr. Budgeten fördelas internt utifrån 
enheternas prioriterade behov inom sina verksamheter där den största delen är avsatt för IT och 
infrastruktur. Gällande lokaler och fastigheter har förbundets lokalstrateg i uppgift att samordna och 
prioritera förbundets investeringar för detta område. 

Inom gymnasieverksamheten finns behov av investeringar för stadigvarande läromedel på ett flertal 
yrkesprogram samt inredning och möblemang till klassrum och gemensamma ytor. 

I verksamheten för vuxenutbildning består investeringsbehovet av bland annat utrustning till 
utbildningar men också utveckling av digitala lärmiljöer samt möblemang. 
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Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till och med augusti månad. 

Prognosen är att alla budgeterade medel kommer användas innan årets slut.  
 
För övergripande verksamhet finns investeringsutrymme om totalt 8,2 mkr. Här ingår kostnader för 
elev- och personaldatorer samt digital omställning men även kostnader för övergripande 
lokalförändringar. För 2023 har det handlat om anpassningar i fastigheten Västergård samt mindre 
anpassningar i fastigheten Storken.  
 
Verksamheten för Restaurang & café har förbrukat 0,5 mkr genom reinvestering i köksmaskiner och 
inventarier till matsal, av verksamhetens investeringsbudget om 0,7 mkr. Bedömningen är att 
investeringsbudgeten kommer att förbrukas under året. 
 
Axel Weüdelskolan har under 2023 flyttat åter till Axelgård efter ett par år med verksamhet även på 
Västergård. Under hösten 2023 är det endast YH-utbildningen som lokaliseras till Västergård 
avseende Axel Weüdelskolans utbildningsområde. Verkstadslokalen på Axelgård har under året 
anpassats till verksamheten och kan nyttjas på bättre sätt. Då dessa större investeringar är gjorda så 
har enheten under året en lägre budget (0,3 mkr) för investeringar. Digitala miljöer och stadigvarande 
undervisningsmaterial är de poster som ryms inom given budgetram. Inga medel är hittills nyttjade 
men prognosen är att enheten kommer nyttja hela budgeten. 
 
Stagneliusskolans planering för sin investeringsbudget 2023, som uppgår till 0,3 mkr, att utrusta 
arbetsrum och klassrum med möbler och anpassade inventarier. Vid delårets avstämning har 0,2 mkr 
nyttjats till att utrusta AST-enhetens lokaler. 
 
Jenny Nyströmskolans investeringsutrymme uppgår till 0,1 mkr. Behov av ny diskmaskin på 
restaurang- och livsmedelsprogrammet kommer att täcka in hela årets investeringsbudget. 
 
Anpassat gymnasiums investeringsbudget på 0,5 mkr har använts till de nya lokalerna på Västergård.      
    
Lars Kaggskolans investeringsbudget för 2023 uppgår till 0,8 mkr. I planeringen är det framför allt 
investeringar av stadigvarande läromedel till skolans olika program. Per den sista augusti är hälften 
av utrymmet utnyttjat där den största posten avser robotteknik på El- och energiprogrammet och 
Teknikprogrammet.  
 
Investeringsbudgeten för Ölands utbildningscenter uppgår till 0,1 mkr. På Ölands utbildningscenter är 
tänkta investeringar främst kopplade till stadigvarande undervisningsmaterial inom vård- och 
kockbildningarna. Utöver dessa även investeringar i digitala lärmiljöer på skolan. 
Investeringsbudgeten är vid avstämning inte nyttjad men prognosen är att den kommer nyttjas fullt ut. 
 
De finansiella målen anger att investeringsverksamheten, under planeringsperioden 2023-2025, ska 
självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken mån förbundet lyckas finansiera sina 
investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat och/eller med hjälp av 
försäljningar/avskrivningar. I prognosen och planen för 2023-2025 finns ett utrymme om minus 24 mkr 
och ett investeringsbehov om 29 mkr. Detta innebär att förbundet inte klarar målet enligt nuvarande 
prognoser. 
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Förväntad utveckling 

Enligt den senaste befolkningsprognosen för medlemskommunerna förväntas det totala elevantalet 
öka under de kommande åren. Detta kommer att kräva ökad organisering och lokaloptimering från 
förbundets sida. Om förbundet behåller samma andel elever från medlemskommunerna som 
nuvarande (77%), och om antalet externa elever ökar i samma genomsnittliga nivå som 
medlemskommunerna, kommer förbundet att behöva öka sin organisation med ungefär 400 elever 
fram till 2032. 
 
För närvarande är Lars Kaggskolan och Stagneliusskolan i stort sett fullbelagda enligt lokala 
förhållanden. Andra skolor som Jenny Nyströmskolan och fastigheten Västergård har möjlighet att ta 
emot fler elever, men framtida programval är komplexa och påverkas av varierande intressen. Att 
säkerställa ekonomisk hållbarhet för olika program är utmanande, speciellt med osäkerhet kring 
elevval och resursbehov för olika programtyper. 
 
En specifik utmaning är minskningen av elevantal och program på Jenny Nyströmskolan, särskilt 
inom program med behov av speciallokaler och utrustning. Utmaningar väntar även vid planeringen 
av Anpassad gymnasieskola, där kostnaderna per elev är betydligt högre än för nationella program.  
 
Förbundet står inför ett ökande antal elever med autismspektrumtillstånd (AST) och elever utan 
behörighet till nationella gymnasieprogram. AST-enheten är redan fullbelagd och ökad tillströmning 
kräver anpassade resurser och kompetens. Utmaningen med elever utan behörighet är att 
gymnasieskolan måste öka bemanningen för att stödja dem, vilket kan vara ekonomiskt krävande. 



7 
 

 
Ökat elevantal påverkar också matsalskapaciteten. Skolor som Lars Kaggskolan och 
Stagneliusskolan behöver utvidga och underhålla matsalar för att möta framtidens elevbehov, vilket 
resulterar i högre lokalkostnader. 
 
Den största utmaningen inför framtiden är dock den negativa resultatutveckling som prognostiseras 
de kommande åren, vilket påverkar det egna kapitalet negativt. Det befintliga eget kapital på 64 
miljoner kronor kommer att belastas med det prognostiserade årets underskott på 32,4 miljoner 
kronor samt en utbetalning på 6,3 miljoner kronor till medlemskommunerna. Detta resulterar i att 
förbundet förväntas ha ett negativt eget kapital med det prognostiserade resultatet för 2024. Utan 
extra insatser eller tillskott och med nuvarande kostnadsstruktur förväntas förbundet återställa ett 
positivt eget kapital först år 2030. Förbundets negativa resultat kommer även påverka 
medlemskommunernas koncernresultat i enlighet med deras ägarandelar. Samverkan mellan 
förbundet och medlemskommunerna är därför avgörande för att hantera dessa framtida utmaningar 
och för att finna hållbara lösningar som ger en bibehållen utbildningskvalitet.  
 

Väsentliga personaluppgifter 

Antalet tillsvidareanställda i juli 2023 har minskat något från föregående mättillfälle, december 2022, 
från 566 till 563 medarbetare. Antalet visstidsanställda har minskat från 62 medarbetare till 38 
medarbetare. Majoriteten av de visstidsanställda består av obehöriga lärare och pedagogiska 
assistenter. Timavlönade omräknat till årsarbetare har från januari till och med juli i jämförelse med 
föregående mätning har ökat med 0,4 årsarbetare.  
 
Andelen kvinnor och män av tillsvidareanställda är i princip oförändrat sedan årsredovisningen i 
december 2022. Majoriteten i förbundet är lärare som anses vara ett kvinnodominerat yrke vilket gör 
det svårt att vid rekrytering få sökande av det underrepresenterade könet. Detta gör det i sin tur svårt 
att upprätthålla en jämn könsfördelning. Dock har förbundet som helhet en relativt jämn 
könsfördelning, 61 % kvinnor och 39 % män. För att en könsfördelning ska vara jämn ska intervallet 
vara inom 60/40. Av de visstidsanställda är 50 % kvinnor och 50 % män.  
 
Medelåldern i förbundet är 48,4 år vilket är relativt högt. Det är något som också syns under 
”åldersstruktur i procent av andel tillsvidareanställda” där 47,4 % av medarbetarna är mellan 50-69 år.  
 
Från och med 1 januari till och med 31 juli 2023 har 25 tjänster annonserats ut. Under 2022 vid 
samma perioder så annonserades 36 tjänster ut. Att Kalmarsundsgymnasieförbund annonserat ut 
färre tjänster under 2023 beror på flera faktorer. Dels har organisationen tidigare vuxit och nu har 
organisationen vuxit och nu är dessa tjänster tillsatta. Av de 25 tjänsterna ligger 20 st under kategorin 
”pedagogisk verksamhet”. 18 av de utannonserade tjänsterna har varit tillsvidareanställningar. 
Personalomsättningen visar, i jämförelse med föregående delårsbokslut, en liten minskning av 
avgångar som har orsak ”egen begäran”. I juli 2022 hade 11 medarbetare sagt upp sig på egen 
begäran och 5 medarbetare hade avgått på grund av pension. I år är antalet avgångar mellan januari 
och juli på grund av egen begäran 10 medarbetare och på grund av pension är 2 medarbetare. 
Enligt tidigare framtagen pensionsprognos (årsredovisning 2022) står arbetsgivaren inför stora 
rekryteringsutmaningar framöver. Kompetensförsörjningen för kategorin lärare är komplex då 
legitimations- och behörighetskrav gör att det blir svårt att hitta lärare med rätt formell kompetens till 
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de vakanta tjänsterna. Kalmarsunds gymnasieförbund påbörjade under 2022 ett arbete med att 
kartlägga kompetensen bland ämneslärare. Syftet är att identifiera i vilka ämnen det är eller kan 
uppstå rekryteringsutmaningar i framtiden. Kartläggningen består av flera delar som analys av 
pensionsprognosen på ämnesnivå, kartläggning av kompetens hos behöriga lärare samt kartläggning 
i vilka ämnen obehöriga lärare undervisar i. Kalmarsunds gymnasieförbund har också fått ta del av 
statistik från Linnéuniversitetet kring hur många lärarstudenter som utbildas i varje ämne samt vilket 
år de förväntas ta examen.  
 
 

Personalmått, juli 2023 
 

Antal anställda Totalt Kvinnor Män 

Årsarbetare av månadsavlönade 574 352 221 

Månadsavlönade 599 367 232 

Andel kvinnor/män av månadsavlönade 100% 61% 39% 

Tillsvidareanställda 563 350 213 

Andel kvinnor/män av tillsvidareanställda 100% 62% 38% 

Månadsavlönade visstidsanställda 38 19 19 

Andel kvinnor/män av visstidsanställda 100% 50% 50% 

    

Timavlönade Jan 2023-Juli 2023 Totalt Kvinnor Män 

Timmar omräknade till antal årsarbetare 8,4 5,4 3,0 

    

Medelålder Totalt Kvinnor Män 

Tillsvidareanställda 48,4 48,7 48,0 

    

Sysselsättningsgrad Totalt Kvinnor Män 

  96,2% 95,8% 96,7% 

Åldersstruktur i procentuell andel tillsvidareanställda Totalt Kvinnor Män 

> 29 3,6% 2% 1,6% 

30-49 49% 30% 19% 

50-69 47,4% 30,2% 17,2% 

Personalomsättning Jan 2023 - Juli 2023 
Procent 

2023 

Antal 
Jan-Juli 

2023 
Antal Jan-
Juli 2022 

inkl egen begäran och pension 1,77% 10 16 

egen begäran 1,41% 8 11 

pension 0,6% 2 5 
 
Externt annonserade tjänster under perioden 1 januari till 31 juli uppgick till 25 stycken tjänster totalt 
varav 21 stycken tjänster var under kategorin pedagogiskt arbete. Av dessa var 18 
tillsvidareanställningar och 7 visstidsanställningar. 
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Den totala ackumulerade sjukfrånvaron från januari 2023- juli 2023 är 3,4 %. Den totala 
ackumulerade sjukfrånvaron för år 2022 var 4,0 %. Sjukfrånvaron har minskat något hos alla 
åldersgrupper jämfört med 2022. Den största minskningen har skett i åldersgruppen 50 år eller äldre, 
uppmätte 2022 5,2 % och nu vid denna mätning 4,6 %.  
 
Av den totala sjukfrånvaron är 41,5 % långtidssjukfrånvaro vilket är en ökning jämförelse med 
föregående års statistik vid samma tidpunkt, 37,5 %.  
 
I jämförelse med snittet för ackumulerad sjukfrånvaro hos kommuner i Sverige vilken är 8,1 % ligger 
Kalmarsunds gymnasieförbund sjukfrånvaro lågt med 3,4 %. Den låga totala ackumulerade 
sjukfrånvaron hittills under 2023 kan delvis förklaras med att frånvaron minskar under 
sommarmånaderna. Men även om man tittar på enskilda månader så ligger frånvaron på låga nivåer 
jan-maj. För att bibehålla de låga sjuktalen är det viktigt att fortsätta arbetet med förebyggande 
insatser och ett väl fungerande systematiskt arbetsmiljöarbete.  
 
Total sjukfrånvaro Jan-Juli 

2023 
Jan-Dec 

2022 
Riksnivå 

medelvärde 
kommuner 

2022 

1. Total sjukfrånvaro ackumulerad 3,4% 4,0% 8,1% 

2. Långtidssjukfrånvaro (60 dgr eller mer) av total sjukfrånvaro 41,5% 37,5% 37,3% 

3. Sjukfrånvaro ackumulerad för kvinnor 4,0% 4,6% 8,8% 

4. Sjukfrånvaro ackumulerad för män 2,3% 2,6% 5,7% 

5. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 29 år eller yngre 1,5% 1,7% 7,5% 

6. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 30-49 år 2,3% 2,8% 7,5% 

7. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 50 år eller äldre 4,6% 5,2% 8,9% 
 
Sjukfrånvaroredovisning är obligatorisk där den totala sjukfrånvarotiden redovisas uppdelat på kvinnor, män och ålder i 
relation till den sammanlagda ordinarie arbetstiden beräknat i timmar.  
 
Varje år genomförs en årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Uppföljningen sker genom en webbenkät till förbundets arbetsplatser som 
besvaras av chefer, fackliga företrädare, skyddsombud och medarbetare med tilldelad 
arbetsmiljöuppgift. Webbenkäten innehåller frågor med direkt koppling till Arbetsmiljöverkets föreskrift 
2001:1. Förbundskansliet sammanställer arbetsplatsernas svar. Därefter ska varje arbetsplats ta fram 
en handlingsplan utifrån enkätresultatet. Handlingsplanerna behandlas i respektive lokal 
samverkansgrupp. Enkäten ligger till grund för kommande insatser inom arbetsmiljöområdet. 
Uppföljningen för 2022 visar att det systematiska arbetsmiljöarbetet bedrivs tillfredsställande. Rutiner 
och policys är kända i organisationen, samverkan upplevs fungera bra, ansvarsfördelningen i 
arbetsmiljöarbetet är tydlig och samarbetet med Arbetsmiljöenheten är väl fungerande. Ett 
utvecklingsområde som uppmärksammades i enkäten 2020 var brist på kunskap kring rutinen för akut 
fara för väpnat våld. Efter flertal olika insatser inom området upplevs rutinen kommunicerad i 
organisationen och det framkommer inte längre någon uttalad brist på kunskap inom området.   
 
Under 2023 har förbundet fortsatt arbeta med strategisk kompetensförsörjning. Arbetet har utmynnat i 
en övergripande handlingsplan med ett antal aktiviteter där utgångspunkten varit arbetsmiljö, 
arbetsorganisation, arbetstid och lönebildning. Arbetet har fortsatt på central nivå med 
implementering, och genomförande av aktiviteter samt kartläggning och identifiering av behov på 
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lokal nivå. Några av de aktiviteter som utförts på central nivå är:  
 

 Professionsprogrammet – utbildar sin fjärde omgång lärare. Mindre revideringar av innehållet 
genomförs varje år för att anpassa programmet mot nuvarande förändringar i vår omvärld 
samt interna prioriterade mål. 

 Förstelärare – Det har varit en ny ansökningsomgång och 17 har fått förtroendet att ha 
försteläraruppdraget.  

 Trygga kompetensförsörjningen -  För att trygga kompetensförsörjningen inom elevhälsan har 
förbundet avsatt centrala medel i syfte att fortbilda två ämneslärare för att uppnå behörighet 
som speciallärare med inriktning Språk-skriv- och läsutveckling eller Matematikutveckling. 80 
% av utbildningen sker på betald arbetstid. Utbildningsstart hösten 2022. På grund av 
vakanser så har en tjänst utökats under 2023. Tre fortbildningar av ämneslärare är nu i gång.  

 Lönebildning – Nya lönekriterier och bedömningsmatris blev fastställda under våren 2023 och 
ska tillämpas inför 2024 års löneöversyn. En lansering till all personal har utförts under våren 
2023 och under höstterminen så fortsätter utbildningsinsatser till all personal.  

 Medarbetarsamtal – Nya frågor till medarbetarsamtalet är framtaget för att gå i linje med de 
nya lönekriterierna. Det finns nu en tydlig röd tråd mellan medarbetarsamtalet och 
lönekriterierna samt en koppling till de kulturbärande beteendena och personalpolitiska 
programmet.  

 

Vartannat år genomför Kalmarsunds Gymnasieförbund en medarbetarenkät. Medarbetarenkäten 
2022 visar att Kalmarsunds gymnasieförbund nått målen i det personalpolitiska programmet. HME 
står för hållbart medarbetarengagemang och mäts inom områdena motivation, ledarskap och 
styrning. Medarbetarenkäten 2022 visar på höga resultat för HME-faktorerna inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Enkäten visar också att det är marginell skillnad på hur män och kvinnor ser på sin 
arbetsmiljö. Två områden med lite lägre index är arbetsbelastning och arbetstid. Medarbetarenkäten 
visar på förbättrade resultat i området arbetsbelastning jämfört med 2020. Frågorna kopplade till 
arbetstid är nya inför 2022 medarbetarenkät och därför finns inget tidigare resultat att jämföra med. 
Varje enhet har fått göra en handlingsplan kopplat till resultaten på respektive enhet. 
Handlingsplanerna handlar om information samt dialog medarbetare och chef angående 
arbetsbelastning och arbetstid.  
 
Medarbetarenkäten ställer också frågan hur sannolikt det är att medarbetarna skulle rekommendera 
sin arbetsgivare till vänner och familj. Värden över 0 är bra, det visar att det finns fler ambassadörer 
än kritiker. Att ligga mellan +20 anses vara mycket bra och ett värde över 50 är extra allt. 
Föregåendes medarbetarenkät 2020 visade på nyckeltalet 16 i ambassadörskap. Medarbetarenkäten 
2022 visar ett resultat på 35,1 i ambassadörskap.  
 
Övriga förbundsövergripande insatser 
 

 Stödmaterial för chefer att använda under arbetsplatsträffar fortsätter att utformas.  
 Rutinen för skyddsorganisationen revideras tillsammans med centralt huvudskyddsombud.  
 Krisberedskapsplanen är reviderad och fastställd.  
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Ekonomiska mål, balanskrav och god ekonomisk hushållning 

Enligt kommunallagen ska kommuner och landsting ha en god ekonomisk hushållning i sin 
verksamhet. Balanskravet innebär att kommuner och landsting skall upprätta en budget för varje 
kalenderår så att intäkterna överstiger kostnaderna. Utöver balanskravet ska dock 
fullmäktige/direktionen fatta beslut om riktlinjer för god ekonomisk hushållning för den kommunala 
verksamheten. För verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. För ekonomin ska anges de finansiella mål som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. 
 
  

Balanskravsutredning 

 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets resultat enligt resultaträkningen     -32,4 -10,0 -6,7 
orealiserade vinster och förluster i värdepapper      -0,6 0,0 0,0 
Årets resultat efter balanskravsjusteringar     -33,0 -10,0 -6,7 
Medel till/från resultatutjämningsreserv     9,4 10,0 0,6 
Balanskravsresultat     -23,6 0,0 -6,1 
Synnerliga skäl föreligger att ej återställa     23,6 0,0 0,0 
Återställning resultat     0,0 0,0 0,0 

 
Förbundet kommer, enligt prognos, under år 2023 redovisa ett negativt resultat enligt 
resultaträkningen. Dock kommer förbundet hantera delar av detta och balanskravsresultatet kommer 
därmed skilja sig från resultatet i resultaträkningen.  
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Balanskravsresultatet räknas fram i en till resultaträkningen sidoordnad balanskravsutredning. Där 
görs justeringar av ett antal angivna kostnader och intäkter. Även RUR hanteras i denna utredning. 
Gymnasieförbundet kommer under år 2023 nyttja delar av den avsatta resultatutjämningsreserven. 
Den höga inflationen påverkar förbundet hårt via bland andra el-och materialkostnader, hyror och 
livsmedelskostnader. De ökade kostnaderna är helt kopplade till en omvärldssituation där förbundet 
är maktlöst. Till detta nyttjas förbundets RUR.  
 
Om balanskravsresultatet, enligt 11 kap. 10 § lagen (2018:597) om kommunal bokföring och 
redovisning, för ett visst räkenskapsår är negativt ska det regleras under de närmast följande tre åren. 
Fullmäktige ska anta en åtgärdsplan för hur regleringen ska ske. Beslut om reglering ska fattas 
senast i budgeten det tredje året efter det år då det negativa balanskravsresultatet uppkom. 
Fullmäktige får besluta (11 kap. 13 § kommunallagen (2017:725)) att en reglering av ett negativt 
balanskravsresultat inte ska göras om det finns synnerliga skäl. Dessa skäl kan vara kopplade till: 

 Stark finansiell ställning 
 Omstruktureringskostnader av engångskaraktär 
 Andra skäl som kan försvaras med ett mycket väl motiverat resonemang om god ekonomisk 

hushållning. 
 

Propositionen om god ekonomisk hushållning påpekar att det är möjligt att avvika från balanskravet 
om det finns exceptionella skäl. Dessa situationer handlar om fall där avvikelsen är starkt motiverad 
och att åtgärderna som en kommun generellt vidtar måste vara i linje med god ekonomisk 
hushållning, har beaktats. Vidare finns också en möjlighet för en kommun eller region att metodiskt 
och förutsebart minska sitt eget kapital genom att referera till specifika omständigheter som motiverar 
att ett negativt resultat inte behöver korrigeras.  
 
Det har inte på något sätt varit möjligt för förbundet att förutse eller förbereda sig för den betydande 
inflationen som drabbade Sverige samtidigt med införandet av det nya pensionssystemet. Det bör 
noteras att denna situation är temporär, enligt SKR´s prognoser, och förväntas återgå till normala 
nivåer med början under år 2025. Nytt pensionsavtal samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet om cirka 23 
mkr.  
 
Situationen kan likställas med den exceptionella kostnad och exceptionella skäl som förbundet 
upplevde under 2018 och där revisionen ställde sig bakom förbundets åberopan om synnerliga skäl 
både i delårsbokslut och årsbokslut. GYF har genomfört en långsiktig finansiell analys som uppfyller 
kraven för sund ekonomisk förvaltning. Denna analys stärker även förtroendet för att stödja 
användningen av sådana betydande skäl.  
 
Förbundet åberopar synnerliga skäl för att inte återställa årets negativa balanskravsresultat. 
Justeringar som görs med åberopande av synnerliga skäl påverkar inte det redovisade 
balanskravsresultatet utan hanteras efter balanskravsresultatet i förvaltningsberättelsen. 
Förbundets motivering till att åberopa synnerliga skäl är, som redogjorts för ovan, en tillfällig mycket 
utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska 
utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför försätta förbundets verksamheter i hårda 
besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. Att i stället nyttja förbundets goda 
upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två utmanande år är att föredra. Att 
förbundet skulle behöva återställa ett ekonomiskt negativt resultat skapat av yttre, helt opåverkbara, 
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omständigheter upplevs orimligt. Detta då det med största sannolikhet skulle påverka skolans 
pedagogiska kvalité och elevernas studieresultat framgent. 
 
Samarbetet med förbundets medlemskommuner är mycket god och preliminärt löfte om tillskott om 30 
mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna gemensamt tar för att säkra förbundets 
ekonomi.  

 

Ekonomiska mål 

Soliditet 
Soliditeten visar hur stor andel av förbundets tillgångar som är finansierade med eget kapital. Målet är 
i budget 2023 att den under planeringsperioden inte ska understiga ett medel om 15%. Målet har i 
tidigare års budget varit att soliditeten ska öka under planeringsperioden men med de ekonomiska 
förutsättningar som nu råder finns inget värde med ett sådant mål. Förbundet behöver fokusera på att 
hålla en acceptabel ekonomisk nivå och inte sträva efter att stärka balans och resultatbudget med 
minskad kvalitet i verksamheten som eventuell befarad följd.  
 
Under planeringsperioden ska soliditeten inte understiga ett medel om 15 procent. Planen visar att 
förbundet inte når målet. 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 2023/2025 

Soliditeten ska under planeringsperioden inte 
understiga ett medel om 15%.     17% 11% 6% 11,1% 

 
 
 
Likviditet 
Förbundets mål gällande likviditeten, det vill säga den kortsiktiga betalningsförmågan, anger att 
likviditetssaldot i genomsnitt över året ska överstiga en månads genomsnittliga utbetalningar. 
Prognosen är att likviditetsmålet med årets hittills genomsnittliga utbetalningar och saldo kommer att 
uppnås. Dock är de två planeringsåren värre utsatta. Att noga följa och bevaka förbundets 
likviditetsprognos är av stor vikt.  

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets Likviditetssaldo genomsnitt >      68,4 45,5 46,2 
En månadsutbetalning     60,0 62,6 61,7 
Positivt resultat = målet uppnått     8 -17 -16 

 
 
 
Investeringar 
Det finansiella målet för investeringsverksamheten är att förbundets investeringar, under 
planeringsperioden 2023-2025, ska självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken 
mån förbundet lyckas finansiera sina investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat 
och/eller med hjälp av försäljningar/avskrivningar. 
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50 % självfinansiering investeringar     
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 Totalt 

Resultat     -32,4 -10,0 -6,7 -49,2 
Avskrivning/försäljning     8,4 8,5 8,5 25,3 
Utrymme      -24,1 -1,5 1,8 -23,8 

Investeringar     11,0 10,0 8,0 29,0 
Positivt resultat = målet uppnått     -30 -7 -2 -38 

 
Tabellen ovan visar att förbundet inte når målet. 
 

Bedömning - god ekonomisk hushållning 

En god ekonomisk hushållning innebär inte enbart att räkenskaperna går ihop, utan innefattar även 
ett krav på att pengarna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt sätt. I 
kommunallagen regleras även att budgeten ska upprättas så att intäkterna överstiger kostnaderna 
(ovan nämnda balanskrav) samt att för verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av 
betydelse för en god ekonomisk hushållning.  
 
Förbundet har en ändamålsenlig styrning, med mål, upprättade planer och program för att följa upp 
utvecklingen för såväl verksamhet som ekonomi. Förbundet har även en finansiell beredskap i form 
av flera års tidigare uppbyggt resultat som bland annat avsatts till en resultatutjämningsreserv.  
 
Med den grundliga genomgång av ekonomin efter 2018 då förbundet visade ett resultat om minus 21 
mkr visar förbundet en styrka att vända ett negativt utfall till en ekonomi i balans. Detta tack vare 
tidiga insatser, samlade krafter inom förbundet och med stöd från medlemskommunerna. Att 
dessutom att under de senaste åren kunna bygga upp en RUR för att mildra eventuellt kommande 
tuffa år visar detta ytterligare. Att förbundet, tillsammans med större delen av Sveriges kommuner och 
regioner, nu behöver nyttja dessa års insatser och resultat visar det fokus förbundet har på 
långsiktighet och hållbarhet.  
 
Förbundet hänvisar även delvis till synnerliga skäl för att inte behöva återställa negativt resultat under 
2023. Förbundets motivering är en tillfällig mycket utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens 
och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför 
försätta förbundets verksamheter i hårda besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. 
Att i stället nyttja förbundets goda upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två 
utmanande år är att föredra. Dessutom är samarbetet med förbundets medlemskommuner mycket 
god och preliminärt löfte om tillskott om 30 mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna 
gemensamt tar för att säkra förbundets ekonomi.  
 
Sammantaget är bedömningen att förbundet har en god ekonomisk hushållning. 
 
 
Pensionsmedel 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse.  
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 Delår 2023 Bokslut 2022 Delår 2022 
        
Pensionsförpliktelser       
Total pensionsförpliktelse i balansräkningen 34 037 32 794 34 143 
a.) Avsättning inkl särskild löneskatt 2 700 2 632 2 711 

b.) Ansvarsförbindelse inkl särskild löneskatt 31 337 30 162 31 432 
Pensionsförpliktelse som tryggats i 
pensionsförsäkring 97 547 79 375 74 951 
Pensionsförpliktelse som tryggats i pensionsstiftelse 0 0 0 
Summa pensionsförpliktelser (inkl försäkring) 131 584 112 169 109 093 
        
Utredningsgrad 98% 98% 98% 
        
Förvaltade pensionsmedel – marknadsvärde       
Totalt pensionsförsäkringskapital 104 638 104 638 102 407 
varav överskottsmedel 14 206 14 206 16 524 

Totalt kapital, pensionsstiftelse 0 0 0 
Finansiella placeringar (egna förvaltade 
pensionsmedel) 31 762 30 012 29 908 
Summa förvaltade pensionsmedel 136 400 134 650 132 315 
        
Finansiering       
Återlånade medel -4 816 -22 481 -23 222 
Konsolideringsgrad 1,0 1,2 1,2 

 
Sammanställningen ovan visar förbundets totala pensionsskuld enligt rekommendation 15 från Rådet 
för kommunal redovisning. 
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Måluppfyllelse – verksamhetsmål 2023 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: För att nå målet krävs att förbundet når det uppsatta gränserna för två indikatorer, det 
har förbundet inte gjort i år. För första gången på många år har förbundet lägre andel elever som tagit 
gymnasieexamen än riket, dock med endast en procentenhet. Endast Lars Kaggskolan klarade den 
indikatorn. Gällande den genomsnittliga betygspoängen så har förbundets gymnasieskolor överträffat 
rikets siffror med marginal. 
 
Rektor på Jenny Nyströmskolan B är otroligt stolt över den utveckling skolan gjort det senaste året. 
Alla mål är inte nådda men rektor ser en ökning inom många av de områden som mäts. Skolans 
omorganisation av utvecklingsorganisationen har inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Skolan ser en ökad samverkan mellan 
olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. För att skolan ska lyckas bättre så jobbar 
personalen bland annat med ett språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt (SKUA) under ledning av 
förstelärare, tillhandahåller studiehandledare på modersmål, digitala hjälpmedel som komplement till 
läroböcker, kvalitativa överlämningar. Skolan behöver även arbeta enträget med elever som är 
frånvarande för är eleverna på plats så finns det goda chanser att uppnå målen. 
 
Lars Kaggskolan har nått målet för skolan som helhet. På hantverksprogrammet nås inte målet, då 
86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller betygspoäng. Framgångsfaktorer för 
skolan är yrkeslärarnas intresse för eleverna att de ska klara av alla kurser på programmet inte bara 
yrkeskurserna. Skolans resurscentrum är en framgångsfaktor som bidrar till elevernas höga 
måluppfyllelse. Vi behöver reagera snabbare när vi ser/känner en oro för elever som riskerar att inte 
nå kunskapskraven i pågående kurser. Bristande motivation och hög frånvaro är utmaningar för 
skolan på vissa program och för flera elever. 
 
Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" har gått ner 
med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på indikatorn 
"Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. Det stora 
utvecklingsområdet för skolan blir att försöka få eleverna att vara mer närvarande detta tror skolan 
görs genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 93,00% 90,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,10 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Förbundet har nått målet för det första halvåret. De kurser som är förlagda på skolorna 
har bra resultat och särskilt yrkeskurserna med några få undantag. Detta tror skolorna beror på att vi 
har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. De kan säkerställa elevens kunskap 
på plats. Eleverna med "Lärande på arbetsplats" (LPA) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i högre 
betygspoäng. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se ännu bättre ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Förbundet håller på att 
utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar för att stötta elever 
som läser på distans. Skolorna analyserar elevernas behov kontinuerligt och försöker anpassa för att 
eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, studiehallar klarar oftast sina studier. 
 
Kurser på distans via NTI (en skola inom Academediakoncernen som bedriver vuxenutbildning) har 
sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner det totala resultatet. Dessa har skolorna svårt att 
påverka då de inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal med ansvariga på 
NTI om resultatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 84,0% 85,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 12,10 12,20 12,10 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolledningen på Jenny Nyströmsskolan anser att elever som behöver hjälp och stöd 
får det, och EHT-teamen fungerar effektivt. Skolan arbetar för att förbättra processen genom att ha 
mentorn som den primära kontaktpersonen till EHT. Mentor genomför en kort utredning tillsammans 
med elev och vårdnadshavare innan denne vänder sig till EHT. 
 



18 
 

Det övergripande målet att identifiera och stödja elever som riskerar att inte nå examen är uppfyllt på 
Lars Kaggskolan, men det är svårt att fastställa exakt vilka faktorer som har störst påverkan på 
elevernas framgång. Skolan arbetar internt för att etablera en systematisk strategi för främjande och 
förebyggande åtgärder. 
 
Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar väl på Stagneliusskolan. EHT ger kontinuerlig 
återkoppling till lärarna. Skolan använder digitala verktyg för att involvera lärare och främja ansvar för 
elevhälsofrågor. Utmaningen är att få elever i behov av stöd att ta emot de extra insatser som 
erbjuds. 
 
På AST-enheten bedrivs dagligt arbete kring elevhälsa med tillgång till specialpedagoger, 
speciallärare, socialpedagoger, SYV och skolsköterska samt skolpsykolog med 
målgruppskompetens. 
 
En utmaning för skolorna är att klargöra gränserna mellan skolans stöd och externa parter som BUP 
samt att utveckla personalens kompetens. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Tryggheten är en utmaning på flera av skolorna. Förbundet har som helhet inte nått 
målet, resultatet är på samma nivå som i riket. Den upplevda tryggheten varierar mellan skolorna och 
programmen på gymnasieskolan. Vuxeneleverna upplever överlag en större trygghet. Skolorna 
rapporterar om positiva trender i frågor som rör elevernas bemötande och trivsel, men utmaningar 
kvarstår i vissa klasser. Elever uttrycker oro för obehöriga personer på skolorna, slagsmål, och 
kränkande kommentarer mellan eleverna. Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive 
skjutningar och mord där elever eller tidigare elever har varit inblandade. Detta har skapat oro bland 
elever och personal. 
 
Eleverna som går på anpassad gymnasieskola visar på mindre upplevd trygghet och det finns en 
medvetenhet om att elever upplever otryggheten tydligare än många andra ungdomar och lägger in 
andra värden i trygghetsbegreppet. Åtgärder planeras, inklusive ökad närvaro av vuxna och en mer 
synlig kurator, för att förbättra tryggheten. 
 
Skolledningarna betonar att byggandet av relationer mellan lärare och elever är avgörande för att 
hantera dessa utmaningar där stärkande av ledarskapet i klassrummet och främjande av 
gemenskapen bland eleverna är viktiga pusselbitar. Skolorna är medvetna om utmaningarna och 
arbetar aktivt med att adressera dem. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 87% 87% 87% Nära målvärde Oförändrad 
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Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Andelen kränkta har ökat i jämförelse med förra året men är under det uppsatta målet 
för förbundet. Andelen elever som upplever sig kränkta skiftar mycket mellan skolor, program och 
klasser. Siffran ligger mellan 0 och 27 procent på programnivå. 
 
Samtliga skolor betonar vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt 
mentorskap och Mentorer i våldsprevention (MVP) används som åtgärder för ökad trygghet och i 
förläggningen minskad andel kränkningar. Skolor rapporterar att de arbetar med främjande och 
förebyggande åtgärder för att minska kränkningar och skapa en bättre skolmiljö. Det inkluderar att 
förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö för eleverna. Flera 
skolor visar en positiv trend när det gäller trivsel och bemötande mellan eleverna. Detta tyder på att 
åtgärderna som genomförs ger positiva resultat och att skolorna är engagerade i att förbättra 
situationen, men det finns behov av att förbättra analysen och involvera eleverna i den i större 
utsträckning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 6,3% 7,1% 7,3% Målvärde uppnått Ökad 
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Jenny Nyströmskolan A 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Det är svaga resultat på anpassad gymnasieskola när det kommer till trygghet på 
skolan. Vi har tidigare år fört resonemang kring att vissa av våra elever upplever otryggheten tydligare 
än många andra ungdomar och lägger in andra värden i trygghetsbegreppet. Det kan handla om att 
det kan kännas otryggt om någon ser att man går på anpassad gymnasieskola istället för på 
gymnasiet. För några elever är det viktigt att dölja det. Vi kan behöva undersöka vad våra elever 
lägger in i begreppet trygg för att fullt ut förstå vad resultatet står för. Men det spelar ju egentligen 
ingen roll. Skolan ska vara en trygg plats för alla elever. Vi får helt enkelt arbeta vidare med 
trygghetsfrämjande åtgärder. Vi behöver ha fler vuxna i våra korridorer. Skolledningen har bestämt att 
vi ska möta våra elever varje morgon, att vara mer synliga under skoldagarna och vår nya kurator 
(utökning från 50% till 100%) kommer att finnas tillgänglig och synlig på skolan i större utsträckning är 
tidigare. De pedagogiska assistenterna har redan en viktig roll och vi ska använda idrottslärare och 
estetlärare på raster för att hjälpa till med olika aktiviteter. De är inte mentorer och kan därför lägga 
mer tid i detta förebyggande arbete och det uppdraget startar under hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 84% 87% Ej accepterat värde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Under höstterminen 2022 hade vi vissa utmaningar på Storken med vissa nationella 
klasser kopplat till en utmanande elev. Möjligen ligger de upplevelserna till grund även för resultatet 
för 2023 när eleverna besvarade enkäten. Vi fortsätter vårt arbete mot kränkningar genom att 
involvera vår nyanställda kurator i trygghetsfrågor i större utsträckning än tidigare. Kurator, liksom 
elevhälsopersonal och pedagogisk personal, behöver också vara mer involverad i vårt systematiska 
kvalitetsarbete. Analysen behöver generellt bli bättre underbyggd genom att eleverna tillfrågas i större 
utsträckning. Svaren på trivselenkäten är ibland svårtolkad och där behöver vi utforska ännu mer. 
 
Trygghetsgruppens arbete bör tydligare ledas av kurator än vad som är fallet idag. Vi tror att det 
kommer att vara positivt att dela upp våra nationella klasser så att hälften håller till på JN och hälften 
på VG. Dessutom hoppas vi på att det blir lugnare generellt på Västergård när bara vår elevgrupp 
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kommer att hålla till där. Det var periodvis svårt att dela rastytorna på Campus Storken med 
Stagneliusskolans elever, vilket vi inte behöver göra från och med hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 15,0% 18,4% 15,0% Ej accepterat värde Ökad 
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Jenny Nyströmskolan B 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi är otroligt stolta över den utveckling vi har gjort samt vart vi är på väg - som ni 
kommer märka så har vi inte nått målen men vi ser en ökning inom många av de områden som mäts. 
Vi har omdanat hela JN:s organisation vilket inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Vi ser en ökad samverkan mellan 
skolans olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. Den här resan är till stor möjlig 
eftersom vi har en sammanhållen ledningsgrupp vars medlemmar tar ett stort ansvar och 
kommunicerar ut ett budskap som anger en riktning. 
 
Nog om detta; JN har inte nått målen på samtliga program; VO samt Na ligger lägre än riket (JN totalt 
86% mot riket 91%). Analysen vi gör är att på VO har vi många nyanlända elever, Na likaså (som 
"tvingas" gå på NA trots att de inte vill). Vi ser även en ökad psykisk ohälsa generellt över skolan. För 
att vi ska lyckas bättre så gör vi följande; Bedriver Skua (förste-lärare), studiehandledare på 
modersmål, inläsningstjänst, Begreppa, Ledning och stimulans (KPT med spec/förstelärare), 
kvalitativa överlämningar, fortsätta utveckla vårt SKA-arbete etc. Behöver även arbeta enträget med 
elever som är frånvarande (är eleverna på plats så brukar det inte vara några problem att uppnå 
målen). 
 
Vill lyfta fram våra överlämningar i år; vid presentation mot personalen på JN så har EH presenterat 
på gruppnivå, d.v.s. använd de här metoderna/strategierna på en främjande nivå så kommer fler 
elever uppnå målen. Därefter har enskilda elever nämnts. De enskilda eleverna kommer spec. sedan 
träffa för att visa på de digitala hjälpmedel som finns. Spec. kommer ha KPT kring de 
metoder/strategier som är de mest "vanliga" - känns otroligt spännande och bra upplägg. 
 
Kommer tidigarelägga utvecklingssamtalen, nr.1 (september) vars mål är att skapa goda relationer 
mellan skolan och hemmet, följa upp överlämningarna, trygghet och trivsel o.s.v. och nr.2 (januari) så 
har vi bättre underlag i pågående kurser 
 
Vi är lite oroliga hur studieresultaten kommer arta sig på yrkesprogrammen när elever ska/kan 
erbjudas 2 700p/2 800p vilket har inneburit att vi gjort förändringar i timplanen och därmed har 
eleverna fått ett mycket tuffare schema i och med fler poäng i årskurserna och därmed mer 
undervisningstid per vecka (APL, garanterad undervisningstid). 
  



23 
 

 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 84,00% 86,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,80 15,40 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolan har nått målet. Skolledningens bedömning är att de elever som är i behov av 
hjälp och stöttning får det och elevhälsateamen (EHT) fungerar väl. Vi strävar mot att förbättra oss 
genom att mentor är den person som "ska" vända sig till EHT (om en generell utmaning som det är de 
flesta fall) och att innan mentor kommer till EHT ha gjort en kort "utredning" vad anledningen är till 
problemet, den "utredningen" ska göras tillsammans med elev och vårdnadshavare. Vi dokumenterar 
via mind-map för tydliggörande. Ska sträva efter att arbeta mer främjande/förebyggande när vi ser 
mönster på programmen/skolan. 
 
En betygskonferens vid läsårsstart har införts som mycket syftar till att fånga upp elever som riskerar 
att fall mellan stolarna, elever som riskerar F, men som av olika skäl inte varit föremål för EHT t.ex. 
 
En utmaning är gränsdragningen mellan det stöd som skolan ska erbjuda och vad externa parter som 
BUP etc. ska erbjuda. I den frågan finns också personalens kompetensutvecklingsbehov. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi har ökat något på JN totalt, gått från 83% till 84% med målet 87%, men minskad på 
vissa program såsom BF, RL, VO. Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande 
frågor såsom "Hur tycker du eleverna bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", 
"Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva 
effekter, men vi ligger generellt under på JN vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha 
fokus på detta framöver. Det vi vet att vi har utmaningar med främst två saker; är i enskilda klasser 
som tryggheten inte är bra (här arbetar elevhälsan och mentorer tillsammans) samt att de finns en 
verbal jargong med "skämt" som upplevs kränkande. 
 
Skolledningen har organiserat "ansvarsområden" där en har mer "övergripande" ansvar för trygghet 
och trivsel via Trygghetsgruppen, elevinflytande etc. 
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Att skapa en social tillgänglig lärmiljö är en prioritet för oss och det sker olika programprojekt 
("Fyrklövern" på NA, trygghetsbarometern på IM etc.). Men det övergripande arbetet med trygghet 
och trivsel är följande; det relationella mentorskapet vars syfte är att skapa trygga klasser vilket 
innebär att mentor samt eleverna ska lära känna varandra direkt vid skolstart (samarbete med 
kuratorerna för framtagande av metoder). Vi har haft MVP på flera av våra klasser (nya 
program/klasser i år), vi har klassrumsplaceringar (samma möblering över hela skolan), styr 
gruppindelningen, utvecklar vårt elevinflytande med fokus på trygghet och trivsel. Trygghetsgruppen 
har stort fokus på den verbala jargongen detta år. 
 
Vi kommer även informera både personal samt elever om de aktuella rutiner som gäller samt vilka 
förväntningar vi ställer. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 84% 87% Ej accepterat värde Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: För oss på JN har vi högt ställda mål vad gäller upplevelsen av kränkningar - det hör 
inte hemma JN. Målet för JN var 11.6% och utfallet blev 9.2%. Går vi på klassnivå så har det viss 
ökning av kränkningar på vissa program medan andra ser vi en minskning. Gör vi en analys på 
klassnivå så är det vissa klasser som klimatet inte är optimalt. I dessa klasser arbetar mentor, 
arbetslaget samt diverse professioner från EH för en förändring. Kränkningar sker i medparten av 
fallen mellan elever och sker framförallt i klassrummen och korridorer. Vi vet också genom 
trygghetsgruppen undersökning av kränkningar att det är verbal jargong som elever upplever 
kränkande (sexuellt, etniskt, kön etc.). En tråkig sak i det hela är att eleverna inte riktigt litar på att de 
vuxna agerar (25% av kränkningarna på JN sker i klassrummet, bara korridorerna ligger högre på 
27%). 
 
Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande frågor såsom "Hur tycker du eleverna 
bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", "Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket 
visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva effekter, men vi ligger generellt under på JN 
vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha fokus på detta framöver. 
 
Här behöver främjande/förebyggande åtgärder implementeras; 
Vi arbetar vidare med det relationella klassrummet och mentorskapet, MVP fortsätter 
(medvetandegöra både elever och personal), trygghetgruppen fokus på verbala jargongen på JN 
  



25 
 

 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 10,0% 9,2% 11,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Lars Kaggskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: 
 
Högskoleförberedande program 
För både NA och TE är målet uppnått. 
Avgångseleverna på NA har en genomsnittlig betygspoäng på 17, 2 vid läsårsslut -23, att jämföra 
med 17, 6 året innan. En liten minskning alltså. Under läsåret har Skolinspektionen gjort en tematisk 
granskning på NA-LK utifrån stor diskrepans mellan resultat på nationella prov och satta betyg. Vi fick 
nedslag på alla tre punkterna, och vi kan se att de åtgärder vi vidtagit under våren också kan ha 
skapat en större medvetenhet kring problematiken, vilket i sin tur kan ha lett till sjunkande 
genomsnittliga betygspoäng. Vad gäller andelen elever med gymnasieexamen är den 100 %, att 
jämföra med 93 % i riket vt-22. Elever på NA är generellt sett oerhört ambitiösa och kommer till NA-
LK med höga betyg och förväntningar med sig från grundskolan. Det är förutsättningar som 
naturligtvis spelar roll för utfallet. Att det också innebär att vi har en utmärkt undervisning för dessa 
elever är en för enkel slutsats att dra - många av dessa elever skulle klara sig bra även med sämre 
undervisningskvalité. Vår bild är att det råder en kultur på skolan, där både elever och lärare är måna 
om att göra sitt bästa. 
 
Som anges ovan är målet nått på TE, även om trenden vad gäller andelen elever med avklarad. 
gymnasieexamen har minskat något sedan tidigare år. Vi kan se att matematiken och fysiken är svår 
för många elever, liksom gymnasiearbetet. En analys kring undervisningen i matematik och fysik och 
elevernas möjlighet att nå godkända betyg i dessa kurser är påbörjad men vi är inte färdiga än. Under 
många år har en insats prövats, dubblering av lärare 1 gång/veckan i en kurs, men då den inte 
utnyttjat och/eller fått önskad effekt har vi gjort en förändring inför läsåret 23/24. 
En utmaning för elever på både NA och TE är att elever med annat modersmål än svenska och ofta 
kort tid med det svenska språket har svårt att tillgodogöra sig kurser i texttunga ämnen, som kräver 
mycket vad gäller läs- och begreppsförståelse. Ett arbetssätt som främjar elevernas språk- och 
kunskapsutveckling är ett sätt att utveckla tillgängligheten ytterligare, liksom att det är självklart för 
alla att använda sig av inläsningstjänst och Begreppa. Studiehandledning på modersmål är ytterligare 
en anpassning som är gynnsam för dessa elever, både på grupp- och individnivå. Den stöttningen 
kan utökas ytterligare. 
 
Yrkesprogram 
Målet är nått på BA. Arbetslaget arbetar gemensamt för att eleverna ska nå målen samt lite till i 
kurserna, oavsett ämne. Drivkraften är stor hos både lotsar/mentorer och undervisande lärare att 
eleverna ska klara alla ämnen, inte bara yrkesämnena, och det innebär ett ständigt pushande och 
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stöttande på ett positivt sätt. Eventuell frånvaro uppmärksammas tidig av lärarna och eleverna lär sig 
att tidigt att vara på plats och vara en i laget. 
 
Målet är nått på FT. På programmet har en modell för tydligare struktur i elevernas arbetsuppgifter 
tagits fram, vilket har varit gynnsamt. Den innebär en tydligare koppling till yrkeslivet samt en tydlig 
läsårsplanering där eleverna har en bild av processen över tid. 
EE ligger i paritet med riket, dvs målet är inte nått gällande examensmålet men det är nått gällande 
meritvärdet. Vi brottas med att höja elevernas motivation och närvaro, och det under alla årskurserna. 
Programmet innehåller mycket matematik och teoretisk el, vilket vi upplever är svårt att beskriva och 
få gehör hos presumtiva elever inför deras val till gymnasiet. Vi ser att infärgningar som görs mellan 
gymnasiegemensamma ämnen och yrkesämnen är gynnsamt för elevernas lärande. En önskan i 
arbetslaget finns att hitta nya former för att arbeta med att öka elevernas motivation och här kommer 
ett av skolans förste-lärar-uppdrag att spela roll. Kontakt med branschen är också viktig för att skapa 
en tydligare bild för eleverna vad som är viktigt och vad som krävs ur ett samhällsperspektiv. Liksom 
på TE och NA ser vi även på EE att elevernas språkliga nivå är bristande - och detta oavsett om de 
har svenska eller annat språk som modersmål. Att arbeta med att utveckla former för ett språk- och 
kunskapsutvecklande arbetssätt är därför gynnsamt för alla elever på EE. Även här blir ett av skolans 
förste-lärar-uppdrag viktigt. 
 
På HV nås inte målet, då 86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller 
betygspoäng. Jämförande siffror i riket är 89 %. Anledningen till den lägre grad av måluppfyllelse 
detta läsår är att att färre elever än tidigare har klarar matematik 1a. Eleverna har varit i fokus sedan 
åk 1, men trots riktade insatser i form av stöttning, uppmuntran och direkta påtryckningar av 
extraresurs i matematik samt tillgång till RC har elever inte förmåtts att läsa färdigt kursen. 
Målet är nått på VF. Samverkan mellan yrkeslärare och lärare i gymnasiegemensamma ämnen är 
oerhört gynnsamt för dessa elever. 
 
En utmaning vad gäller elevers måluppfyllelse generellt är brist på närvaro. Elever som deltar i 
undervisningen och är närvarande klarar i regel sin utbildning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 96,00% 95,00% 91,00% Målvärde uppnått Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,30 14,90 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Själva beskrivningen av målet, dvs "Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå 
examen uppmärksammas av skolans elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner" är 
uppfyllt. Det är emellertid många parametrar som påverkar elevhälsoarbete, oavsett om det är 
främjande, förebyggande eller åtgärdande. Vi anser att det är svårt att avgöra om det är EHT-
processen, elevhälsans professioner, lärares arbete, RC, programrektorer/rektor m.m. som till slut gör 
skillnad för eleven. Vi har ett pågående internt stort arbete kring elevhälsoarbetet, där syftet är att få 
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till stånd ett systematiskt främjande och förebyggande arbete, oavsett personal. Detta arbete sker 
parallellt med arbetet på en övergripande nivå. Det är emellertid stort arbete kvar att göra. Men under 
tiden når majoriteten av våra elever examen. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Vi ser tyvärr en ökad otrygghet bland våra elever på nationella program. IM har däremot 
positivare siffror i år än tidigare år. Eleverna uttrycker oro kring obehöriga individer i skolan, trots att 
det är låst. De beskriver en otrygg miljö i cafeteria och matsal där det rör sig mycket folk. Under 
läsåret har vi haft incidenter med slagsmål, både i och utanför skolan, och vi har tvingats tillkalla polis 
vid dessa tillfället - det skapar definitivt en känsla av otrygghet. Dessutom beskriver eleverna att det 
inom grupper förekommer "bitschblickar", kommentarer, ett språkbruk som inte är ok m.m. 
Relationsbyggandet mellan lärare och elev är oerhört viktigt, liksom relationsbyggandet mellan lärare 
och eleverna i en klass. Vi ser att MVP kan vara ett sätt att arbeta med den här typen av frågor. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 88% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Andelen elever som känner sig kränkta är ungefär lika stor som under förra året. 
Jämfört med 2021 är det en ganska stor ökning som skett, vilket naturligtvis är helt oacceptabelt. Det 
är emellertid svårt att göra insatser; vi har en tydlig rutin och vår upplevelse är att den är känd. Vi kan 
dock bli bättre på att lyfta den i arbetslaget. Av de elever som upplever sig kränkta är det ett fåtal som 
renderat i en kränkningsutredning. 
 
Klimatet, med avseende på trygghet, språkbruk och upplevda kränkningar på HV och BA i nuvarande 
åk 2, där MVP genomfördes i åk 1, är bättre än tidigare år. Vår förhoppning är att arbetet med MVP 
även i år ska ge positiva resultat. I förlängningen hoppas vi kunna sprida arbetet till andra program. Vi 
kan också se att förste-läraruppdraget på TE kring värdegrund/stödjande av lotsarnas arbete har en 
bidragande effekt. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 
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GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola 
eller APL-plats/praktikplats?" 

Alla 8,0% 7,9% 7,2% Ej accepterat värde Minskad 
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Stagneliusskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" 
har gått ner med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på 
indikatorn "Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. 
 
Vid förändringen av klassammansättningen visade det sig att det kom ett flertal elever i samma klass 
med låga betyg från grundskolan. Detta gjorde att det blev en anti-pluggkultur i klassen som skolan 
inte lyckades bryta, trots flera försök från elevhälsa och rektor. I den klassen blev det ett flertal elever 
som inte nådde en examen. Skolans upplevelse kring årets avgångskull var att närvaron generellt var 
lägre än normalt och att anledningarna kopplat till mående och psykisk ohälsa hade ökat. Graden av 
elever som arbetade under läsåret var mycket högre än vi var vana vid. 
 
Det stora utvecklingsområdet för oss blir att försöka få eleverna att vara mer i skolan detta tror vi görs 
genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
 
Skolan ser en möjlig väg genom att tidigarelägga utvecklingssamtal och skapa en relation med 
vårdnadshavare på ett tidigt stadium så kan man på sikt förbättra närvaron bland eleverna. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 94,00% 87,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,10 14,90 14,90 Nära målvärde Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar mycket väl. Lärarna konsulterar frekvent 
EHT och får kontinuerlig återkoppling på de ärenden som är aktuella. Samarbetet är välstrukturerat 
och upplevs som väl fungerande. Genom Elev Dokumentations Systemet (EDS) där elevhälsan har 
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en bättre överblick och möjlighet att se elevers måluppfyllelse har ökat från föregående år, dock ser 
man att detta samarbete kan bli än bättre. På skolan finns det även andra digitala verktyg för att 
inkludera lärarna samt att skapa ett forum för att alla ska ta sitt ansvar kring elevhälsofrågor. 
 
Utmaningen för skolpersonalen är att få elever i behov av stöd att komma på de extra insatser som 
skolan tillhandahåller. Trots olika organisatoriska förutsättningar med undervisningstillfällen och 
extraanpassningar lyckas skolan inte hela vägen. Skolan måste bli bättre på att följa upp och träffa 
elever samt motivera dem att ta emot det stöd som skolan erbjuder. 
 
På AST-enheten bedrivs ett EH-arbete runt varje individ dagligen. God tillgång till 
specialpedagog/speciallärare och socialpedagog/kurator, SYV och skolsköterska. Dessutom tillgång 
till skolpsykolog med spetskompetens gällande målgruppen. 
 
Läsåret 2023/24 kommer skolan ha fokus att dra samman olika processer och mer likställa det så att 
alla elever på skolan får likvärdiga förutsättningar. Mycket kommer handla om återkoppling och 
möjligheten för lärare och mentorer att få insyn i olika processer som sker i EHT-teamet. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Trygghetsnivån i skolan är överlag tillfredsställande. För närvarande finns viss otrygghet 
i några klasser, och en hög andel elever har inte svarat på en trygghetsundersökning, vilket kan 
tolkas negativt. En specifik klass på ekonomiprogrammet har genomgått förändringar för att förbättra 
gruppdynamiken. SA-SAMED, där målet inte nås genomförs detta läsåråtgärder för att stärka 
ledarskapet i klassrummet, samla undervisningen enligt D-plan och ha gemenskapsskapande 
aktiviteter för eleverna i alla årskurserna. 
 
Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive skjutningar och mord där elever eller tidigare 
elever från HA/FS har varit inblandade. Detta har skapat oro bland elever och personal. Åtgärder som 
gemensamma ordningsregler och tidiga utvecklingssamtal har införts för att öka tryggheten. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Skolan har inte nått målet. Skolledningen anser att trygghet och kränkningar är ett 
problem i delar av skolan. Elever känner sig otrygga och det förekommer kränkande beteenden, både 
muntligt och på sociala medier. Det finns behov av att skapa en mer trygg och respektfull skolmiljö. 
Det finns problem med tufft språk, bristande empati och svårigheter att förstå konsekvenserna av sina 
ord och handlingar. 
 
Skolan har en medvetenhet om problemen och planerar för åtgärder för att förbättra situationen. Det 
inkluderar att förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö och 
vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt mentorskap och MVP är 
åtgärder för ökad trygghet. FS/HA-programmet särskilt betonar vikten av att arbeta med eleverna för 
att visa respekt och hänsyn mot varandra. Detta anses vara avgörande för att förbättra 
klassrumsklimatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 5,0% 7,0% 5,3% Ej accepterat värde Ökad 
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Axel Weüdelskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Det finns flera faktorer till att skolan inte riktigt når upp till önskade resultat. Ena av dem 
är att det inte finns möjlighet till en sammanhållen individuell studieplan (ISP) för eleverna. 
Antagningen och vägledning bör ligga närmare undervisningen. Innehåll och den faktiska 
arbetsinsatsen behöver bli känd för eleven redan vid söktillfället. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se annorlunda ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Ofta får en elev ett F efter 
10 veckor men fortsätter med sina studier ytterligare en period och får då ett E eller högre. Men båda 
betygen finns i statistiken. Framförallt inom matematiken är det så. Här vet vi inte hur vi skall kunna 
göra en synbar förändring eftersom vi inte kan påverka hela kedjan. För eleven är det dock bra att de 
kan fortsätta kursen mot ett betyg. 
 
Vi håller på att utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar under 
skoltid och kvällstid för att stötta elever som läser på distans. Vi analyserar elevernas behov 
kontinuerligt och försöker anpassa för att eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, 
studiehallar klarar oftast sina studier. Utvärderingen av dessa åtgärder är ännu ej möjliga. 
 
Målet är uppnått för yrkeskurserna vi ligger dock marginellt under vårt betygsnitt för 2022. Detta tror vi 
beror på att vi har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. Vi kan säkerställa 
elevens kunskap på plats. Vi har även under våren styrt över alla prov/inlämningar till skolan med 
anledning av AI. Våra LPA grupper (lärande på arbetsplats) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i 
betygspoängen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst 
betyget E inom komvux 

Alla 79,0% 81,0% 80,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 11,30 11,20 11,20 Nära målvärde Minskad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
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Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet med trivselfrågor ger effekt. 
Man kan utläsa från arbetslagens dokumenterade analyser att man arbetar med frågan. Vi har en 
bred mångfald på skolan och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att kunna 
koncentrera sig på sitt lärande. Skolans uppfattning är att det finns skapat en trygg och bra skolmiljö. 
Lektionerna har skolan överblick över. Den mesta av tiden är flertalet av våra elever inte i skolans 
lokaler. Här kan skolledningen inte dra någon slutsats kring vad det är som gör att man inte känner 
sig trygg. Det är sällan eller aldrig rektorerna har ett samtal med elever som uttrycker att de inte 
känner sig sedda eller otrygga i skolan. En tänkbar förklaring kan vara att andelen yngre elever har 
ökat och de har en vana av att ha mentorer. När du studerar på komvux är du vuxenstuderande och 
systemet bygger på att du ska klara dig själv. För en del är det svårt att de inte tillhör en klass/grupp. 
Det kan skapa en otryggkänsla. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 91% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet mot kränkande behandling ger 
effekt. Skolan har en stor mångfald och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att 
kunna koncentrera sig på sitt lärande. Andelen kränkningar har minskat gällande allmänna 
gymnasiekurser men ökat på yrkesdelen. YRK-elever kan vara mer utsatta som elever eftersom de är 
ute på arbetsplatsförlagt lärande (apl) och kan få utstå kränkningar från exempelvis omsorgstagare 
eller komma i kontakt med konflikter inom personalgruppen. Skolan fortsätter arbetet med att 
synliggöra alla elever och att de skall känna sig förstådda föra att andelen fortsatt skall vara låg som 
upplever sig kränkta. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 4,0% 2,5% 4,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Ölands utbildningscenter 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Kurser på NTI har sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner slutresultatet. 
Dessa har vi svårt att påverka då vi inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal 
med ansvariga på NTI om resultatet. Har haft kontakt med ansvariga på NTI och de jobbar med 
dessa frågor på bred front. 
 
I stort så är de kurser som är förlagda på skolan väldigt bra resultat med några få undantag. Vi jobbar 
vidare för att kunna stötta eleverna så gott det går. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 94,0% 95,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 14,50 14,90 11,70 Målvärde uppnått Ökad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Väldigt bra resultat. Svårt att öka när man ligger väldigt högt. Ändå har vi ökat på delar 
av vår verksamhet. Vi jobbar mycket med att all ska känna sig sedda och vi har byggt en vänlig och 
trivsam atmosfär. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 95% 98% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

Målet är uppnått 

Kommentar: Vi lyfter frågan med våra elevgrupper och förmedlar budskapet om allas lika värde till 
våra dem. Vi har samtal kring indikatorerna som visar på kränkande behandling för att 
medvetandegöra eleverna. Detta medför att vi når målet i år igen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 2,4% 2,3% 2,7% Målvärde uppnått Minskad 
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Driftredovisning 

  

Kostnader 

  

Intäkter 

          

      Netto   Avvikelse  

Enhet Budget Prognos   Budget Prognos   Budget Prognos   Prognos 
Gemensamt 65 879 67 536   21 238 25 653   44 642 41 883   2 758 

Interkommunalt 107 853 110 705   103 985 99 503   3 868 11 202   -7 335 

Förbundskontoret 19 791 18 611   362 215   19 429 18 395   1 034 

Restaurang och café 33 124 33 015   7 570 6 660   25 554 26 355   -800 

                      

Gymnasieskola                     

Lars Kaggskolan 133 705 133 897   7 754 6 412   125 951 127 485   -1 534 

Stagneliusskolan 121 865 81 555   5 140 -34 523   116 725 116 078   647 

Jenny Nyströmsskolan 76 934 82 392   7 904 5 930   69 030 76 463   -7 433 

Anpassa gymnasieskola 62 497 60 022   6 147 6 047   56 351 53 975   2 376 

                      

Vuxenutbildning                     

Axel Weüdelskolan 72 045 71 352   17 121 16 775   54 924 54 577   347 

Ölands utbildningscenter 15 114 14 952   5 517 5 402   9 597 9 550   47 

                      

Avdrag/tillägg görs för                      

Avskrivningar -8 990 -8 352   0 0   -8 990 -8 352   -638 
Finansiella poster 0 -200   0 0   0 -200   200 
Intern ränta -500 -447         -500 -447   -53 
Statsbidrag 0 0   -18 888 -22 326   18 888 22 326   -3 439 
Interna poster -17 180 -17 998   -17 180 -17 998   0 0   0 
arbetsgivavg 80 988 81 650   0 0   80 988 81 650   -662 
reducering finansiering 
pensioner 

-124 624 -127 486   0 0   -124 624 -127 486   2 862 

Summa verksamhet  638 502 601 204   146 670 97 749   491 832 503 454   -11 622 
                      

PO-finansiering 0 23 644   0     0 23 644   -23 644 

Pensionskostnader 51 487 52 810   0 0   51 487 52 810   -1 323 

Avskrivningar 8 990 8 352   0 0   8 990 8 352   638 

Verksamhetens 
nettokostnad 698 979 686 010   146 670 97 749   552 309 588 261   -35 951 

                      
Medlemsbidrag 0 0   533 988 533 993   -533 988 -533 993   5 

Statsbidrag 0 0   18 888 22 326   -18 888 -22 326   3 439 

Verksamhetens resultat 698 979 686 010   699 545 654 068   -566 31 942   -32 508 
                      

Finansiella 
tillgångar/skulder 

576 715   10 243   566 472 
  

94 

Extraordinära poster 0 0   0 0   0 0   0 

Årets resultat 699 555 686 725   699 555 654 312   0 32 414   -32 414 
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Investeringsredovisning 

 

    Budget 2023 Utfall 2023 Nyttjat Prognos 2023 

Gemensamt inkl lokaler 1 346 0 0% 1 346 

Restaurang o Café 700 499 71% 700 

Verksamhetsutvecklingsfonden  300 151 50% 300 

IT   6 554 659 10% 6 554 

Lars Kaggsskolan 800 397 50% 800 

Stagneliusskolan 300 102 34% 300 

Jenny Nyströmsskolan 100 0 0% 100 

Anpassad gymnasieskola 500 452 90% 500 

Axel Weüdelskolan 300 0 0% 300 

Ölands utbildningscenter 100 0 0% 100 

Summa investeringar 11 000 2 260 21% 11 000 

Investering 2022 11 000 9 286 84%   
 
 
 

Resultaträkning 

 
  Budget Prognos Utfall Delår 
  2023 2023 delår 2022 
Verksamhetens intäkter 163 849 135 767 90 371 92 969 
Verksamhetens kostnader -655 682 -662 866 -422 709 -406 672 
Pensionskostnader m m -51 487 -52 810 -39 520 -21 593 
Avskrivningar -8 990 -8 352 -5 584 -5 202 
Verksamhetens nettokostnad -552 309 -588 261 -377 442 -340 497 
          
          
Medlemsbidrag  533 988 533 993 355 995 334 654 
Statsbidrag  18 888 22 326 18 746 10 318 

Verksamhetens resultat efter 
statsbidrag 

566 -31 942 -2 701 4 475 

          
Finansiella intäkter 10 243 2 247 585 
Finansiella kostnader -576 -715 -564 -2 208 
Årets resultat 0 -32 414 -1 017 2 853 

 
 
 
 
 
 
 



39 
 

Balansräkning 

(tkr) Delår Bokslut  
  2023 2022  
Anläggningstillgångar       
  Maskiner och inventarier 30 999 34 323  
Summa anläggningstillgångar 30 999 34 323  
        
Omsättningstillgångar       
   Fordringar  99 975 80 583  
   Kassa och bank 68 575 79 962  
Summa omsättningstillgångar 168 550 160 545  
Tillgångar 199 549 194 868  
       
  Delår  Bokslut   
  2023 2022  
Eget kapital      
   Ingående eget kapital 64 326 73 741  
   Direktbokning eget kapital 0 -10 000  
   Årets resultat -1 017 586  
Summa eget kapital   63 309 64 326  
       
Avsättningar      
  Avsättningar för pensioner 2 700 2 633  
  Andra avsättningar 1 094 2 314  
       
Skulder      
   Kortfristiga skulder  132 447 125 594  
Summa skulder 136 240 130 541  
Eget kapital och skulder 199 549 194 868  
       
Ansvarsförbindelser      
Pensionsförpliktelser före 980101 25 219 24 273  
  inklusive löneskatt 31 337 30 162  
       
Nyckeltal      
Anläggningskapital 30 999 34 323  
Rörelsekapital 19 810 34 951  
Soliditet 24% 33%  
Likvida medel 68 575 79 962  
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Noter 

Redovisningsprinciper och upplysningar 

Kalmarsunds gymnasieförbund följer Lagen om kommunal bokföring och redovisning och 
rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning vilket bland annat innebär att: 

·         Intäkter redovisas i den omfattning det är sannolikt att de ekonomiska tillgångarna kommer att 
tillgodogöras förbundet och intäkterna kan beräknas på ett tillförlitligt sätt. 

·         Fodringar har upptagits till de belopp var med dem beräknas inflyta. 

·         Tillgångar och skulder har upptagits till anskaffningsvärde där inget annat anges. 

·         Periodiseringar av inkomster och utgifter har skett enligt god redovisningssed. 

Samma redovisningsprinciper och beräkningsmetoder nyttjas som vid årsbokslut 2022. Enda 
avvikelsen är hantering av semesterlöneskulden.  

Semesterlöneskuld 
Semesterlöneskulden och okompenserad övertid för de anställda har redovisats som en kortfristig 
skuld. Årets prognostiserade förändring har belastat resultaträkningen. De intjänade förmånerna har 
belastats med lagenliga arbetsgivaravgifter. Årets underlag baseras på semesterlöneskulden efter 
december månad 2022 samt prognostiserad ökning. Denna beräkningsmodell skiljer sig mot hur 
posten hanteras vid bokslut då faktisk skuld utgör underlag. Anledning till att de två metoderna 
differentierar är att skulden vid delårstillfället inte kan antas utgöra underlag för prognosen då uttaget 
av semester för stora delar av personalen med ferietjänster ger en felaktig bild. 

Pensionsskuld 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse. Skulden respektive ansvarsförbindelsen har belastats med 
särskild löneskatt på 24,26 %. Beräkningen av pensionsskulden är framtagen av Skandia. 

Finansiella placeringar 
De finansiella placeringarna har värderats enligt ”lägsta värdets princip” LVP, vilket betyder det lägsta 
av anskaffnings- eller nettoförsäljningsvärdet (verkligt värde). 

Gränsdragning mellan investering och drift 
Tillgångar avsedda för stadigvarande bruk eller innehav med en nyttjandeperiod om minst 3 år 
klassificeras som anläggningstillgång om beloppet överstiger gränsen för mindre värde. Gränsen för 
mindre värde har satts till 0,5 prisbasbelopp och gäller som gemensam gräns för materiella-och 
immateriella tillgångar. 

Avskrivningar 
Kalmarsunds gymnasieförbund tillämpar linjär avskrivning, dvs. lika stora nominella belopp varje år. 
Avskrivning påbörjas när tillgången tas i bruk. De olika avskrivningstiderna för investeringar är: 
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·         Inventarier 10 år 
·         Stadigvarande undervisningsmaterial 5 år 
·         Kopiatorer 4 år 
·         Datorer 3 år 

Förbundet investerar endast i stadigvarande undervisningsmaterial samt inventarier och äger inte 
några byggnader. Detta innebär att komponentavskrivning och övrig klassning av komponenter inte är 
aktuell. 

Kapitaltjänstkostnader 
Kapitalkostnaden består dels av rak avskrivning på anskaffningsvärdet, dels av internränta på bokfört 
värde enligt SKL:s nivåer. 

Interkommunala intäkter 
Intäkterna från andra kommuner avseende deras folkbokförda elevers skolgång i förbundets skolor 
hanteras och faktureras terminsvis. Detta innebär att utfakturering sker i mars och september. Vid 
delårsbokslutet periodiseras därmed delen avseende juli och augusti upp baserat på den 
prognostiserade debiteringen avseende hösten. Detta till ett belopp om nära 16 mkr på de upplupna 
intäkterna. Vid årsbokslut uppstår inte denna post.   
 
Statsbidrag 
Som ett kommunalförbund hanterar inte förbundet generella statsbidrag utan söker statsbidrag främst 
via Skolverket. Förbundet tar del av kommunens erhållna statsbidrag avseende gymnasie- och 
vuxenutbildning via överenskommelse i budgetarbetet.  
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Delårsbokslut 2023 

Förvaltningsberättelse 

Händelser av väsentlig betydelse 

 
Under det gångna året har flera förändringar genomförts för att stärka både den externa och interna 
organisationen. För att säkerställa den övergripande verksamheten har Direktionen antagit en 
Krisberedskapsplan för förbundet, ett riktlinjedokument som tydliggör ansvar och åtgärder vid 
extraordinära händelser. Planen utgör grunden för enheternas egna krisplaner med detaljerade 
rutiner och instruktioner. För att ytterligare stärka samarbetet med medlemskommunerna och öka 
dialogen om gymnasieförbundets verksamhet, har Direktionen även beslutat att arrangera fler 
ägardialoger samt genomföra en översyn av förbundsordningen. 
 
Inom den interna organisationen har Verksamhetsutvecklingsfonden (VUF) spelat en viktig roll för att 
främja positiv utveckling av övergripande mål och prioriterade områden. Under 2023 har flera projekt 
godkänts, inriktade på att skapa en tryggare inlärningsmiljö. Dessa projekt inkluderar åtgärder som 
slumpvisa drogtester på Lars Kaggskolan, förbättringar av studiemiljön på biblioteket, åtgärder för 
lugn och trygghet för att förbättra studieresultat, att skriva om konst samt kartläggning och främjande 
av kollegialt lärande. 
 
En annan betydande åtgärd har varit ombyggnationen av Anpassad gymnasie, vilken har haft två 
övergripande syften: att förbättra den pedagogiska inlärningsmiljön för elever med intellektuell 
funktionsnedsättning och att optimera användningen av förbundets lokaler. Ombyggnationen är ett 
tydligt uttryck för förbundets strävan efter att säkerställa en inkluderande och meningsfull 
utbildningsmiljö som gynnar samtliga av våra elever. 
 
Ett annat initiativ är startandet av en Lärlingsutbildning inom Industritekniskt program med inriktning 
på Produkt- och maskinteknik. Bakgrunden till detta beslut är den ökande utmaningen för 
industriföretag i södra Region Kalmar att rekrytera kvalificerad personal. Efter nära samarbete med 
näringslivet har inriktningen fastställts. Ekonomiskt bedöms programmet vara hållbart, med 
inkluderade skolförlagda kurser och bibehållna kostnader. Programmet är planerat att starta hösten 
2024 och kommer att erbjuda lärlingsutbildning från årskurs 2 för elever som börjar sin utbildning 
under läsåret 2024/2025. 
 
Ett område som har varit i fokus under året är lagrådsremissen som syftar till att underlätta 
arbetsmarknadsintegration och förbättra kompetensförsörjningen. Genom kommunala avtal för 
utbildningsplanering samarbetar gymnasieskolors huvudmän för att möta både ungdomars önskemål 
och arbetsmarknadens behov. De nya skollagsändringarna gäller från 1 juli 2023 och påverkar 
utbildningar från 2025. Kalmarsunds gymnasieförbund och Styrelsen för vuxenutbildning har avtal 
som uppfyller kraven för primära samverkansområden. För Borgholms kommun finns ett utarbetat 
och förenklat avtal som gäller från den 1 juli 2023 till den 31 december 2024. Avtalssamverkan syftar 
även till att mer effektivt anpassa utbildningsutbudet enligt medlemmarnas behov samt 
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arbetsmarknadens kompetenskrav, utvecklingen på arbetsmarknaden och integrationen av 
nyanlända. 
 
Under året har också förändringar i form av nya regler för kartläggning och validering implementerats. 
De reviderade skollagsreglerna innebär en ökad betoning på huvudmannens ansvar att erbjuda 
validering och kartläggning inom kurser som finansieras av elevens hemkommun.  
 
Slutligen har direktionen fattat beslutet att förbundet ska donera föremål och myntsamlingen från 
1795, som tidigare hade deponerats, till Kalmar läns museum. Myntsamlingen hade tidigare varit 
förvarad på Stagneliusskolan och har sedan 2021 förvarats på Kalmar läns museum. 

  

Årets resultat 

Beräknat per invånare är förbundet fortfarande på en nivå (3 971 kr/inv) som är lägre än den 
genomsnittliga kostnaden för gymnasiet i riket (4 859 kr/inv). Beräknat per elev (senast kända uppgift 
från Kolada år 2022) visar att förbundets kostnad är 122,7 tkr/elev (vägt medel). Detta är fortfarande 
den näst lägsta siffran av de kommuner som förbundet jämför sig med. Lägst kostnad har Kristianstad 
kommun som har en kostnad på 117,4 tkr/elev, resterande kommuner i jämförelsen har ett 
medelvärde på 143,7 tkr/elev. 
 
Förbundet förväntas redovisa ett negativt resultat för 2023, uppgående till 32,4 miljoner kronor. Det 
negativa resultatet är huvudsakligen en följd av ökade kostnader, särskilt relaterade till pensioner och 
den påverkande effekten av hög inflation. För att hantera detta kommer en del av 
resultatutjämningsreserven att användas. Trots detta förväntas ändå ett negativt balanskravsresultat. 
Den nuvarande ekonomiska situationen är temporärt mycket utmanande och kopplad till globala och 
nationella ekonomiska förhållanden. Denna situation bedöms vara övergående och att tvinga 
förbundets verksamhet att genomgå betungande nedskärningar är inte en långsiktigt hållbar strategi.  
 
I kommunallagen finns en möjlighet att avvika från balanskravet under extraordinära omständigheter, 
under förutsättning att de åtgärder som vidtas är förenliga med en sund ekonomisk förvaltning. 
Förbundets uppfattning är att den nuvarande situationen inte kunde förutses eller planeras för. 
Förbundet jämför detta med den sällsynta situationen år 2018 när synnerliga skäl godkändes på 
grund av den oväntade flyktingströmmen. 
 
Det är därför av yttersta vikt att förbundet åberopar synnerliga skäl för att undvika omedelbara och 
kortsiktiga nedskärningar. Kostymanpassningar som sannolikhet annars skulle få långsiktiga negativa 
konsekvenser för elevernas skolgång, påverka skolans pedagogiska kvalitet och elevernas 
studieresultat på lång sikt. 
 
Övergången till det nya pensionsavtalet AKAP-KR samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet. 
Pensionskostnaderna debiteras vanligtvis enheterna genom intern finansiering (PO-påslag). Under 
året har den ökade kostnaden mellan 2022 och 2023 års PO-påslag särredovisats för att påvisa den 
förhöjda kostnaden vilket ger ett underskott om 23,6 mkr. 
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Pensionskostnaden för Kalmarsunds Gymnasieförbund för helåret 2023 väntas även bli högre än 
enligt senaste prognos (1,8 mkr). Fler anställda väntas kvarstå i avtalet KAP-KL än vad som antogs i 
föregående beräkning vilket ger högre kostnad för försäkringspremien. Det kompenseras till viss del 
av lägre prognos för den avgiftsbestämda pensionen av samma orsak. Tillsammans med 
förvaltningsavgifter, förändring av semesterlöneskuld mm så ger posten ett underskott på helår om 
1,3 mkr. Arbetsgivaravgifter tillsammans med den planerade interna finansieringen förväntas ge ett 
tillskott om 2,3 mkr. 
 
Portföljen hos KLP tappar lite i augusti men går bättre än index. Totalt under 2023 så är portföljen upp 
5,8 % jämfört med index som stigit med 3,8 %. Ränteportföljen fortsätter att leverera och KLP:s 
räntestrategi har varit gynnsam senaste åren. Förbundet har placerat 30 mkr i portföljen och värdet är 
vid delåret 31,8 mkr. Värdering av portföljen vid årets slut har förbundet lagt på noll. Total avvikelse 
prognostiseras till plus 0,1 mkr för finanserna. 

Prognosen innehåller ett helårsresultat för skolenheterna som tillsammans uppgår till minus 5,5 mkr. 
De interkommunala ersättningarna uppvisar ett budgetunderskott om 7,3 mkr medan de 
gemensamma verksamheterna lyfter prognosen med 3,8 mkr. Restaurang- och caféverksamheten 
kalkylerar med ett underskott om 0,8 mkr.  
 
Förbundets investeringsbudget uppgår 2023 till 11 mkr. Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till 
och med augusti månad vilket motsvarar 21%. Prognosen är att alla de budgeterade medel kommer 
användas innan årets slut. 
 
Gymnasieförbundet klarar inte de ekonomiska målen vid avstämning av innevarande år och de två 
kommande planeringsåren. Årets (och även kommande års) prognostiserade resultat och höga 
kostnadstryck lämnar inga utrymmen till detta (se specifikt avsnitt).  
 
Gymnasieförbundets resultat vad gäller verksamheten sammanställs genom tre prioriterade områden 
(”Kunskap, utveckling och lärande”, ”Normer, värden och inflytande” samt ”En skola på vetenskaplig 
grund och beprövad erfarenhet”) med 15 delmål för att följa upp kvaliteten i verksamheten. Av dessa 
följs fem delmål upp i delårsrapporten, resterande delmål stäms av vid slutet av året. 
Gymnasieförbundet har lyckats nå 60 % av de mål som följs upp i delåret (tre av fem). Dessutom är 
ett av målen de fem målen delvis uppnått.  
       

Investeringar 

Förbundets investeringsbudget år 2023 uppgår till 11 mkr. Budgeten fördelas internt utifrån 
enheternas prioriterade behov inom sina verksamheter där den största delen är avsatt för IT och 
infrastruktur. Gällande lokaler och fastigheter har förbundets lokalstrateg i uppgift att samordna och 
prioritera förbundets investeringar för detta område. 

Inom gymnasieverksamheten finns behov av investeringar för stadigvarande läromedel på ett flertal 
yrkesprogram samt inredning och möblemang till klassrum och gemensamma ytor. 

I verksamheten för vuxenutbildning består investeringsbehovet av bland annat utrustning till 
utbildningar men också utveckling av digitala lärmiljöer samt möblemang. 
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Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till och med augusti månad. 

Prognosen är att alla budgeterade medel kommer användas innan årets slut.  
 
För övergripande verksamhet finns investeringsutrymme om totalt 8,2 mkr. Här ingår kostnader för 
elev- och personaldatorer samt digital omställning men även kostnader för övergripande 
lokalförändringar. För 2023 har det handlat om anpassningar i fastigheten Västergård samt mindre 
anpassningar i fastigheten Storken.  
 
Verksamheten för Restaurang & café har förbrukat 0,5 mkr genom reinvestering i köksmaskiner och 
inventarier till matsal, av verksamhetens investeringsbudget om 0,7 mkr. Bedömningen är att 
investeringsbudgeten kommer att förbrukas under året. 
 
Axel Weüdelskolan har under 2023 flyttat åter till Axelgård efter ett par år med verksamhet även på 
Västergård. Under hösten 2023 är det endast YH-utbildningen som lokaliseras till Västergård 
avseende Axel Weüdelskolans utbildningsområde. Verkstadslokalen på Axelgård har under året 
anpassats till verksamheten och kan nyttjas på bättre sätt. Då dessa större investeringar är gjorda så 
har enheten under året en lägre budget (0,3 mkr) för investeringar. Digitala miljöer och stadigvarande 
undervisningsmaterial är de poster som ryms inom given budgetram. Inga medel är hittills nyttjade 
men prognosen är att enheten kommer nyttja hela budgeten. 
 
Stagneliusskolans planering för sin investeringsbudget 2023, som uppgår till 0,3 mkr, att utrusta 
arbetsrum och klassrum med möbler och anpassade inventarier. Vid delårets avstämning har 0,2 mkr 
nyttjats till att utrusta AST-enhetens lokaler. 
 
Jenny Nyströmskolans investeringsutrymme uppgår till 0,1 mkr. Behov av ny diskmaskin på 
restaurang- och livsmedelsprogrammet kommer att täcka in hela årets investeringsbudget. 
 
Anpassat gymnasiums investeringsbudget på 0,5 mkr har använts till de nya lokalerna på Västergård.      
    
Lars Kaggskolans investeringsbudget för 2023 uppgår till 0,8 mkr. I planeringen är det framför allt 
investeringar av stadigvarande läromedel till skolans olika program. Per den sista augusti är hälften 
av utrymmet utnyttjat där den största posten avser robotteknik på El- och energiprogrammet och 
Teknikprogrammet.  
 
Investeringsbudgeten för Ölands utbildningscenter uppgår till 0,1 mkr. På Ölands utbildningscenter är 
tänkta investeringar främst kopplade till stadigvarande undervisningsmaterial inom vård- och 
kockbildningarna. Utöver dessa även investeringar i digitala lärmiljöer på skolan. 
Investeringsbudgeten är vid avstämning inte nyttjad men prognosen är att den kommer nyttjas fullt ut. 
 
De finansiella målen anger att investeringsverksamheten, under planeringsperioden 2023-2025, ska 
självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken mån förbundet lyckas finansiera sina 
investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat och/eller med hjälp av 
försäljningar/avskrivningar. I prognosen och planen för 2023-2025 finns ett utrymme om minus 24 mkr 
och ett investeringsbehov om 29 mkr. Detta innebär att förbundet inte klarar målet enligt nuvarande 
prognoser. 
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Förväntad utveckling 

Enligt den senaste befolkningsprognosen för medlemskommunerna förväntas det totala elevantalet 
öka under de kommande åren. Detta kommer att kräva ökad organisering och lokaloptimering från 
förbundets sida. Om förbundet behåller samma andel elever från medlemskommunerna som 
nuvarande (77%), och om antalet externa elever ökar i samma genomsnittliga nivå som 
medlemskommunerna, kommer förbundet att behöva öka sin organisation med ungefär 400 elever 
fram till 2032. 
 
För närvarande är Lars Kaggskolan och Stagneliusskolan i stort sett fullbelagda enligt lokala 
förhållanden. Andra skolor som Jenny Nyströmskolan och fastigheten Västergård har möjlighet att ta 
emot fler elever, men framtida programval är komplexa och påverkas av varierande intressen. Att 
säkerställa ekonomisk hållbarhet för olika program är utmanande, speciellt med osäkerhet kring 
elevval och resursbehov för olika programtyper. 
 
En specifik utmaning är minskningen av elevantal och program på Jenny Nyströmskolan, särskilt 
inom program med behov av speciallokaler och utrustning. Utmaningar väntar även vid planeringen 
av Anpassad gymnasieskola, där kostnaderna per elev är betydligt högre än för nationella program.  
 
Förbundet står inför ett ökande antal elever med autismspektrumtillstånd (AST) och elever utan 
behörighet till nationella gymnasieprogram. AST-enheten är redan fullbelagd och ökad tillströmning 
kräver anpassade resurser och kompetens. Utmaningen med elever utan behörighet är att 
gymnasieskolan måste öka bemanningen för att stödja dem, vilket kan vara ekonomiskt krävande. 
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Ökat elevantal påverkar också matsalskapaciteten. Skolor som Lars Kaggskolan och 
Stagneliusskolan behöver utvidga och underhålla matsalar för att möta framtidens elevbehov, vilket 
resulterar i högre lokalkostnader. 
 
Den största utmaningen inför framtiden är dock den negativa resultatutveckling som prognostiseras 
de kommande åren, vilket påverkar det egna kapitalet negativt. Det befintliga eget kapital på 64 
miljoner kronor kommer att belastas med det prognostiserade årets underskott på 32,4 miljoner 
kronor samt en utbetalning på 6,3 miljoner kronor till medlemskommunerna. Detta resulterar i att 
förbundet förväntas ha ett negativt eget kapital med det prognostiserade resultatet för 2024. Utan 
extra insatser eller tillskott och med nuvarande kostnadsstruktur förväntas förbundet återställa ett 
positivt eget kapital först år 2030. Förbundets negativa resultat kommer även påverka 
medlemskommunernas koncernresultat i enlighet med deras ägarandelar. Samverkan mellan 
förbundet och medlemskommunerna är därför avgörande för att hantera dessa framtida utmaningar 
och för att finna hållbara lösningar som ger en bibehållen utbildningskvalitet.  
 

Väsentliga personaluppgifter 

Antalet tillsvidareanställda i juli 2023 har minskat något från föregående mättillfälle, december 2022, 
från 566 till 563 medarbetare. Antalet visstidsanställda har minskat från 62 medarbetare till 38 
medarbetare. Majoriteten av de visstidsanställda består av obehöriga lärare och pedagogiska 
assistenter. Timavlönade omräknat till årsarbetare har från januari till och med juli i jämförelse med 
föregående mätning har ökat med 0,4 årsarbetare.  
 
Andelen kvinnor och män av tillsvidareanställda är i princip oförändrat sedan årsredovisningen i 
december 2022. Majoriteten i förbundet är lärare som anses vara ett kvinnodominerat yrke vilket gör 
det svårt att vid rekrytering få sökande av det underrepresenterade könet. Detta gör det i sin tur svårt 
att upprätthålla en jämn könsfördelning. Dock har förbundet som helhet en relativt jämn 
könsfördelning, 61 % kvinnor och 39 % män. För att en könsfördelning ska vara jämn ska intervallet 
vara inom 60/40. Av de visstidsanställda är 50 % kvinnor och 50 % män.  
 
Medelåldern i förbundet är 48,4 år vilket är relativt högt. Det är något som också syns under 
”åldersstruktur i procent av andel tillsvidareanställda” där 47,4 % av medarbetarna är mellan 50-69 år.  
 
Från och med 1 januari till och med 31 juli 2023 har 25 tjänster annonserats ut. Under 2022 vid 
samma perioder så annonserades 36 tjänster ut. Att Kalmarsundsgymnasieförbund annonserat ut 
färre tjänster under 2023 beror på flera faktorer. Dels har organisationen tidigare vuxit och nu har 
organisationen vuxit och nu är dessa tjänster tillsatta. Av de 25 tjänsterna ligger 20 st under kategorin 
”pedagogisk verksamhet”. 18 av de utannonserade tjänsterna har varit tillsvidareanställningar. 
Personalomsättningen visar, i jämförelse med föregående delårsbokslut, en liten minskning av 
avgångar som har orsak ”egen begäran”. I juli 2022 hade 11 medarbetare sagt upp sig på egen 
begäran och 5 medarbetare hade avgått på grund av pension. I år är antalet avgångar mellan januari 
och juli på grund av egen begäran 10 medarbetare och på grund av pension är 2 medarbetare. 
Enligt tidigare framtagen pensionsprognos (årsredovisning 2022) står arbetsgivaren inför stora 
rekryteringsutmaningar framöver. Kompetensförsörjningen för kategorin lärare är komplex då 
legitimations- och behörighetskrav gör att det blir svårt att hitta lärare med rätt formell kompetens till 
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de vakanta tjänsterna. Kalmarsunds gymnasieförbund påbörjade under 2022 ett arbete med att 
kartlägga kompetensen bland ämneslärare. Syftet är att identifiera i vilka ämnen det är eller kan 
uppstå rekryteringsutmaningar i framtiden. Kartläggningen består av flera delar som analys av 
pensionsprognosen på ämnesnivå, kartläggning av kompetens hos behöriga lärare samt kartläggning 
i vilka ämnen obehöriga lärare undervisar i. Kalmarsunds gymnasieförbund har också fått ta del av 
statistik från Linnéuniversitetet kring hur många lärarstudenter som utbildas i varje ämne samt vilket 
år de förväntas ta examen.  
 
 

Personalmått, juli 2023 
 

Antal anställda Totalt Kvinnor Män 

Årsarbetare av månadsavlönade 574 352 221 

Månadsavlönade 599 367 232 

Andel kvinnor/män av månadsavlönade 100% 61% 39% 

Tillsvidareanställda 563 350 213 

Andel kvinnor/män av tillsvidareanställda 100% 62% 38% 

Månadsavlönade visstidsanställda 38 19 19 

Andel kvinnor/män av visstidsanställda 100% 50% 50% 

    

Timavlönade Jan 2023-Juli 2023 Totalt Kvinnor Män 

Timmar omräknade till antal årsarbetare 8,4 5,4 3,0 

    

Medelålder Totalt Kvinnor Män 

Tillsvidareanställda 48,4 48,7 48,0 

    

Sysselsättningsgrad Totalt Kvinnor Män 

  96,2% 95,8% 96,7% 

Åldersstruktur i procentuell andel tillsvidareanställda Totalt Kvinnor Män 

> 29 3,6% 2% 1,6% 

30-49 49% 30% 19% 

50-69 47,4% 30,2% 17,2% 

Personalomsättning Jan 2023 - Juli 2023 
Procent 

2023 

Antal 
Jan-Juli 

2023 
Antal Jan-
Juli 2022 

inkl egen begäran och pension 1,77% 10 16 

egen begäran 1,41% 8 11 

pension 0,6% 2 5 
 
Externt annonserade tjänster under perioden 1 januari till 31 juli uppgick till 25 stycken tjänster totalt 
varav 21 stycken tjänster var under kategorin pedagogiskt arbete. Av dessa var 18 
tillsvidareanställningar och 7 visstidsanställningar. 
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Den totala ackumulerade sjukfrånvaron från januari 2023- juli 2023 är 3,4 %. Den totala 
ackumulerade sjukfrånvaron för år 2022 var 4,0 %. Sjukfrånvaron har minskat något hos alla 
åldersgrupper jämfört med 2022. Den största minskningen har skett i åldersgruppen 50 år eller äldre, 
uppmätte 2022 5,2 % och nu vid denna mätning 4,6 %.  
 
Av den totala sjukfrånvaron är 41,5 % långtidssjukfrånvaro vilket är en ökning jämförelse med 
föregående års statistik vid samma tidpunkt, 37,5 %.  
 
I jämförelse med snittet för ackumulerad sjukfrånvaro hos kommuner i Sverige vilken är 8,1 % ligger 
Kalmarsunds gymnasieförbund sjukfrånvaro lågt med 3,4 %. Den låga totala ackumulerade 
sjukfrånvaron hittills under 2023 kan delvis förklaras med att frånvaron minskar under 
sommarmånaderna. Men även om man tittar på enskilda månader så ligger frånvaron på låga nivåer 
jan-maj. För att bibehålla de låga sjuktalen är det viktigt att fortsätta arbetet med förebyggande 
insatser och ett väl fungerande systematiskt arbetsmiljöarbete.  
 
Total sjukfrånvaro Jan-Juli 

2023 
Jan-Dec 

2022 
Riksnivå 

medelvärde 
kommuner 

2022 

1. Total sjukfrånvaro ackumulerad 3,4% 4,0% 8,1% 

2. Långtidssjukfrånvaro (60 dgr eller mer) av total sjukfrånvaro 41,5% 37,5% 37,3% 

3. Sjukfrånvaro ackumulerad för kvinnor 4,0% 4,6% 8,8% 

4. Sjukfrånvaro ackumulerad för män 2,3% 2,6% 5,7% 

5. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 29 år eller yngre 1,5% 1,7% 7,5% 

6. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 30-49 år 2,3% 2,8% 7,5% 

7. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 50 år eller äldre 4,6% 5,2% 8,9% 
 
Sjukfrånvaroredovisning är obligatorisk där den totala sjukfrånvarotiden redovisas uppdelat på kvinnor, män och ålder i 
relation till den sammanlagda ordinarie arbetstiden beräknat i timmar.  
 
Varje år genomförs en årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Uppföljningen sker genom en webbenkät till förbundets arbetsplatser som 
besvaras av chefer, fackliga företrädare, skyddsombud och medarbetare med tilldelad 
arbetsmiljöuppgift. Webbenkäten innehåller frågor med direkt koppling till Arbetsmiljöverkets föreskrift 
2001:1. Förbundskansliet sammanställer arbetsplatsernas svar. Därefter ska varje arbetsplats ta fram 
en handlingsplan utifrån enkätresultatet. Handlingsplanerna behandlas i respektive lokal 
samverkansgrupp. Enkäten ligger till grund för kommande insatser inom arbetsmiljöområdet. 
Uppföljningen för 2022 visar att det systematiska arbetsmiljöarbetet bedrivs tillfredsställande. Rutiner 
och policys är kända i organisationen, samverkan upplevs fungera bra, ansvarsfördelningen i 
arbetsmiljöarbetet är tydlig och samarbetet med Arbetsmiljöenheten är väl fungerande. Ett 
utvecklingsområde som uppmärksammades i enkäten 2020 var brist på kunskap kring rutinen för akut 
fara för väpnat våld. Efter flertal olika insatser inom området upplevs rutinen kommunicerad i 
organisationen och det framkommer inte längre någon uttalad brist på kunskap inom området.   
 
Under 2023 har förbundet fortsatt arbeta med strategisk kompetensförsörjning. Arbetet har utmynnat i 
en övergripande handlingsplan med ett antal aktiviteter där utgångspunkten varit arbetsmiljö, 
arbetsorganisation, arbetstid och lönebildning. Arbetet har fortsatt på central nivå med 
implementering, och genomförande av aktiviteter samt kartläggning och identifiering av behov på 
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lokal nivå. Några av de aktiviteter som utförts på central nivå är:  
 

 Professionsprogrammet – utbildar sin fjärde omgång lärare. Mindre revideringar av innehållet 
genomförs varje år för att anpassa programmet mot nuvarande förändringar i vår omvärld 
samt interna prioriterade mål. 

 Förstelärare – Det har varit en ny ansökningsomgång och 17 har fått förtroendet att ha 
försteläraruppdraget.  

 Trygga kompetensförsörjningen -  För att trygga kompetensförsörjningen inom elevhälsan har 
förbundet avsatt centrala medel i syfte att fortbilda två ämneslärare för att uppnå behörighet 
som speciallärare med inriktning Språk-skriv- och läsutveckling eller Matematikutveckling. 80 
% av utbildningen sker på betald arbetstid. Utbildningsstart hösten 2022. På grund av 
vakanser så har en tjänst utökats under 2023. Tre fortbildningar av ämneslärare är nu i gång.  

 Lönebildning – Nya lönekriterier och bedömningsmatris blev fastställda under våren 2023 och 
ska tillämpas inför 2024 års löneöversyn. En lansering till all personal har utförts under våren 
2023 och under höstterminen så fortsätter utbildningsinsatser till all personal.  

 Medarbetarsamtal – Nya frågor till medarbetarsamtalet är framtaget för att gå i linje med de 
nya lönekriterierna. Det finns nu en tydlig röd tråd mellan medarbetarsamtalet och 
lönekriterierna samt en koppling till de kulturbärande beteendena och personalpolitiska 
programmet.  

 

Vartannat år genomför Kalmarsunds Gymnasieförbund en medarbetarenkät. Medarbetarenkäten 
2022 visar att Kalmarsunds gymnasieförbund nått målen i det personalpolitiska programmet. HME 
står för hållbart medarbetarengagemang och mäts inom områdena motivation, ledarskap och 
styrning. Medarbetarenkäten 2022 visar på höga resultat för HME-faktorerna inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Enkäten visar också att det är marginell skillnad på hur män och kvinnor ser på sin 
arbetsmiljö. Två områden med lite lägre index är arbetsbelastning och arbetstid. Medarbetarenkäten 
visar på förbättrade resultat i området arbetsbelastning jämfört med 2020. Frågorna kopplade till 
arbetstid är nya inför 2022 medarbetarenkät och därför finns inget tidigare resultat att jämföra med. 
Varje enhet har fått göra en handlingsplan kopplat till resultaten på respektive enhet. 
Handlingsplanerna handlar om information samt dialog medarbetare och chef angående 
arbetsbelastning och arbetstid.  
 
Medarbetarenkäten ställer också frågan hur sannolikt det är att medarbetarna skulle rekommendera 
sin arbetsgivare till vänner och familj. Värden över 0 är bra, det visar att det finns fler ambassadörer 
än kritiker. Att ligga mellan +20 anses vara mycket bra och ett värde över 50 är extra allt. 
Föregåendes medarbetarenkät 2020 visade på nyckeltalet 16 i ambassadörskap. Medarbetarenkäten 
2022 visar ett resultat på 35,1 i ambassadörskap.  
 
Övriga förbundsövergripande insatser 
 

 Stödmaterial för chefer att använda under arbetsplatsträffar fortsätter att utformas.  
 Rutinen för skyddsorganisationen revideras tillsammans med centralt huvudskyddsombud.  
 Krisberedskapsplanen är reviderad och fastställd.  



11 
 

 

Ekonomiska mål, balanskrav och god ekonomisk hushållning 

Enligt kommunallagen ska kommuner och landsting ha en god ekonomisk hushållning i sin 
verksamhet. Balanskravet innebär att kommuner och landsting skall upprätta en budget för varje 
kalenderår så att intäkterna överstiger kostnaderna. Utöver balanskravet ska dock 
fullmäktige/direktionen fatta beslut om riktlinjer för god ekonomisk hushållning för den kommunala 
verksamheten. För verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. För ekonomin ska anges de finansiella mål som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. 
 
  

Balanskravsutredning 

 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets resultat enligt resultaträkningen     -32,4 -10,0 -6,7 
orealiserade vinster och förluster i värdepapper      -0,6 0,0 0,0 
Årets resultat efter balanskravsjusteringar     -33,0 -10,0 -6,7 
Medel till/från resultatutjämningsreserv     9,4 10,0 0,6 
Balanskravsresultat     -23,6 0,0 -6,1 
Synnerliga skäl föreligger att ej återställa     23,6 0,0 0,0 
Återställning resultat     0,0 0,0 0,0 

 
Förbundet kommer, enligt prognos, under år 2023 redovisa ett negativt resultat enligt 
resultaträkningen. Dock kommer förbundet hantera delar av detta och balanskravsresultatet kommer 
därmed skilja sig från resultatet i resultaträkningen.  
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Balanskravsresultatet räknas fram i en till resultaträkningen sidoordnad balanskravsutredning. Där 
görs justeringar av ett antal angivna kostnader och intäkter. Även RUR hanteras i denna utredning. 
Gymnasieförbundet kommer under år 2023 nyttja delar av den avsatta resultatutjämningsreserven. 
Den höga inflationen påverkar förbundet hårt via bland andra el-och materialkostnader, hyror och 
livsmedelskostnader. De ökade kostnaderna är helt kopplade till en omvärldssituation där förbundet 
är maktlöst. Till detta nyttjas förbundets RUR.  
 
Om balanskravsresultatet, enligt 11 kap. 10 § lagen (2018:597) om kommunal bokföring och 
redovisning, för ett visst räkenskapsår är negativt ska det regleras under de närmast följande tre åren. 
Fullmäktige ska anta en åtgärdsplan för hur regleringen ska ske. Beslut om reglering ska fattas 
senast i budgeten det tredje året efter det år då det negativa balanskravsresultatet uppkom. 
Fullmäktige får besluta (11 kap. 13 § kommunallagen (2017:725)) att en reglering av ett negativt 
balanskravsresultat inte ska göras om det finns synnerliga skäl. Dessa skäl kan vara kopplade till: 

 Stark finansiell ställning 
 Omstruktureringskostnader av engångskaraktär 
 Andra skäl som kan försvaras med ett mycket väl motiverat resonemang om god ekonomisk 

hushållning. 
 

Propositionen om god ekonomisk hushållning påpekar att det är möjligt att avvika från balanskravet 
om det finns exceptionella skäl. Dessa situationer handlar om fall där avvikelsen är starkt motiverad 
och att åtgärderna som en kommun generellt vidtar måste vara i linje med god ekonomisk 
hushållning, har beaktats. Vidare finns också en möjlighet för en kommun eller region att metodiskt 
och förutsebart minska sitt eget kapital genom att referera till specifika omständigheter som motiverar 
att ett negativt resultat inte behöver korrigeras.  
 
Det har inte på något sätt varit möjligt för förbundet att förutse eller förbereda sig för den betydande 
inflationen som drabbade Sverige samtidigt med införandet av det nya pensionssystemet. Det bör 
noteras att denna situation är temporär, enligt SKR´s prognoser, och förväntas återgå till normala 
nivåer med början under år 2025. Nytt pensionsavtal samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet om cirka 23 
mkr.  
 
Situationen kan likställas med den exceptionella kostnad och exceptionella skäl som förbundet 
upplevde under 2018 och där revisionen ställde sig bakom förbundets åberopan om synnerliga skäl 
både i delårsbokslut och årsbokslut. GYF har genomfört en långsiktig finansiell analys som uppfyller 
kraven för sund ekonomisk förvaltning. Denna analys stärker även förtroendet för att stödja 
användningen av sådana betydande skäl.  
 
Förbundet åberopar synnerliga skäl för att inte återställa årets negativa balanskravsresultat. 
Justeringar som görs med åberopande av synnerliga skäl påverkar inte det redovisade 
balanskravsresultatet utan hanteras efter balanskravsresultatet i förvaltningsberättelsen. 
Förbundets motivering till att åberopa synnerliga skäl är, som redogjorts för ovan, en tillfällig mycket 
utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska 
utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför försätta förbundets verksamheter i hårda 
besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. Att i stället nyttja förbundets goda 
upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två utmanande år är att föredra. Att 
förbundet skulle behöva återställa ett ekonomiskt negativt resultat skapat av yttre, helt opåverkbara, 
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omständigheter upplevs orimligt. Detta då det med största sannolikhet skulle påverka skolans 
pedagogiska kvalité och elevernas studieresultat framgent. 
 
Samarbetet med förbundets medlemskommuner är mycket god och preliminärt löfte om tillskott om 30 
mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna gemensamt tar för att säkra förbundets 
ekonomi.  

 

Ekonomiska mål 

Soliditet 
Soliditeten visar hur stor andel av förbundets tillgångar som är finansierade med eget kapital. Målet är 
i budget 2023 att den under planeringsperioden inte ska understiga ett medel om 15%. Målet har i 
tidigare års budget varit att soliditeten ska öka under planeringsperioden men med de ekonomiska 
förutsättningar som nu råder finns inget värde med ett sådant mål. Förbundet behöver fokusera på att 
hålla en acceptabel ekonomisk nivå och inte sträva efter att stärka balans och resultatbudget med 
minskad kvalitet i verksamheten som eventuell befarad följd.  
 
Under planeringsperioden ska soliditeten inte understiga ett medel om 15 procent. Planen visar att 
förbundet inte når målet. 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 2023/2025 

Soliditeten ska under planeringsperioden inte 
understiga ett medel om 15%.     17% 11% 6% 11,1% 

 
 
 
Likviditet 
Förbundets mål gällande likviditeten, det vill säga den kortsiktiga betalningsförmågan, anger att 
likviditetssaldot i genomsnitt över året ska överstiga en månads genomsnittliga utbetalningar. 
Prognosen är att likviditetsmålet med årets hittills genomsnittliga utbetalningar och saldo kommer att 
uppnås. Dock är de två planeringsåren värre utsatta. Att noga följa och bevaka förbundets 
likviditetsprognos är av stor vikt.  

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets Likviditetssaldo genomsnitt >      68,4 45,5 46,2 
En månadsutbetalning     60,0 62,6 61,7 
Positivt resultat = målet uppnått     8 -17 -16 

 
 
 
Investeringar 
Det finansiella målet för investeringsverksamheten är att förbundets investeringar, under 
planeringsperioden 2023-2025, ska självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken 
mån förbundet lyckas finansiera sina investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat 
och/eller med hjälp av försäljningar/avskrivningar. 



14 
 

50 % självfinansiering investeringar     
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 Totalt 

Resultat     -32,4 -10,0 -6,7 -49,2 
Avskrivning/försäljning     8,4 8,5 8,5 25,3 
Utrymme      -24,1 -1,5 1,8 -23,8 

Investeringar     11,0 10,0 8,0 29,0 
Positivt resultat = målet uppnått     -30 -7 -2 -38 

 
Tabellen ovan visar att förbundet inte når målet. 
 

Bedömning - god ekonomisk hushållning 

En god ekonomisk hushållning innebär inte enbart att räkenskaperna går ihop, utan innefattar även 
ett krav på att pengarna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt sätt. I 
kommunallagen regleras även att budgeten ska upprättas så att intäkterna överstiger kostnaderna 
(ovan nämnda balanskrav) samt att för verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av 
betydelse för en god ekonomisk hushållning.  
 
Förbundet har en ändamålsenlig styrning, med mål, upprättade planer och program för att följa upp 
utvecklingen för såväl verksamhet som ekonomi. Förbundet har även en finansiell beredskap i form 
av flera års tidigare uppbyggt resultat som bland annat avsatts till en resultatutjämningsreserv.  
 
Med den grundliga genomgång av ekonomin efter 2018 då förbundet visade ett resultat om minus 21 
mkr visar förbundet en styrka att vända ett negativt utfall till en ekonomi i balans. Detta tack vare 
tidiga insatser, samlade krafter inom förbundet och med stöd från medlemskommunerna. Att 
dessutom att under de senaste åren kunna bygga upp en RUR för att mildra eventuellt kommande 
tuffa år visar detta ytterligare. Att förbundet, tillsammans med större delen av Sveriges kommuner och 
regioner, nu behöver nyttja dessa års insatser och resultat visar det fokus förbundet har på 
långsiktighet och hållbarhet.  
 
Förbundet hänvisar även delvis till synnerliga skäl för att inte behöva återställa negativt resultat under 
2023. Förbundets motivering är en tillfällig mycket utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens 
och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför 
försätta förbundets verksamheter i hårda besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. 
Att i stället nyttja förbundets goda upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två 
utmanande år är att föredra. Dessutom är samarbetet med förbundets medlemskommuner mycket 
god och preliminärt löfte om tillskott om 30 mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna 
gemensamt tar för att säkra förbundets ekonomi.  
 
Sammantaget är bedömningen att förbundet har en god ekonomisk hushållning. 
 
 
Pensionsmedel 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse.  
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 Delår 2023 Bokslut 2022 Delår 2022 
        
Pensionsförpliktelser       
Total pensionsförpliktelse i balansräkningen 34 037 32 794 34 143 
a.) Avsättning inkl särskild löneskatt 2 700 2 632 2 711 

b.) Ansvarsförbindelse inkl särskild löneskatt 31 337 30 162 31 432 
Pensionsförpliktelse som tryggats i 
pensionsförsäkring 97 547 79 375 74 951 
Pensionsförpliktelse som tryggats i pensionsstiftelse 0 0 0 
Summa pensionsförpliktelser (inkl försäkring) 131 584 112 169 109 093 
        
Utredningsgrad 98% 98% 98% 
        
Förvaltade pensionsmedel – marknadsvärde       
Totalt pensionsförsäkringskapital 104 638 104 638 102 407 
varav överskottsmedel 14 206 14 206 16 524 

Totalt kapital, pensionsstiftelse 0 0 0 
Finansiella placeringar (egna förvaltade 
pensionsmedel) 31 762 30 012 29 908 
Summa förvaltade pensionsmedel 136 400 134 650 132 315 
        
Finansiering       
Återlånade medel -4 816 -22 481 -23 222 
Konsolideringsgrad 1,0 1,2 1,2 

 
Sammanställningen ovan visar förbundets totala pensionsskuld enligt rekommendation 15 från Rådet 
för kommunal redovisning. 
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Måluppfyllelse – verksamhetsmål 2023 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: För att nå målet krävs att förbundet når det uppsatta gränserna för två indikatorer, det 
har förbundet inte gjort i år. För första gången på många år har förbundet lägre andel elever som tagit 
gymnasieexamen än riket, dock med endast en procentenhet. Endast Lars Kaggskolan klarade den 
indikatorn. Gällande den genomsnittliga betygspoängen så har förbundets gymnasieskolor överträffat 
rikets siffror med marginal. 
 
Rektor på Jenny Nyströmskolan B är otroligt stolt över den utveckling skolan gjort det senaste året. 
Alla mål är inte nådda men rektor ser en ökning inom många av de områden som mäts. Skolans 
omorganisation av utvecklingsorganisationen har inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Skolan ser en ökad samverkan mellan 
olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. För att skolan ska lyckas bättre så jobbar 
personalen bland annat med ett språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt (SKUA) under ledning av 
förstelärare, tillhandahåller studiehandledare på modersmål, digitala hjälpmedel som komplement till 
läroböcker, kvalitativa överlämningar. Skolan behöver även arbeta enträget med elever som är 
frånvarande för är eleverna på plats så finns det goda chanser att uppnå målen. 
 
Lars Kaggskolan har nått målet för skolan som helhet. På hantverksprogrammet nås inte målet, då 
86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller betygspoäng. Framgångsfaktorer för 
skolan är yrkeslärarnas intresse för eleverna att de ska klara av alla kurser på programmet inte bara 
yrkeskurserna. Skolans resurscentrum är en framgångsfaktor som bidrar till elevernas höga 
måluppfyllelse. Vi behöver reagera snabbare när vi ser/känner en oro för elever som riskerar att inte 
nå kunskapskraven i pågående kurser. Bristande motivation och hög frånvaro är utmaningar för 
skolan på vissa program och för flera elever. 
 
Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" har gått ner 
med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på indikatorn 
"Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. Det stora 
utvecklingsområdet för skolan blir att försöka få eleverna att vara mer närvarande detta tror skolan 
görs genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 93,00% 90,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,10 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Förbundet har nått målet för det första halvåret. De kurser som är förlagda på skolorna 
har bra resultat och särskilt yrkeskurserna med några få undantag. Detta tror skolorna beror på att vi 
har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. De kan säkerställa elevens kunskap 
på plats. Eleverna med "Lärande på arbetsplats" (LPA) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i högre 
betygspoäng. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se ännu bättre ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Förbundet håller på att 
utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar för att stötta elever 
som läser på distans. Skolorna analyserar elevernas behov kontinuerligt och försöker anpassa för att 
eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, studiehallar klarar oftast sina studier. 
 
Kurser på distans via NTI (en skola inom Academediakoncernen som bedriver vuxenutbildning) har 
sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner det totala resultatet. Dessa har skolorna svårt att 
påverka då de inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal med ansvariga på 
NTI om resultatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 84,0% 85,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 12,10 12,20 12,10 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolledningen på Jenny Nyströmsskolan anser att elever som behöver hjälp och stöd 
får det, och EHT-teamen fungerar effektivt. Skolan arbetar för att förbättra processen genom att ha 
mentorn som den primära kontaktpersonen till EHT. Mentor genomför en kort utredning tillsammans 
med elev och vårdnadshavare innan denne vänder sig till EHT. 
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Det övergripande målet att identifiera och stödja elever som riskerar att inte nå examen är uppfyllt på 
Lars Kaggskolan, men det är svårt att fastställa exakt vilka faktorer som har störst påverkan på 
elevernas framgång. Skolan arbetar internt för att etablera en systematisk strategi för främjande och 
förebyggande åtgärder. 
 
Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar väl på Stagneliusskolan. EHT ger kontinuerlig 
återkoppling till lärarna. Skolan använder digitala verktyg för att involvera lärare och främja ansvar för 
elevhälsofrågor. Utmaningen är att få elever i behov av stöd att ta emot de extra insatser som 
erbjuds. 
 
På AST-enheten bedrivs dagligt arbete kring elevhälsa med tillgång till specialpedagoger, 
speciallärare, socialpedagoger, SYV och skolsköterska samt skolpsykolog med 
målgruppskompetens. 
 
En utmaning för skolorna är att klargöra gränserna mellan skolans stöd och externa parter som BUP 
samt att utveckla personalens kompetens. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Tryggheten är en utmaning på flera av skolorna. Förbundet har som helhet inte nått 
målet, resultatet är på samma nivå som i riket. Den upplevda tryggheten varierar mellan skolorna och 
programmen på gymnasieskolan. Vuxeneleverna upplever överlag en större trygghet. Skolorna 
rapporterar om positiva trender i frågor som rör elevernas bemötande och trivsel, men utmaningar 
kvarstår i vissa klasser. Elever uttrycker oro för obehöriga personer på skolorna, slagsmål, och 
kränkande kommentarer mellan eleverna. Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive 
skjutningar och mord där elever eller tidigare elever har varit inblandade. Detta har skapat oro bland 
elever och personal. 
 
Eleverna som går på anpassad gymnasieskola visar på mindre upplevd trygghet och det finns en 
medvetenhet om att elever upplever otryggheten tydligare än många andra ungdomar och lägger in 
andra värden i trygghetsbegreppet. Åtgärder planeras, inklusive ökad närvaro av vuxna och en mer 
synlig kurator, för att förbättra tryggheten. 
 
Skolledningarna betonar att byggandet av relationer mellan lärare och elever är avgörande för att 
hantera dessa utmaningar där stärkande av ledarskapet i klassrummet och främjande av 
gemenskapen bland eleverna är viktiga pusselbitar. Skolorna är medvetna om utmaningarna och 
arbetar aktivt med att adressera dem. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 87% 87% 87% Nära målvärde Oförändrad 
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Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Andelen kränkta har ökat i jämförelse med förra året men är under det uppsatta målet 
för förbundet. Andelen elever som upplever sig kränkta skiftar mycket mellan skolor, program och 
klasser. Siffran ligger mellan 0 och 27 procent på programnivå. 
 
Samtliga skolor betonar vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt 
mentorskap och Mentorer i våldsprevention (MVP) används som åtgärder för ökad trygghet och i 
förläggningen minskad andel kränkningar. Skolor rapporterar att de arbetar med främjande och 
förebyggande åtgärder för att minska kränkningar och skapa en bättre skolmiljö. Det inkluderar att 
förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö för eleverna. Flera 
skolor visar en positiv trend när det gäller trivsel och bemötande mellan eleverna. Detta tyder på att 
åtgärderna som genomförs ger positiva resultat och att skolorna är engagerade i att förbättra 
situationen, men det finns behov av att förbättra analysen och involvera eleverna i den i större 
utsträckning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 6,3% 7,1% 7,3% Målvärde uppnått Ökad 
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Jenny Nyströmskolan A 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Det är svaga resultat på anpassad gymnasieskola när det kommer till trygghet på 
skolan. Vi har tidigare år fört resonemang kring att vissa av våra elever upplever otryggheten tydligare 
än många andra ungdomar och lägger in andra värden i trygghetsbegreppet. Det kan handla om att 
det kan kännas otryggt om någon ser att man går på anpassad gymnasieskola istället för på 
gymnasiet. För några elever är det viktigt att dölja det. Vi kan behöva undersöka vad våra elever 
lägger in i begreppet trygg för att fullt ut förstå vad resultatet står för. Men det spelar ju egentligen 
ingen roll. Skolan ska vara en trygg plats för alla elever. Vi får helt enkelt arbeta vidare med 
trygghetsfrämjande åtgärder. Vi behöver ha fler vuxna i våra korridorer. Skolledningen har bestämt att 
vi ska möta våra elever varje morgon, att vara mer synliga under skoldagarna och vår nya kurator 
(utökning från 50% till 100%) kommer att finnas tillgänglig och synlig på skolan i större utsträckning är 
tidigare. De pedagogiska assistenterna har redan en viktig roll och vi ska använda idrottslärare och 
estetlärare på raster för att hjälpa till med olika aktiviteter. De är inte mentorer och kan därför lägga 
mer tid i detta förebyggande arbete och det uppdraget startar under hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 84% 87% Ej accepterat värde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Under höstterminen 2022 hade vi vissa utmaningar på Storken med vissa nationella 
klasser kopplat till en utmanande elev. Möjligen ligger de upplevelserna till grund även för resultatet 
för 2023 när eleverna besvarade enkäten. Vi fortsätter vårt arbete mot kränkningar genom att 
involvera vår nyanställda kurator i trygghetsfrågor i större utsträckning än tidigare. Kurator, liksom 
elevhälsopersonal och pedagogisk personal, behöver också vara mer involverad i vårt systematiska 
kvalitetsarbete. Analysen behöver generellt bli bättre underbyggd genom att eleverna tillfrågas i större 
utsträckning. Svaren på trivselenkäten är ibland svårtolkad och där behöver vi utforska ännu mer. 
 
Trygghetsgruppens arbete bör tydligare ledas av kurator än vad som är fallet idag. Vi tror att det 
kommer att vara positivt att dela upp våra nationella klasser så att hälften håller till på JN och hälften 
på VG. Dessutom hoppas vi på att det blir lugnare generellt på Västergård när bara vår elevgrupp 
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kommer att hålla till där. Det var periodvis svårt att dela rastytorna på Campus Storken med 
Stagneliusskolans elever, vilket vi inte behöver göra från och med hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 15,0% 18,4% 15,0% Ej accepterat värde Ökad 

  



22 
 

Jenny Nyströmskolan B 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi är otroligt stolta över den utveckling vi har gjort samt vart vi är på väg - som ni 
kommer märka så har vi inte nått målen men vi ser en ökning inom många av de områden som mäts. 
Vi har omdanat hela JN:s organisation vilket inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Vi ser en ökad samverkan mellan 
skolans olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. Den här resan är till stor möjlig 
eftersom vi har en sammanhållen ledningsgrupp vars medlemmar tar ett stort ansvar och 
kommunicerar ut ett budskap som anger en riktning. 
 
Nog om detta; JN har inte nått målen på samtliga program; VO samt Na ligger lägre än riket (JN totalt 
86% mot riket 91%). Analysen vi gör är att på VO har vi många nyanlända elever, Na likaså (som 
"tvingas" gå på NA trots att de inte vill). Vi ser även en ökad psykisk ohälsa generellt över skolan. För 
att vi ska lyckas bättre så gör vi följande; Bedriver Skua (förste-lärare), studiehandledare på 
modersmål, inläsningstjänst, Begreppa, Ledning och stimulans (KPT med spec/förstelärare), 
kvalitativa överlämningar, fortsätta utveckla vårt SKA-arbete etc. Behöver även arbeta enträget med 
elever som är frånvarande (är eleverna på plats så brukar det inte vara några problem att uppnå 
målen). 
 
Vill lyfta fram våra överlämningar i år; vid presentation mot personalen på JN så har EH presenterat 
på gruppnivå, d.v.s. använd de här metoderna/strategierna på en främjande nivå så kommer fler 
elever uppnå målen. Därefter har enskilda elever nämnts. De enskilda eleverna kommer spec. sedan 
träffa för att visa på de digitala hjälpmedel som finns. Spec. kommer ha KPT kring de 
metoder/strategier som är de mest "vanliga" - känns otroligt spännande och bra upplägg. 
 
Kommer tidigarelägga utvecklingssamtalen, nr.1 (september) vars mål är att skapa goda relationer 
mellan skolan och hemmet, följa upp överlämningarna, trygghet och trivsel o.s.v. och nr.2 (januari) så 
har vi bättre underlag i pågående kurser 
 
Vi är lite oroliga hur studieresultaten kommer arta sig på yrkesprogrammen när elever ska/kan 
erbjudas 2 700p/2 800p vilket har inneburit att vi gjort förändringar i timplanen och därmed har 
eleverna fått ett mycket tuffare schema i och med fler poäng i årskurserna och därmed mer 
undervisningstid per vecka (APL, garanterad undervisningstid). 
  



23 
 

 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 84,00% 86,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,80 15,40 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolan har nått målet. Skolledningens bedömning är att de elever som är i behov av 
hjälp och stöttning får det och elevhälsateamen (EHT) fungerar väl. Vi strävar mot att förbättra oss 
genom att mentor är den person som "ska" vända sig till EHT (om en generell utmaning som det är de 
flesta fall) och att innan mentor kommer till EHT ha gjort en kort "utredning" vad anledningen är till 
problemet, den "utredningen" ska göras tillsammans med elev och vårdnadshavare. Vi dokumenterar 
via mind-map för tydliggörande. Ska sträva efter att arbeta mer främjande/förebyggande när vi ser 
mönster på programmen/skolan. 
 
En betygskonferens vid läsårsstart har införts som mycket syftar till att fånga upp elever som riskerar 
att fall mellan stolarna, elever som riskerar F, men som av olika skäl inte varit föremål för EHT t.ex. 
 
En utmaning är gränsdragningen mellan det stöd som skolan ska erbjuda och vad externa parter som 
BUP etc. ska erbjuda. I den frågan finns också personalens kompetensutvecklingsbehov. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi har ökat något på JN totalt, gått från 83% till 84% med målet 87%, men minskad på 
vissa program såsom BF, RL, VO. Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande 
frågor såsom "Hur tycker du eleverna bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", 
"Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva 
effekter, men vi ligger generellt under på JN vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha 
fokus på detta framöver. Det vi vet att vi har utmaningar med främst två saker; är i enskilda klasser 
som tryggheten inte är bra (här arbetar elevhälsan och mentorer tillsammans) samt att de finns en 
verbal jargong med "skämt" som upplevs kränkande. 
 
Skolledningen har organiserat "ansvarsområden" där en har mer "övergripande" ansvar för trygghet 
och trivsel via Trygghetsgruppen, elevinflytande etc. 
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Att skapa en social tillgänglig lärmiljö är en prioritet för oss och det sker olika programprojekt 
("Fyrklövern" på NA, trygghetsbarometern på IM etc.). Men det övergripande arbetet med trygghet 
och trivsel är följande; det relationella mentorskapet vars syfte är att skapa trygga klasser vilket 
innebär att mentor samt eleverna ska lära känna varandra direkt vid skolstart (samarbete med 
kuratorerna för framtagande av metoder). Vi har haft MVP på flera av våra klasser (nya 
program/klasser i år), vi har klassrumsplaceringar (samma möblering över hela skolan), styr 
gruppindelningen, utvecklar vårt elevinflytande med fokus på trygghet och trivsel. Trygghetsgruppen 
har stort fokus på den verbala jargongen detta år. 
 
Vi kommer även informera både personal samt elever om de aktuella rutiner som gäller samt vilka 
förväntningar vi ställer. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 84% 87% Ej accepterat värde Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: För oss på JN har vi högt ställda mål vad gäller upplevelsen av kränkningar - det hör 
inte hemma JN. Målet för JN var 11.6% och utfallet blev 9.2%. Går vi på klassnivå så har det viss 
ökning av kränkningar på vissa program medan andra ser vi en minskning. Gör vi en analys på 
klassnivå så är det vissa klasser som klimatet inte är optimalt. I dessa klasser arbetar mentor, 
arbetslaget samt diverse professioner från EH för en förändring. Kränkningar sker i medparten av 
fallen mellan elever och sker framförallt i klassrummen och korridorer. Vi vet också genom 
trygghetsgruppen undersökning av kränkningar att det är verbal jargong som elever upplever 
kränkande (sexuellt, etniskt, kön etc.). En tråkig sak i det hela är att eleverna inte riktigt litar på att de 
vuxna agerar (25% av kränkningarna på JN sker i klassrummet, bara korridorerna ligger högre på 
27%). 
 
Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande frågor såsom "Hur tycker du eleverna 
bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", "Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket 
visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva effekter, men vi ligger generellt under på JN 
vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha fokus på detta framöver. 
 
Här behöver främjande/förebyggande åtgärder implementeras; 
Vi arbetar vidare med det relationella klassrummet och mentorskapet, MVP fortsätter 
(medvetandegöra både elever och personal), trygghetgruppen fokus på verbala jargongen på JN 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 10,0% 9,2% 11,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Lars Kaggskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: 
 
Högskoleförberedande program 
För både NA och TE är målet uppnått. 
Avgångseleverna på NA har en genomsnittlig betygspoäng på 17, 2 vid läsårsslut -23, att jämföra 
med 17, 6 året innan. En liten minskning alltså. Under läsåret har Skolinspektionen gjort en tematisk 
granskning på NA-LK utifrån stor diskrepans mellan resultat på nationella prov och satta betyg. Vi fick 
nedslag på alla tre punkterna, och vi kan se att de åtgärder vi vidtagit under våren också kan ha 
skapat en större medvetenhet kring problematiken, vilket i sin tur kan ha lett till sjunkande 
genomsnittliga betygspoäng. Vad gäller andelen elever med gymnasieexamen är den 100 %, att 
jämföra med 93 % i riket vt-22. Elever på NA är generellt sett oerhört ambitiösa och kommer till NA-
LK med höga betyg och förväntningar med sig från grundskolan. Det är förutsättningar som 
naturligtvis spelar roll för utfallet. Att det också innebär att vi har en utmärkt undervisning för dessa 
elever är en för enkel slutsats att dra - många av dessa elever skulle klara sig bra även med sämre 
undervisningskvalité. Vår bild är att det råder en kultur på skolan, där både elever och lärare är måna 
om att göra sitt bästa. 
 
Som anges ovan är målet nått på TE, även om trenden vad gäller andelen elever med avklarad. 
gymnasieexamen har minskat något sedan tidigare år. Vi kan se att matematiken och fysiken är svår 
för många elever, liksom gymnasiearbetet. En analys kring undervisningen i matematik och fysik och 
elevernas möjlighet att nå godkända betyg i dessa kurser är påbörjad men vi är inte färdiga än. Under 
många år har en insats prövats, dubblering av lärare 1 gång/veckan i en kurs, men då den inte 
utnyttjat och/eller fått önskad effekt har vi gjort en förändring inför läsåret 23/24. 
En utmaning för elever på både NA och TE är att elever med annat modersmål än svenska och ofta 
kort tid med det svenska språket har svårt att tillgodogöra sig kurser i texttunga ämnen, som kräver 
mycket vad gäller läs- och begreppsförståelse. Ett arbetssätt som främjar elevernas språk- och 
kunskapsutveckling är ett sätt att utveckla tillgängligheten ytterligare, liksom att det är självklart för 
alla att använda sig av inläsningstjänst och Begreppa. Studiehandledning på modersmål är ytterligare 
en anpassning som är gynnsam för dessa elever, både på grupp- och individnivå. Den stöttningen 
kan utökas ytterligare. 
 
Yrkesprogram 
Målet är nått på BA. Arbetslaget arbetar gemensamt för att eleverna ska nå målen samt lite till i 
kurserna, oavsett ämne. Drivkraften är stor hos både lotsar/mentorer och undervisande lärare att 
eleverna ska klara alla ämnen, inte bara yrkesämnena, och det innebär ett ständigt pushande och 
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stöttande på ett positivt sätt. Eventuell frånvaro uppmärksammas tidig av lärarna och eleverna lär sig 
att tidigt att vara på plats och vara en i laget. 
 
Målet är nått på FT. På programmet har en modell för tydligare struktur i elevernas arbetsuppgifter 
tagits fram, vilket har varit gynnsamt. Den innebär en tydligare koppling till yrkeslivet samt en tydlig 
läsårsplanering där eleverna har en bild av processen över tid. 
EE ligger i paritet med riket, dvs målet är inte nått gällande examensmålet men det är nått gällande 
meritvärdet. Vi brottas med att höja elevernas motivation och närvaro, och det under alla årskurserna. 
Programmet innehåller mycket matematik och teoretisk el, vilket vi upplever är svårt att beskriva och 
få gehör hos presumtiva elever inför deras val till gymnasiet. Vi ser att infärgningar som görs mellan 
gymnasiegemensamma ämnen och yrkesämnen är gynnsamt för elevernas lärande. En önskan i 
arbetslaget finns att hitta nya former för att arbeta med att öka elevernas motivation och här kommer 
ett av skolans förste-lärar-uppdrag att spela roll. Kontakt med branschen är också viktig för att skapa 
en tydligare bild för eleverna vad som är viktigt och vad som krävs ur ett samhällsperspektiv. Liksom 
på TE och NA ser vi även på EE att elevernas språkliga nivå är bristande - och detta oavsett om de 
har svenska eller annat språk som modersmål. Att arbeta med att utveckla former för ett språk- och 
kunskapsutvecklande arbetssätt är därför gynnsamt för alla elever på EE. Även här blir ett av skolans 
förste-lärar-uppdrag viktigt. 
 
På HV nås inte målet, då 86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller 
betygspoäng. Jämförande siffror i riket är 89 %. Anledningen till den lägre grad av måluppfyllelse 
detta läsår är att att färre elever än tidigare har klarar matematik 1a. Eleverna har varit i fokus sedan 
åk 1, men trots riktade insatser i form av stöttning, uppmuntran och direkta påtryckningar av 
extraresurs i matematik samt tillgång till RC har elever inte förmåtts att läsa färdigt kursen. 
Målet är nått på VF. Samverkan mellan yrkeslärare och lärare i gymnasiegemensamma ämnen är 
oerhört gynnsamt för dessa elever. 
 
En utmaning vad gäller elevers måluppfyllelse generellt är brist på närvaro. Elever som deltar i 
undervisningen och är närvarande klarar i regel sin utbildning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 96,00% 95,00% 91,00% Målvärde uppnått Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,30 14,90 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Själva beskrivningen av målet, dvs "Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå 
examen uppmärksammas av skolans elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner" är 
uppfyllt. Det är emellertid många parametrar som påverkar elevhälsoarbete, oavsett om det är 
främjande, förebyggande eller åtgärdande. Vi anser att det är svårt att avgöra om det är EHT-
processen, elevhälsans professioner, lärares arbete, RC, programrektorer/rektor m.m. som till slut gör 
skillnad för eleven. Vi har ett pågående internt stort arbete kring elevhälsoarbetet, där syftet är att få 
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till stånd ett systematiskt främjande och förebyggande arbete, oavsett personal. Detta arbete sker 
parallellt med arbetet på en övergripande nivå. Det är emellertid stort arbete kvar att göra. Men under 
tiden når majoriteten av våra elever examen. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Vi ser tyvärr en ökad otrygghet bland våra elever på nationella program. IM har däremot 
positivare siffror i år än tidigare år. Eleverna uttrycker oro kring obehöriga individer i skolan, trots att 
det är låst. De beskriver en otrygg miljö i cafeteria och matsal där det rör sig mycket folk. Under 
läsåret har vi haft incidenter med slagsmål, både i och utanför skolan, och vi har tvingats tillkalla polis 
vid dessa tillfället - det skapar definitivt en känsla av otrygghet. Dessutom beskriver eleverna att det 
inom grupper förekommer "bitschblickar", kommentarer, ett språkbruk som inte är ok m.m. 
Relationsbyggandet mellan lärare och elev är oerhört viktigt, liksom relationsbyggandet mellan lärare 
och eleverna i en klass. Vi ser att MVP kan vara ett sätt att arbeta med den här typen av frågor. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 88% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Andelen elever som känner sig kränkta är ungefär lika stor som under förra året. 
Jämfört med 2021 är det en ganska stor ökning som skett, vilket naturligtvis är helt oacceptabelt. Det 
är emellertid svårt att göra insatser; vi har en tydlig rutin och vår upplevelse är att den är känd. Vi kan 
dock bli bättre på att lyfta den i arbetslaget. Av de elever som upplever sig kränkta är det ett fåtal som 
renderat i en kränkningsutredning. 
 
Klimatet, med avseende på trygghet, språkbruk och upplevda kränkningar på HV och BA i nuvarande 
åk 2, där MVP genomfördes i åk 1, är bättre än tidigare år. Vår förhoppning är att arbetet med MVP 
även i år ska ge positiva resultat. I förlängningen hoppas vi kunna sprida arbetet till andra program. Vi 
kan också se att förste-läraruppdraget på TE kring värdegrund/stödjande av lotsarnas arbete har en 
bidragande effekt. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 
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GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola 
eller APL-plats/praktikplats?" 

Alla 8,0% 7,9% 7,2% Ej accepterat värde Minskad 
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Stagneliusskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" 
har gått ner med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på 
indikatorn "Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. 
 
Vid förändringen av klassammansättningen visade det sig att det kom ett flertal elever i samma klass 
med låga betyg från grundskolan. Detta gjorde att det blev en anti-pluggkultur i klassen som skolan 
inte lyckades bryta, trots flera försök från elevhälsa och rektor. I den klassen blev det ett flertal elever 
som inte nådde en examen. Skolans upplevelse kring årets avgångskull var att närvaron generellt var 
lägre än normalt och att anledningarna kopplat till mående och psykisk ohälsa hade ökat. Graden av 
elever som arbetade under läsåret var mycket högre än vi var vana vid. 
 
Det stora utvecklingsområdet för oss blir att försöka få eleverna att vara mer i skolan detta tror vi görs 
genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
 
Skolan ser en möjlig väg genom att tidigarelägga utvecklingssamtal och skapa en relation med 
vårdnadshavare på ett tidigt stadium så kan man på sikt förbättra närvaron bland eleverna. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 94,00% 87,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,10 14,90 14,90 Nära målvärde Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar mycket väl. Lärarna konsulterar frekvent 
EHT och får kontinuerlig återkoppling på de ärenden som är aktuella. Samarbetet är välstrukturerat 
och upplevs som väl fungerande. Genom Elev Dokumentations Systemet (EDS) där elevhälsan har 
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en bättre överblick och möjlighet att se elevers måluppfyllelse har ökat från föregående år, dock ser 
man att detta samarbete kan bli än bättre. På skolan finns det även andra digitala verktyg för att 
inkludera lärarna samt att skapa ett forum för att alla ska ta sitt ansvar kring elevhälsofrågor. 
 
Utmaningen för skolpersonalen är att få elever i behov av stöd att komma på de extra insatser som 
skolan tillhandahåller. Trots olika organisatoriska förutsättningar med undervisningstillfällen och 
extraanpassningar lyckas skolan inte hela vägen. Skolan måste bli bättre på att följa upp och träffa 
elever samt motivera dem att ta emot det stöd som skolan erbjuder. 
 
På AST-enheten bedrivs ett EH-arbete runt varje individ dagligen. God tillgång till 
specialpedagog/speciallärare och socialpedagog/kurator, SYV och skolsköterska. Dessutom tillgång 
till skolpsykolog med spetskompetens gällande målgruppen. 
 
Läsåret 2023/24 kommer skolan ha fokus att dra samman olika processer och mer likställa det så att 
alla elever på skolan får likvärdiga förutsättningar. Mycket kommer handla om återkoppling och 
möjligheten för lärare och mentorer att få insyn i olika processer som sker i EHT-teamet. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Trygghetsnivån i skolan är överlag tillfredsställande. För närvarande finns viss otrygghet 
i några klasser, och en hög andel elever har inte svarat på en trygghetsundersökning, vilket kan 
tolkas negativt. En specifik klass på ekonomiprogrammet har genomgått förändringar för att förbättra 
gruppdynamiken. SA-SAMED, där målet inte nås genomförs detta läsåråtgärder för att stärka 
ledarskapet i klassrummet, samla undervisningen enligt D-plan och ha gemenskapsskapande 
aktiviteter för eleverna i alla årskurserna. 
 
Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive skjutningar och mord där elever eller tidigare 
elever från HA/FS har varit inblandade. Detta har skapat oro bland elever och personal. Åtgärder som 
gemensamma ordningsregler och tidiga utvecklingssamtal har införts för att öka tryggheten. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Skolan har inte nått målet. Skolledningen anser att trygghet och kränkningar är ett 
problem i delar av skolan. Elever känner sig otrygga och det förekommer kränkande beteenden, både 
muntligt och på sociala medier. Det finns behov av att skapa en mer trygg och respektfull skolmiljö. 
Det finns problem med tufft språk, bristande empati och svårigheter att förstå konsekvenserna av sina 
ord och handlingar. 
 
Skolan har en medvetenhet om problemen och planerar för åtgärder för att förbättra situationen. Det 
inkluderar att förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö och 
vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt mentorskap och MVP är 
åtgärder för ökad trygghet. FS/HA-programmet särskilt betonar vikten av att arbeta med eleverna för 
att visa respekt och hänsyn mot varandra. Detta anses vara avgörande för att förbättra 
klassrumsklimatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 5,0% 7,0% 5,3% Ej accepterat värde Ökad 
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Axel Weüdelskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Det finns flera faktorer till att skolan inte riktigt når upp till önskade resultat. Ena av dem 
är att det inte finns möjlighet till en sammanhållen individuell studieplan (ISP) för eleverna. 
Antagningen och vägledning bör ligga närmare undervisningen. Innehåll och den faktiska 
arbetsinsatsen behöver bli känd för eleven redan vid söktillfället. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se annorlunda ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Ofta får en elev ett F efter 
10 veckor men fortsätter med sina studier ytterligare en period och får då ett E eller högre. Men båda 
betygen finns i statistiken. Framförallt inom matematiken är det så. Här vet vi inte hur vi skall kunna 
göra en synbar förändring eftersom vi inte kan påverka hela kedjan. För eleven är det dock bra att de 
kan fortsätta kursen mot ett betyg. 
 
Vi håller på att utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar under 
skoltid och kvällstid för att stötta elever som läser på distans. Vi analyserar elevernas behov 
kontinuerligt och försöker anpassa för att eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, 
studiehallar klarar oftast sina studier. Utvärderingen av dessa åtgärder är ännu ej möjliga. 
 
Målet är uppnått för yrkeskurserna vi ligger dock marginellt under vårt betygsnitt för 2022. Detta tror vi 
beror på att vi har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. Vi kan säkerställa 
elevens kunskap på plats. Vi har även under våren styrt över alla prov/inlämningar till skolan med 
anledning av AI. Våra LPA grupper (lärande på arbetsplats) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i 
betygspoängen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst 
betyget E inom komvux 

Alla 79,0% 81,0% 80,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 11,30 11,20 11,20 Nära målvärde Minskad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
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Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet med trivselfrågor ger effekt. 
Man kan utläsa från arbetslagens dokumenterade analyser att man arbetar med frågan. Vi har en 
bred mångfald på skolan och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att kunna 
koncentrera sig på sitt lärande. Skolans uppfattning är att det finns skapat en trygg och bra skolmiljö. 
Lektionerna har skolan överblick över. Den mesta av tiden är flertalet av våra elever inte i skolans 
lokaler. Här kan skolledningen inte dra någon slutsats kring vad det är som gör att man inte känner 
sig trygg. Det är sällan eller aldrig rektorerna har ett samtal med elever som uttrycker att de inte 
känner sig sedda eller otrygga i skolan. En tänkbar förklaring kan vara att andelen yngre elever har 
ökat och de har en vana av att ha mentorer. När du studerar på komvux är du vuxenstuderande och 
systemet bygger på att du ska klara dig själv. För en del är det svårt att de inte tillhör en klass/grupp. 
Det kan skapa en otryggkänsla. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 91% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet mot kränkande behandling ger 
effekt. Skolan har en stor mångfald och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att 
kunna koncentrera sig på sitt lärande. Andelen kränkningar har minskat gällande allmänna 
gymnasiekurser men ökat på yrkesdelen. YRK-elever kan vara mer utsatta som elever eftersom de är 
ute på arbetsplatsförlagt lärande (apl) och kan få utstå kränkningar från exempelvis omsorgstagare 
eller komma i kontakt med konflikter inom personalgruppen. Skolan fortsätter arbetet med att 
synliggöra alla elever och att de skall känna sig förstådda föra att andelen fortsatt skall vara låg som 
upplever sig kränkta. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 4,0% 2,5% 4,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Ölands utbildningscenter 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Kurser på NTI har sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner slutresultatet. 
Dessa har vi svårt att påverka då vi inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal 
med ansvariga på NTI om resultatet. Har haft kontakt med ansvariga på NTI och de jobbar med 
dessa frågor på bred front. 
 
I stort så är de kurser som är förlagda på skolan väldigt bra resultat med några få undantag. Vi jobbar 
vidare för att kunna stötta eleverna så gott det går. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 94,0% 95,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 14,50 14,90 11,70 Målvärde uppnått Ökad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Väldigt bra resultat. Svårt att öka när man ligger väldigt högt. Ändå har vi ökat på delar 
av vår verksamhet. Vi jobbar mycket med att all ska känna sig sedda och vi har byggt en vänlig och 
trivsam atmosfär. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 95% 98% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

Målet är uppnått 

Kommentar: Vi lyfter frågan med våra elevgrupper och förmedlar budskapet om allas lika värde till 
våra dem. Vi har samtal kring indikatorerna som visar på kränkande behandling för att 
medvetandegöra eleverna. Detta medför att vi når målet i år igen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 2,4% 2,3% 2,7% Målvärde uppnått Minskad 
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Driftredovisning 

  

Kostnader 

  

Intäkter 

          

      Netto   Avvikelse  

Enhet Budget Prognos   Budget Prognos   Budget Prognos   Prognos 
Gemensamt 65 879 67 536   21 238 25 653   44 642 41 883   2 758 

Interkommunalt 107 853 110 705   103 985 99 503   3 868 11 202   -7 335 

Förbundskontoret 19 791 18 611   362 215   19 429 18 395   1 034 

Restaurang och café 33 124 33 015   7 570 6 660   25 554 26 355   -800 

                      

Gymnasieskola                     

Lars Kaggskolan 133 705 133 897   7 754 6 412   125 951 127 485   -1 534 

Stagneliusskolan 121 865 81 555   5 140 -34 523   116 725 116 078   647 

Jenny Nyströmsskolan 76 934 82 392   7 904 5 930   69 030 76 463   -7 433 

Anpassa gymnasieskola 62 497 60 022   6 147 6 047   56 351 53 975   2 376 

                      

Vuxenutbildning                     

Axel Weüdelskolan 72 045 71 352   17 121 16 775   54 924 54 577   347 

Ölands utbildningscenter 15 114 14 952   5 517 5 402   9 597 9 550   47 

                      

Avdrag/tillägg görs för                      

Avskrivningar -8 990 -8 352   0 0   -8 990 -8 352   -638 
Finansiella poster 0 -200   0 0   0 -200   200 
Intern ränta -500 -447         -500 -447   -53 
Statsbidrag 0 0   -18 888 -22 326   18 888 22 326   -3 439 
Interna poster -17 180 -17 998   -17 180 -17 998   0 0   0 
arbetsgivavg 80 988 81 650   0 0   80 988 81 650   -662 
reducering finansiering 
pensioner 

-124 624 -127 486   0 0   -124 624 -127 486   2 862 

Summa verksamhet  638 502 601 204   146 670 97 749   491 832 503 454   -11 622 
                      

PO-finansiering 0 23 644   0     0 23 644   -23 644 

Pensionskostnader 51 487 52 810   0 0   51 487 52 810   -1 323 

Avskrivningar 8 990 8 352   0 0   8 990 8 352   638 

Verksamhetens 
nettokostnad 698 979 686 010   146 670 97 749   552 309 588 261   -35 951 

                      
Medlemsbidrag 0 0   533 988 533 993   -533 988 -533 993   5 

Statsbidrag 0 0   18 888 22 326   -18 888 -22 326   3 439 

Verksamhetens resultat 698 979 686 010   699 545 654 068   -566 31 942   -32 508 
                      

Finansiella 
tillgångar/skulder 

576 715   10 243   566 472 
  

94 

Extraordinära poster 0 0   0 0   0 0   0 

Årets resultat 699 555 686 725   699 555 654 312   0 32 414   -32 414 
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Investeringsredovisning 

 

    Budget 2023 Utfall 2023 Nyttjat Prognos 2023 

Gemensamt inkl lokaler 1 346 0 0% 1 346 

Restaurang o Café 700 499 71% 700 

Verksamhetsutvecklingsfonden  300 151 50% 300 

IT   6 554 659 10% 6 554 

Lars Kaggsskolan 800 397 50% 800 

Stagneliusskolan 300 102 34% 300 

Jenny Nyströmsskolan 100 0 0% 100 

Anpassad gymnasieskola 500 452 90% 500 

Axel Weüdelskolan 300 0 0% 300 

Ölands utbildningscenter 100 0 0% 100 

Summa investeringar 11 000 2 260 21% 11 000 

Investering 2022 11 000 9 286 84%   
 
 
 

Resultaträkning 

 
  Budget Prognos Utfall Delår 
  2023 2023 delår 2022 
Verksamhetens intäkter 163 849 135 767 90 371 92 969 
Verksamhetens kostnader -655 682 -662 866 -422 709 -406 672 
Pensionskostnader m m -51 487 -52 810 -39 520 -21 593 
Avskrivningar -8 990 -8 352 -5 584 -5 202 
Verksamhetens nettokostnad -552 309 -588 261 -377 442 -340 497 
          
          
Medlemsbidrag  533 988 533 993 355 995 334 654 
Statsbidrag  18 888 22 326 18 746 10 318 

Verksamhetens resultat efter 
statsbidrag 

566 -31 942 -2 701 4 475 

          
Finansiella intäkter 10 243 2 247 585 
Finansiella kostnader -576 -715 -564 -2 208 
Årets resultat 0 -32 414 -1 017 2 853 
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Balansräkning 

(tkr) Delår Bokslut  
  2023 2022  
Anläggningstillgångar       
  Maskiner och inventarier 30 999 34 323  
Summa anläggningstillgångar 30 999 34 323  
        
Omsättningstillgångar       
   Fordringar  99 975 80 583  
   Kassa och bank 68 575 79 962  
Summa omsättningstillgångar 168 550 160 545  
Tillgångar 199 549 194 868  
       
  Delår  Bokslut   
  2023 2022  
Eget kapital      
   Ingående eget kapital 64 326 73 741  
   Direktbokning eget kapital 0 -10 000  
   Årets resultat -1 017 586  
Summa eget kapital   63 309 64 326  
       
Avsättningar      
  Avsättningar för pensioner 2 700 2 633  
  Andra avsättningar 1 094 2 314  
       
Skulder      
   Kortfristiga skulder  132 447 125 594  
Summa skulder 136 240 130 541  
Eget kapital och skulder 199 549 194 868  
       
Ansvarsförbindelser      
Pensionsförpliktelser före 980101 25 219 24 273  
  inklusive löneskatt 31 337 30 162  
       
Nyckeltal      
Anläggningskapital 30 999 34 323  
Rörelsekapital 19 810 34 951  
Soliditet 24% 33%  
Likvida medel 68 575 79 962  
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Noter 

Redovisningsprinciper och upplysningar 

Kalmarsunds gymnasieförbund följer Lagen om kommunal bokföring och redovisning och 
rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning vilket bland annat innebär att: 

·         Intäkter redovisas i den omfattning det är sannolikt att de ekonomiska tillgångarna kommer att 
tillgodogöras förbundet och intäkterna kan beräknas på ett tillförlitligt sätt. 

·         Fodringar har upptagits till de belopp var med dem beräknas inflyta. 

·         Tillgångar och skulder har upptagits till anskaffningsvärde där inget annat anges. 

·         Periodiseringar av inkomster och utgifter har skett enligt god redovisningssed. 

Samma redovisningsprinciper och beräkningsmetoder nyttjas som vid årsbokslut 2022. Enda 
avvikelsen är hantering av semesterlöneskulden.  

Semesterlöneskuld 
Semesterlöneskulden och okompenserad övertid för de anställda har redovisats som en kortfristig 
skuld. Årets prognostiserade förändring har belastat resultaträkningen. De intjänade förmånerna har 
belastats med lagenliga arbetsgivaravgifter. Årets underlag baseras på semesterlöneskulden efter 
december månad 2022 samt prognostiserad ökning. Denna beräkningsmodell skiljer sig mot hur 
posten hanteras vid bokslut då faktisk skuld utgör underlag. Anledning till att de två metoderna 
differentierar är att skulden vid delårstillfället inte kan antas utgöra underlag för prognosen då uttaget 
av semester för stora delar av personalen med ferietjänster ger en felaktig bild. 

Pensionsskuld 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse. Skulden respektive ansvarsförbindelsen har belastats med 
särskild löneskatt på 24,26 %. Beräkningen av pensionsskulden är framtagen av Skandia. 

Finansiella placeringar 
De finansiella placeringarna har värderats enligt ”lägsta värdets princip” LVP, vilket betyder det lägsta 
av anskaffnings- eller nettoförsäljningsvärdet (verkligt värde). 

Gränsdragning mellan investering och drift 
Tillgångar avsedda för stadigvarande bruk eller innehav med en nyttjandeperiod om minst 3 år 
klassificeras som anläggningstillgång om beloppet överstiger gränsen för mindre värde. Gränsen för 
mindre värde har satts till 0,5 prisbasbelopp och gäller som gemensam gräns för materiella-och 
immateriella tillgångar. 

Avskrivningar 
Kalmarsunds gymnasieförbund tillämpar linjär avskrivning, dvs. lika stora nominella belopp varje år. 
Avskrivning påbörjas när tillgången tas i bruk. De olika avskrivningstiderna för investeringar är: 
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·         Inventarier 10 år 
·         Stadigvarande undervisningsmaterial 5 år 
·         Kopiatorer 4 år 
·         Datorer 3 år 

Förbundet investerar endast i stadigvarande undervisningsmaterial samt inventarier och äger inte 
några byggnader. Detta innebär att komponentavskrivning och övrig klassning av komponenter inte är 
aktuell. 

Kapitaltjänstkostnader 
Kapitalkostnaden består dels av rak avskrivning på anskaffningsvärdet, dels av internränta på bokfört 
värde enligt SKL:s nivåer. 

Interkommunala intäkter 
Intäkterna från andra kommuner avseende deras folkbokförda elevers skolgång i förbundets skolor 
hanteras och faktureras terminsvis. Detta innebär att utfakturering sker i mars och september. Vid 
delårsbokslutet periodiseras därmed delen avseende juli och augusti upp baserat på den 
prognostiserade debiteringen avseende hösten. Detta till ett belopp om nära 16 mkr på de upplupna 
intäkterna. Vid årsbokslut uppstår inte denna post.   
 
Statsbidrag 
Som ett kommunalförbund hanterar inte förbundet generella statsbidrag utan söker statsbidrag främst 
via Skolverket. Förbundet tar del av kommunens erhållna statsbidrag avseende gymnasie- och 
vuxenutbildning via överenskommelse i budgetarbetet.  
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Delårsbokslut 2023 

Förvaltningsberättelse 

Händelser av väsentlig betydelse 

 
Under det gångna året har flera förändringar genomförts för att stärka både den externa och interna 
organisationen. För att säkerställa den övergripande verksamheten har Direktionen antagit en 
Krisberedskapsplan för förbundet, ett riktlinjedokument som tydliggör ansvar och åtgärder vid 
extraordinära händelser. Planen utgör grunden för enheternas egna krisplaner med detaljerade 
rutiner och instruktioner. För att ytterligare stärka samarbetet med medlemskommunerna och öka 
dialogen om gymnasieförbundets verksamhet, har Direktionen även beslutat att arrangera fler 
ägardialoger samt genomföra en översyn av förbundsordningen. 
 
Inom den interna organisationen har Verksamhetsutvecklingsfonden (VUF) spelat en viktig roll för att 
främja positiv utveckling av övergripande mål och prioriterade områden. Under 2023 har flera projekt 
godkänts, inriktade på att skapa en tryggare inlärningsmiljö. Dessa projekt inkluderar åtgärder som 
slumpvisa drogtester på Lars Kaggskolan, förbättringar av studiemiljön på biblioteket, åtgärder för 
lugn och trygghet för att förbättra studieresultat, att skriva om konst samt kartläggning och främjande 
av kollegialt lärande. 
 
En annan betydande åtgärd har varit ombyggnationen av Anpassad gymnasie, vilken har haft två 
övergripande syften: att förbättra den pedagogiska inlärningsmiljön för elever med intellektuell 
funktionsnedsättning och att optimera användningen av förbundets lokaler. Ombyggnationen är ett 
tydligt uttryck för förbundets strävan efter att säkerställa en inkluderande och meningsfull 
utbildningsmiljö som gynnar samtliga av våra elever. 
 
Ett annat initiativ är startandet av en Lärlingsutbildning inom Industritekniskt program med inriktning 
på Produkt- och maskinteknik. Bakgrunden till detta beslut är den ökande utmaningen för 
industriföretag i södra Region Kalmar att rekrytera kvalificerad personal. Efter nära samarbete med 
näringslivet har inriktningen fastställts. Ekonomiskt bedöms programmet vara hållbart, med 
inkluderade skolförlagda kurser och bibehållna kostnader. Programmet är planerat att starta hösten 
2024 och kommer att erbjuda lärlingsutbildning från årskurs 2 för elever som börjar sin utbildning 
under läsåret 2024/2025. 
 
Ett område som har varit i fokus under året är lagrådsremissen som syftar till att underlätta 
arbetsmarknadsintegration och förbättra kompetensförsörjningen. Genom kommunala avtal för 
utbildningsplanering samarbetar gymnasieskolors huvudmän för att möta både ungdomars önskemål 
och arbetsmarknadens behov. De nya skollagsändringarna gäller från 1 juli 2023 och påverkar 
utbildningar från 2025. Kalmarsunds gymnasieförbund och Styrelsen för vuxenutbildning har avtal 
som uppfyller kraven för primära samverkansområden. För Borgholms kommun finns ett utarbetat 
och förenklat avtal som gäller från den 1 juli 2023 till den 31 december 2024. Avtalssamverkan syftar 
även till att mer effektivt anpassa utbildningsutbudet enligt medlemmarnas behov samt 
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arbetsmarknadens kompetenskrav, utvecklingen på arbetsmarknaden och integrationen av 
nyanlända. 
 
Under året har också förändringar i form av nya regler för kartläggning och validering implementerats. 
De reviderade skollagsreglerna innebär en ökad betoning på huvudmannens ansvar att erbjuda 
validering och kartläggning inom kurser som finansieras av elevens hemkommun.  
 
Slutligen har direktionen fattat beslutet att förbundet ska donera föremål och myntsamlingen från 
1795, som tidigare hade deponerats, till Kalmar läns museum. Myntsamlingen hade tidigare varit 
förvarad på Stagneliusskolan och har sedan 2021 förvarats på Kalmar läns museum. 

  

Årets resultat 

Beräknat per invånare är förbundet fortfarande på en nivå (3 971 kr/inv) som är lägre än den 
genomsnittliga kostnaden för gymnasiet i riket (4 859 kr/inv). Beräknat per elev (senast kända uppgift 
från Kolada år 2022) visar att förbundets kostnad är 122,7 tkr/elev (vägt medel). Detta är fortfarande 
den näst lägsta siffran av de kommuner som förbundet jämför sig med. Lägst kostnad har Kristianstad 
kommun som har en kostnad på 117,4 tkr/elev, resterande kommuner i jämförelsen har ett 
medelvärde på 143,7 tkr/elev. 
 
Förbundet förväntas redovisa ett negativt resultat för 2023, uppgående till 32,4 miljoner kronor. Det 
negativa resultatet är huvudsakligen en följd av ökade kostnader, särskilt relaterade till pensioner och 
den påverkande effekten av hög inflation. För att hantera detta kommer en del av 
resultatutjämningsreserven att användas. Trots detta förväntas ändå ett negativt balanskravsresultat. 
Den nuvarande ekonomiska situationen är temporärt mycket utmanande och kopplad till globala och 
nationella ekonomiska förhållanden. Denna situation bedöms vara övergående och att tvinga 
förbundets verksamhet att genomgå betungande nedskärningar är inte en långsiktigt hållbar strategi.  
 
I kommunallagen finns en möjlighet att avvika från balanskravet under extraordinära omständigheter, 
under förutsättning att de åtgärder som vidtas är förenliga med en sund ekonomisk förvaltning. 
Förbundets uppfattning är att den nuvarande situationen inte kunde förutses eller planeras för. 
Förbundet jämför detta med den sällsynta situationen år 2018 när synnerliga skäl godkändes på 
grund av den oväntade flyktingströmmen. 
 
Det är därför av yttersta vikt att förbundet åberopar synnerliga skäl för att undvika omedelbara och 
kortsiktiga nedskärningar. Kostymanpassningar som sannolikhet annars skulle få långsiktiga negativa 
konsekvenser för elevernas skolgång, påverka skolans pedagogiska kvalitet och elevernas 
studieresultat på lång sikt. 
 
Övergången till det nya pensionsavtalet AKAP-KR samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet. 
Pensionskostnaderna debiteras vanligtvis enheterna genom intern finansiering (PO-påslag). Under 
året har den ökade kostnaden mellan 2022 och 2023 års PO-påslag särredovisats för att påvisa den 
förhöjda kostnaden vilket ger ett underskott om 23,6 mkr. 
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Pensionskostnaden för Kalmarsunds Gymnasieförbund för helåret 2023 väntas även bli högre än 
enligt senaste prognos (1,8 mkr). Fler anställda väntas kvarstå i avtalet KAP-KL än vad som antogs i 
föregående beräkning vilket ger högre kostnad för försäkringspremien. Det kompenseras till viss del 
av lägre prognos för den avgiftsbestämda pensionen av samma orsak. Tillsammans med 
förvaltningsavgifter, förändring av semesterlöneskuld mm så ger posten ett underskott på helår om 
1,3 mkr. Arbetsgivaravgifter tillsammans med den planerade interna finansieringen förväntas ge ett 
tillskott om 2,3 mkr. 
 
Portföljen hos KLP tappar lite i augusti men går bättre än index. Totalt under 2023 så är portföljen upp 
5,8 % jämfört med index som stigit med 3,8 %. Ränteportföljen fortsätter att leverera och KLP:s 
räntestrategi har varit gynnsam senaste åren. Förbundet har placerat 30 mkr i portföljen och värdet är 
vid delåret 31,8 mkr. Värdering av portföljen vid årets slut har förbundet lagt på noll. Total avvikelse 
prognostiseras till plus 0,1 mkr för finanserna. 

Prognosen innehåller ett helårsresultat för skolenheterna som tillsammans uppgår till minus 5,5 mkr. 
De interkommunala ersättningarna uppvisar ett budgetunderskott om 7,3 mkr medan de 
gemensamma verksamheterna lyfter prognosen med 3,8 mkr. Restaurang- och caféverksamheten 
kalkylerar med ett underskott om 0,8 mkr.  
 
Förbundets investeringsbudget uppgår 2023 till 11 mkr. Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till 
och med augusti månad vilket motsvarar 21%. Prognosen är att alla de budgeterade medel kommer 
användas innan årets slut. 
 
Gymnasieförbundet klarar inte de ekonomiska målen vid avstämning av innevarande år och de två 
kommande planeringsåren. Årets (och även kommande års) prognostiserade resultat och höga 
kostnadstryck lämnar inga utrymmen till detta (se specifikt avsnitt).  
 
Gymnasieförbundets resultat vad gäller verksamheten sammanställs genom tre prioriterade områden 
(”Kunskap, utveckling och lärande”, ”Normer, värden och inflytande” samt ”En skola på vetenskaplig 
grund och beprövad erfarenhet”) med 15 delmål för att följa upp kvaliteten i verksamheten. Av dessa 
följs fem delmål upp i delårsrapporten, resterande delmål stäms av vid slutet av året. 
Gymnasieförbundet har lyckats nå 60 % av de mål som följs upp i delåret (tre av fem). Dessutom är 
ett av målen de fem målen delvis uppnått.  
       

Investeringar 

Förbundets investeringsbudget år 2023 uppgår till 11 mkr. Budgeten fördelas internt utifrån 
enheternas prioriterade behov inom sina verksamheter där den största delen är avsatt för IT och 
infrastruktur. Gällande lokaler och fastigheter har förbundets lokalstrateg i uppgift att samordna och 
prioritera förbundets investeringar för detta område. 

Inom gymnasieverksamheten finns behov av investeringar för stadigvarande läromedel på ett flertal 
yrkesprogram samt inredning och möblemang till klassrum och gemensamma ytor. 

I verksamheten för vuxenutbildning består investeringsbehovet av bland annat utrustning till 
utbildningar men också utveckling av digitala lärmiljöer samt möblemang. 
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Totalt har förbundet investerat för 2,3 mkr till och med augusti månad. 

Prognosen är att alla budgeterade medel kommer användas innan årets slut.  
 
För övergripande verksamhet finns investeringsutrymme om totalt 8,2 mkr. Här ingår kostnader för 
elev- och personaldatorer samt digital omställning men även kostnader för övergripande 
lokalförändringar. För 2023 har det handlat om anpassningar i fastigheten Västergård samt mindre 
anpassningar i fastigheten Storken.  
 
Verksamheten för Restaurang & café har förbrukat 0,5 mkr genom reinvestering i köksmaskiner och 
inventarier till matsal, av verksamhetens investeringsbudget om 0,7 mkr. Bedömningen är att 
investeringsbudgeten kommer att förbrukas under året. 
 
Axel Weüdelskolan har under 2023 flyttat åter till Axelgård efter ett par år med verksamhet även på 
Västergård. Under hösten 2023 är det endast YH-utbildningen som lokaliseras till Västergård 
avseende Axel Weüdelskolans utbildningsområde. Verkstadslokalen på Axelgård har under året 
anpassats till verksamheten och kan nyttjas på bättre sätt. Då dessa större investeringar är gjorda så 
har enheten under året en lägre budget (0,3 mkr) för investeringar. Digitala miljöer och stadigvarande 
undervisningsmaterial är de poster som ryms inom given budgetram. Inga medel är hittills nyttjade 
men prognosen är att enheten kommer nyttja hela budgeten. 
 
Stagneliusskolans planering för sin investeringsbudget 2023, som uppgår till 0,3 mkr, att utrusta 
arbetsrum och klassrum med möbler och anpassade inventarier. Vid delårets avstämning har 0,2 mkr 
nyttjats till att utrusta AST-enhetens lokaler. 
 
Jenny Nyströmskolans investeringsutrymme uppgår till 0,1 mkr. Behov av ny diskmaskin på 
restaurang- och livsmedelsprogrammet kommer att täcka in hela årets investeringsbudget. 
 
Anpassat gymnasiums investeringsbudget på 0,5 mkr har använts till de nya lokalerna på Västergård.      
    
Lars Kaggskolans investeringsbudget för 2023 uppgår till 0,8 mkr. I planeringen är det framför allt 
investeringar av stadigvarande läromedel till skolans olika program. Per den sista augusti är hälften 
av utrymmet utnyttjat där den största posten avser robotteknik på El- och energiprogrammet och 
Teknikprogrammet.  
 
Investeringsbudgeten för Ölands utbildningscenter uppgår till 0,1 mkr. På Ölands utbildningscenter är 
tänkta investeringar främst kopplade till stadigvarande undervisningsmaterial inom vård- och 
kockbildningarna. Utöver dessa även investeringar i digitala lärmiljöer på skolan. 
Investeringsbudgeten är vid avstämning inte nyttjad men prognosen är att den kommer nyttjas fullt ut. 
 
De finansiella målen anger att investeringsverksamheten, under planeringsperioden 2023-2025, ska 
självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken mån förbundet lyckas finansiera sina 
investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat och/eller med hjälp av 
försäljningar/avskrivningar. I prognosen och planen för 2023-2025 finns ett utrymme om minus 24 mkr 
och ett investeringsbehov om 29 mkr. Detta innebär att förbundet inte klarar målet enligt nuvarande 
prognoser. 
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Förväntad utveckling 

Enligt den senaste befolkningsprognosen för medlemskommunerna förväntas det totala elevantalet 
öka under de kommande åren. Detta kommer att kräva ökad organisering och lokaloptimering från 
förbundets sida. Om förbundet behåller samma andel elever från medlemskommunerna som 
nuvarande (77%), och om antalet externa elever ökar i samma genomsnittliga nivå som 
medlemskommunerna, kommer förbundet att behöva öka sin organisation med ungefär 400 elever 
fram till 2032. 
 
För närvarande är Lars Kaggskolan och Stagneliusskolan i stort sett fullbelagda enligt lokala 
förhållanden. Andra skolor som Jenny Nyströmskolan och fastigheten Västergård har möjlighet att ta 
emot fler elever, men framtida programval är komplexa och påverkas av varierande intressen. Att 
säkerställa ekonomisk hållbarhet för olika program är utmanande, speciellt med osäkerhet kring 
elevval och resursbehov för olika programtyper. 
 
En specifik utmaning är minskningen av elevantal och program på Jenny Nyströmskolan, särskilt 
inom program med behov av speciallokaler och utrustning. Utmaningar väntar även vid planeringen 
av Anpassad gymnasieskola, där kostnaderna per elev är betydligt högre än för nationella program.  
 
Förbundet står inför ett ökande antal elever med autismspektrumtillstånd (AST) och elever utan 
behörighet till nationella gymnasieprogram. AST-enheten är redan fullbelagd och ökad tillströmning 
kräver anpassade resurser och kompetens. Utmaningen med elever utan behörighet är att 
gymnasieskolan måste öka bemanningen för att stödja dem, vilket kan vara ekonomiskt krävande. 
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Ökat elevantal påverkar också matsalskapaciteten. Skolor som Lars Kaggskolan och 
Stagneliusskolan behöver utvidga och underhålla matsalar för att möta framtidens elevbehov, vilket 
resulterar i högre lokalkostnader. 
 
Den största utmaningen inför framtiden är dock den negativa resultatutveckling som prognostiseras 
de kommande åren, vilket påverkar det egna kapitalet negativt. Det befintliga eget kapital på 64 
miljoner kronor kommer att belastas med det prognostiserade årets underskott på 32,4 miljoner 
kronor samt en utbetalning på 6,3 miljoner kronor till medlemskommunerna. Detta resulterar i att 
förbundet förväntas ha ett negativt eget kapital med det prognostiserade resultatet för 2024. Utan 
extra insatser eller tillskott och med nuvarande kostnadsstruktur förväntas förbundet återställa ett 
positivt eget kapital först år 2030. Förbundets negativa resultat kommer även påverka 
medlemskommunernas koncernresultat i enlighet med deras ägarandelar. Samverkan mellan 
förbundet och medlemskommunerna är därför avgörande för att hantera dessa framtida utmaningar 
och för att finna hållbara lösningar som ger en bibehållen utbildningskvalitet.  
 

Väsentliga personaluppgifter 

Antalet tillsvidareanställda i juli 2023 har minskat något från föregående mättillfälle, december 2022, 
från 566 till 563 medarbetare. Antalet visstidsanställda har minskat från 62 medarbetare till 38 
medarbetare. Majoriteten av de visstidsanställda består av obehöriga lärare och pedagogiska 
assistenter. Timavlönade omräknat till årsarbetare har från januari till och med juli i jämförelse med 
föregående mätning har ökat med 0,4 årsarbetare.  
 
Andelen kvinnor och män av tillsvidareanställda är i princip oförändrat sedan årsredovisningen i 
december 2022. Majoriteten i förbundet är lärare som anses vara ett kvinnodominerat yrke vilket gör 
det svårt att vid rekrytering få sökande av det underrepresenterade könet. Detta gör det i sin tur svårt 
att upprätthålla en jämn könsfördelning. Dock har förbundet som helhet en relativt jämn 
könsfördelning, 61 % kvinnor och 39 % män. För att en könsfördelning ska vara jämn ska intervallet 
vara inom 60/40. Av de visstidsanställda är 50 % kvinnor och 50 % män.  
 
Medelåldern i förbundet är 48,4 år vilket är relativt högt. Det är något som också syns under 
”åldersstruktur i procent av andel tillsvidareanställda” där 47,4 % av medarbetarna är mellan 50-69 år.  
 
Från och med 1 januari till och med 31 juli 2023 har 25 tjänster annonserats ut. Under 2022 vid 
samma perioder så annonserades 36 tjänster ut. Att Kalmarsundsgymnasieförbund annonserat ut 
färre tjänster under 2023 beror på flera faktorer. Dels har organisationen tidigare vuxit och nu har 
organisationen vuxit och nu är dessa tjänster tillsatta. Av de 25 tjänsterna ligger 20 st under kategorin 
”pedagogisk verksamhet”. 18 av de utannonserade tjänsterna har varit tillsvidareanställningar. 
Personalomsättningen visar, i jämförelse med föregående delårsbokslut, en liten minskning av 
avgångar som har orsak ”egen begäran”. I juli 2022 hade 11 medarbetare sagt upp sig på egen 
begäran och 5 medarbetare hade avgått på grund av pension. I år är antalet avgångar mellan januari 
och juli på grund av egen begäran 10 medarbetare och på grund av pension är 2 medarbetare. 
Enligt tidigare framtagen pensionsprognos (årsredovisning 2022) står arbetsgivaren inför stora 
rekryteringsutmaningar framöver. Kompetensförsörjningen för kategorin lärare är komplex då 
legitimations- och behörighetskrav gör att det blir svårt att hitta lärare med rätt formell kompetens till 



8 
 

de vakanta tjänsterna. Kalmarsunds gymnasieförbund påbörjade under 2022 ett arbete med att 
kartlägga kompetensen bland ämneslärare. Syftet är att identifiera i vilka ämnen det är eller kan 
uppstå rekryteringsutmaningar i framtiden. Kartläggningen består av flera delar som analys av 
pensionsprognosen på ämnesnivå, kartläggning av kompetens hos behöriga lärare samt kartläggning 
i vilka ämnen obehöriga lärare undervisar i. Kalmarsunds gymnasieförbund har också fått ta del av 
statistik från Linnéuniversitetet kring hur många lärarstudenter som utbildas i varje ämne samt vilket 
år de förväntas ta examen.  
 
 

Personalmått, juli 2023 
 

Antal anställda Totalt Kvinnor Män 

Årsarbetare av månadsavlönade 574 352 221 

Månadsavlönade 599 367 232 

Andel kvinnor/män av månadsavlönade 100% 61% 39% 

Tillsvidareanställda 563 350 213 

Andel kvinnor/män av tillsvidareanställda 100% 62% 38% 

Månadsavlönade visstidsanställda 38 19 19 

Andel kvinnor/män av visstidsanställda 100% 50% 50% 

    

Timavlönade Jan 2023-Juli 2023 Totalt Kvinnor Män 

Timmar omräknade till antal årsarbetare 8,4 5,4 3,0 

    

Medelålder Totalt Kvinnor Män 

Tillsvidareanställda 48,4 48,7 48,0 

    

Sysselsättningsgrad Totalt Kvinnor Män 

  96,2% 95,8% 96,7% 

Åldersstruktur i procentuell andel tillsvidareanställda Totalt Kvinnor Män 

> 29 3,6% 2% 1,6% 

30-49 49% 30% 19% 

50-69 47,4% 30,2% 17,2% 

Personalomsättning Jan 2023 - Juli 2023 
Procent 

2023 

Antal 
Jan-Juli 

2023 
Antal Jan-
Juli 2022 

inkl egen begäran och pension 1,77% 10 16 

egen begäran 1,41% 8 11 

pension 0,6% 2 5 
 
Externt annonserade tjänster under perioden 1 januari till 31 juli uppgick till 25 stycken tjänster totalt 
varav 21 stycken tjänster var under kategorin pedagogiskt arbete. Av dessa var 18 
tillsvidareanställningar och 7 visstidsanställningar. 
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Den totala ackumulerade sjukfrånvaron från januari 2023- juli 2023 är 3,4 %. Den totala 
ackumulerade sjukfrånvaron för år 2022 var 4,0 %. Sjukfrånvaron har minskat något hos alla 
åldersgrupper jämfört med 2022. Den största minskningen har skett i åldersgruppen 50 år eller äldre, 
uppmätte 2022 5,2 % och nu vid denna mätning 4,6 %.  
 
Av den totala sjukfrånvaron är 41,5 % långtidssjukfrånvaro vilket är en ökning jämförelse med 
föregående års statistik vid samma tidpunkt, 37,5 %.  
 
I jämförelse med snittet för ackumulerad sjukfrånvaro hos kommuner i Sverige vilken är 8,1 % ligger 
Kalmarsunds gymnasieförbund sjukfrånvaro lågt med 3,4 %. Den låga totala ackumulerade 
sjukfrånvaron hittills under 2023 kan delvis förklaras med att frånvaron minskar under 
sommarmånaderna. Men även om man tittar på enskilda månader så ligger frånvaron på låga nivåer 
jan-maj. För att bibehålla de låga sjuktalen är det viktigt att fortsätta arbetet med förebyggande 
insatser och ett väl fungerande systematiskt arbetsmiljöarbete.  
 
Total sjukfrånvaro Jan-Juli 

2023 
Jan-Dec 

2022 
Riksnivå 

medelvärde 
kommuner 

2022 

1. Total sjukfrånvaro ackumulerad 3,4% 4,0% 8,1% 

2. Långtidssjukfrånvaro (60 dgr eller mer) av total sjukfrånvaro 41,5% 37,5% 37,3% 

3. Sjukfrånvaro ackumulerad för kvinnor 4,0% 4,6% 8,8% 

4. Sjukfrånvaro ackumulerad för män 2,3% 2,6% 5,7% 

5. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 29 år eller yngre 1,5% 1,7% 7,5% 

6. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 30-49 år 2,3% 2,8% 7,5% 

7. Ackumulerad sjukfrånvaro i åldersgruppen 50 år eller äldre 4,6% 5,2% 8,9% 
 
Sjukfrånvaroredovisning är obligatorisk där den totala sjukfrånvarotiden redovisas uppdelat på kvinnor, män och ålder i 
relation till den sammanlagda ordinarie arbetstiden beräknat i timmar.  
 
Varje år genomförs en årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Uppföljningen sker genom en webbenkät till förbundets arbetsplatser som 
besvaras av chefer, fackliga företrädare, skyddsombud och medarbetare med tilldelad 
arbetsmiljöuppgift. Webbenkäten innehåller frågor med direkt koppling till Arbetsmiljöverkets föreskrift 
2001:1. Förbundskansliet sammanställer arbetsplatsernas svar. Därefter ska varje arbetsplats ta fram 
en handlingsplan utifrån enkätresultatet. Handlingsplanerna behandlas i respektive lokal 
samverkansgrupp. Enkäten ligger till grund för kommande insatser inom arbetsmiljöområdet. 
Uppföljningen för 2022 visar att det systematiska arbetsmiljöarbetet bedrivs tillfredsställande. Rutiner 
och policys är kända i organisationen, samverkan upplevs fungera bra, ansvarsfördelningen i 
arbetsmiljöarbetet är tydlig och samarbetet med Arbetsmiljöenheten är väl fungerande. Ett 
utvecklingsområde som uppmärksammades i enkäten 2020 var brist på kunskap kring rutinen för akut 
fara för väpnat våld. Efter flertal olika insatser inom området upplevs rutinen kommunicerad i 
organisationen och det framkommer inte längre någon uttalad brist på kunskap inom området.   
 
Under 2023 har förbundet fortsatt arbeta med strategisk kompetensförsörjning. Arbetet har utmynnat i 
en övergripande handlingsplan med ett antal aktiviteter där utgångspunkten varit arbetsmiljö, 
arbetsorganisation, arbetstid och lönebildning. Arbetet har fortsatt på central nivå med 
implementering, och genomförande av aktiviteter samt kartläggning och identifiering av behov på 
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lokal nivå. Några av de aktiviteter som utförts på central nivå är:  
 

 Professionsprogrammet – utbildar sin fjärde omgång lärare. Mindre revideringar av innehållet 
genomförs varje år för att anpassa programmet mot nuvarande förändringar i vår omvärld 
samt interna prioriterade mål. 

 Förstelärare – Det har varit en ny ansökningsomgång och 17 har fått förtroendet att ha 
försteläraruppdraget.  

 Trygga kompetensförsörjningen -  För att trygga kompetensförsörjningen inom elevhälsan har 
förbundet avsatt centrala medel i syfte att fortbilda två ämneslärare för att uppnå behörighet 
som speciallärare med inriktning Språk-skriv- och läsutveckling eller Matematikutveckling. 80 
% av utbildningen sker på betald arbetstid. Utbildningsstart hösten 2022. På grund av 
vakanser så har en tjänst utökats under 2023. Tre fortbildningar av ämneslärare är nu i gång.  

 Lönebildning – Nya lönekriterier och bedömningsmatris blev fastställda under våren 2023 och 
ska tillämpas inför 2024 års löneöversyn. En lansering till all personal har utförts under våren 
2023 och under höstterminen så fortsätter utbildningsinsatser till all personal.  

 Medarbetarsamtal – Nya frågor till medarbetarsamtalet är framtaget för att gå i linje med de 
nya lönekriterierna. Det finns nu en tydlig röd tråd mellan medarbetarsamtalet och 
lönekriterierna samt en koppling till de kulturbärande beteendena och personalpolitiska 
programmet.  

 

Vartannat år genomför Kalmarsunds Gymnasieförbund en medarbetarenkät. Medarbetarenkäten 
2022 visar att Kalmarsunds gymnasieförbund nått målen i det personalpolitiska programmet. HME 
står för hållbart medarbetarengagemang och mäts inom områdena motivation, ledarskap och 
styrning. Medarbetarenkäten 2022 visar på höga resultat för HME-faktorerna inom Kalmarsunds 
gymnasieförbund. Enkäten visar också att det är marginell skillnad på hur män och kvinnor ser på sin 
arbetsmiljö. Två områden med lite lägre index är arbetsbelastning och arbetstid. Medarbetarenkäten 
visar på förbättrade resultat i området arbetsbelastning jämfört med 2020. Frågorna kopplade till 
arbetstid är nya inför 2022 medarbetarenkät och därför finns inget tidigare resultat att jämföra med. 
Varje enhet har fått göra en handlingsplan kopplat till resultaten på respektive enhet. 
Handlingsplanerna handlar om information samt dialog medarbetare och chef angående 
arbetsbelastning och arbetstid.  
 
Medarbetarenkäten ställer också frågan hur sannolikt det är att medarbetarna skulle rekommendera 
sin arbetsgivare till vänner och familj. Värden över 0 är bra, det visar att det finns fler ambassadörer 
än kritiker. Att ligga mellan +20 anses vara mycket bra och ett värde över 50 är extra allt. 
Föregåendes medarbetarenkät 2020 visade på nyckeltalet 16 i ambassadörskap. Medarbetarenkäten 
2022 visar ett resultat på 35,1 i ambassadörskap.  
 
Övriga förbundsövergripande insatser 
 

 Stödmaterial för chefer att använda under arbetsplatsträffar fortsätter att utformas.  
 Rutinen för skyddsorganisationen revideras tillsammans med centralt huvudskyddsombud.  
 Krisberedskapsplanen är reviderad och fastställd.  
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Ekonomiska mål, balanskrav och god ekonomisk hushållning 

Enligt kommunallagen ska kommuner och landsting ha en god ekonomisk hushållning i sin 
verksamhet. Balanskravet innebär att kommuner och landsting skall upprätta en budget för varje 
kalenderår så att intäkterna överstiger kostnaderna. Utöver balanskravet ska dock 
fullmäktige/direktionen fatta beslut om riktlinjer för god ekonomisk hushållning för den kommunala 
verksamheten. För verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. För ekonomin ska anges de finansiella mål som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. 
 
  

Balanskravsutredning 

 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets resultat enligt resultaträkningen     -32,4 -10,0 -6,7 
orealiserade vinster och förluster i värdepapper      -0,6 0,0 0,0 
Årets resultat efter balanskravsjusteringar     -33,0 -10,0 -6,7 
Medel till/från resultatutjämningsreserv     9,4 10,0 0,6 
Balanskravsresultat     -23,6 0,0 -6,1 
Synnerliga skäl föreligger att ej återställa     23,6 0,0 0,0 
Återställning resultat     0,0 0,0 0,0 

 
Förbundet kommer, enligt prognos, under år 2023 redovisa ett negativt resultat enligt 
resultaträkningen. Dock kommer förbundet hantera delar av detta och balanskravsresultatet kommer 
därmed skilja sig från resultatet i resultaträkningen.  
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Balanskravsresultatet räknas fram i en till resultaträkningen sidoordnad balanskravsutredning. Där 
görs justeringar av ett antal angivna kostnader och intäkter. Även RUR hanteras i denna utredning. 
Gymnasieförbundet kommer under år 2023 nyttja delar av den avsatta resultatutjämningsreserven. 
Den höga inflationen påverkar förbundet hårt via bland andra el-och materialkostnader, hyror och 
livsmedelskostnader. De ökade kostnaderna är helt kopplade till en omvärldssituation där förbundet 
är maktlöst. Till detta nyttjas förbundets RUR.  
 
Om balanskravsresultatet, enligt 11 kap. 10 § lagen (2018:597) om kommunal bokföring och 
redovisning, för ett visst räkenskapsår är negativt ska det regleras under de närmast följande tre åren. 
Fullmäktige ska anta en åtgärdsplan för hur regleringen ska ske. Beslut om reglering ska fattas 
senast i budgeten det tredje året efter det år då det negativa balanskravsresultatet uppkom. 
Fullmäktige får besluta (11 kap. 13 § kommunallagen (2017:725)) att en reglering av ett negativt 
balanskravsresultat inte ska göras om det finns synnerliga skäl. Dessa skäl kan vara kopplade till: 

 Stark finansiell ställning 
 Omstruktureringskostnader av engångskaraktär 
 Andra skäl som kan försvaras med ett mycket väl motiverat resonemang om god ekonomisk 

hushållning. 
 

Propositionen om god ekonomisk hushållning påpekar att det är möjligt att avvika från balanskravet 
om det finns exceptionella skäl. Dessa situationer handlar om fall där avvikelsen är starkt motiverad 
och att åtgärderna som en kommun generellt vidtar måste vara i linje med god ekonomisk 
hushållning, har beaktats. Vidare finns också en möjlighet för en kommun eller region att metodiskt 
och förutsebart minska sitt eget kapital genom att referera till specifika omständigheter som motiverar 
att ett negativt resultat inte behöver korrigeras.  
 
Det har inte på något sätt varit möjligt för förbundet att förutse eller förbereda sig för den betydande 
inflationen som drabbade Sverige samtidigt med införandet av det nya pensionssystemet. Det bör 
noteras att denna situation är temporär, enligt SKR´s prognoser, och förväntas återgå till normala 
nivåer med början under år 2025. Nytt pensionsavtal samt högre kostnader kopplade till 
prisbasbeloppet har inneburit en ökad kostnadspost avseende pensioner för förbundet om cirka 23 
mkr.  
 
Situationen kan likställas med den exceptionella kostnad och exceptionella skäl som förbundet 
upplevde under 2018 och där revisionen ställde sig bakom förbundets åberopan om synnerliga skäl 
både i delårsbokslut och årsbokslut. GYF har genomfört en långsiktig finansiell analys som uppfyller 
kraven för sund ekonomisk förvaltning. Denna analys stärker även förtroendet för att stödja 
användningen av sådana betydande skäl.  
 
Förbundet åberopar synnerliga skäl för att inte återställa årets negativa balanskravsresultat. 
Justeringar som görs med åberopande av synnerliga skäl påverkar inte det redovisade 
balanskravsresultatet utan hanteras efter balanskravsresultatet i förvaltningsberättelsen. 
Förbundets motivering till att åberopa synnerliga skäl är, som redogjorts för ovan, en tillfällig mycket 
utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska 
utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför försätta förbundets verksamheter i hårda 
besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. Att i stället nyttja förbundets goda 
upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två utmanande år är att föredra. Att 
förbundet skulle behöva återställa ett ekonomiskt negativt resultat skapat av yttre, helt opåverkbara, 
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omständigheter upplevs orimligt. Detta då det med största sannolikhet skulle påverka skolans 
pedagogiska kvalité och elevernas studieresultat framgent. 
 
Samarbetet med förbundets medlemskommuner är mycket god och preliminärt löfte om tillskott om 30 
mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna gemensamt tar för att säkra förbundets 
ekonomi.  

 

Ekonomiska mål 

Soliditet 
Soliditeten visar hur stor andel av förbundets tillgångar som är finansierade med eget kapital. Målet är 
i budget 2023 att den under planeringsperioden inte ska understiga ett medel om 15%. Målet har i 
tidigare års budget varit att soliditeten ska öka under planeringsperioden men med de ekonomiska 
förutsättningar som nu råder finns inget värde med ett sådant mål. Förbundet behöver fokusera på att 
hålla en acceptabel ekonomisk nivå och inte sträva efter att stärka balans och resultatbudget med 
minskad kvalitet i verksamheten som eventuell befarad följd.  
 
Under planeringsperioden ska soliditeten inte understiga ett medel om 15 procent. Planen visar att 
förbundet inte når målet. 
 

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 2023/2025 

Soliditeten ska under planeringsperioden inte 
understiga ett medel om 15%.     17% 11% 6% 11,1% 

 
 
 
Likviditet 
Förbundets mål gällande likviditeten, det vill säga den kortsiktiga betalningsförmågan, anger att 
likviditetssaldot i genomsnitt över året ska överstiga en månads genomsnittliga utbetalningar. 
Prognosen är att likviditetsmålet med årets hittills genomsnittliga utbetalningar och saldo kommer att 
uppnås. Dock är de två planeringsåren värre utsatta. Att noga följa och bevaka förbundets 
likviditetsprognos är av stor vikt.  

      
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 

Årets Likviditetssaldo genomsnitt >      68,4 45,5 46,2 
En månadsutbetalning     60,0 62,6 61,7 
Positivt resultat = målet uppnått     8 -17 -16 

 
 
 
Investeringar 
Det finansiella målet för investeringsverksamheten är att förbundets investeringar, under 
planeringsperioden 2023-2025, ska självfinansieras till 50%. Självfinansieringsgraden visar i vilken 
mån förbundet lyckas finansiera sina investeringar med egna medel, det vill säga med sitt resultat 
och/eller med hjälp av försäljningar/avskrivningar. 
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50 % självfinansiering investeringar     
Prognos 

2023 
Plan 
2024 

Plan 
2025 Totalt 

Resultat     -32,4 -10,0 -6,7 -49,2 
Avskrivning/försäljning     8,4 8,5 8,5 25,3 
Utrymme      -24,1 -1,5 1,8 -23,8 

Investeringar     11,0 10,0 8,0 29,0 
Positivt resultat = målet uppnått     -30 -7 -2 -38 

 
Tabellen ovan visar att förbundet inte når målet. 
 

Bedömning - god ekonomisk hushållning 

En god ekonomisk hushållning innebär inte enbart att räkenskaperna går ihop, utan innefattar även 
ett krav på att pengarna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt sätt. I 
kommunallagen regleras även att budgeten ska upprättas så att intäkterna överstiger kostnaderna 
(ovan nämnda balanskrav) samt att för verksamheten ska anges mål och riktlinjer som är av 
betydelse för en god ekonomisk hushållning.  
 
Förbundet har en ändamålsenlig styrning, med mål, upprättade planer och program för att följa upp 
utvecklingen för såväl verksamhet som ekonomi. Förbundet har även en finansiell beredskap i form 
av flera års tidigare uppbyggt resultat som bland annat avsatts till en resultatutjämningsreserv.  
 
Med den grundliga genomgång av ekonomin efter 2018 då förbundet visade ett resultat om minus 21 
mkr visar förbundet en styrka att vända ett negativt utfall till en ekonomi i balans. Detta tack vare 
tidiga insatser, samlade krafter inom förbundet och med stöd från medlemskommunerna. Att 
dessutom att under de senaste åren kunna bygga upp en RUR för att mildra eventuellt kommande 
tuffa år visar detta ytterligare. Att förbundet, tillsammans med större delen av Sveriges kommuner och 
regioner, nu behöver nyttja dessa års insatser och resultat visar det fokus förbundet har på 
långsiktighet och hållbarhet.  
 
Förbundet hänvisar även delvis till synnerliga skäl för att inte behöva återställa negativt resultat under 
2023. Förbundets motivering är en tillfällig mycket utsatt ekonomisk situation kopplad till omvärldens 
och, i förlängningen, Sveriges ekonomiska utveckling. Situationen bedöms vara tillfällig och att därför 
försätta förbundets verksamheter i hårda besparingssituationer är inte en långsiktigt hållbar strategi. 
Att i stället nyttja förbundets goda upparbetade ekonomiska ställning under dessa kommande två 
utmanande år är att föredra. Dessutom är samarbetet med förbundets medlemskommuner mycket 
god och preliminärt löfte om tillskott om 30 mkr i kommande budget visar på det ansvar kommunerna 
gemensamt tar för att säkra förbundets ekonomi.  
 
Sammantaget är bedömningen att förbundet har en god ekonomisk hushållning. 
 
 
Pensionsmedel 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse.  
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 Delår 2023 Bokslut 2022 Delår 2022 
        
Pensionsförpliktelser       
Total pensionsförpliktelse i balansräkningen 34 037 32 794 34 143 
a.) Avsättning inkl särskild löneskatt 2 700 2 632 2 711 

b.) Ansvarsförbindelse inkl särskild löneskatt 31 337 30 162 31 432 
Pensionsförpliktelse som tryggats i 
pensionsförsäkring 97 547 79 375 74 951 
Pensionsförpliktelse som tryggats i pensionsstiftelse 0 0 0 
Summa pensionsförpliktelser (inkl försäkring) 131 584 112 169 109 093 
        
Utredningsgrad 98% 98% 98% 
        
Förvaltade pensionsmedel – marknadsvärde       
Totalt pensionsförsäkringskapital 104 638 104 638 102 407 
varav överskottsmedel 14 206 14 206 16 524 

Totalt kapital, pensionsstiftelse 0 0 0 
Finansiella placeringar (egna förvaltade 
pensionsmedel) 31 762 30 012 29 908 
Summa förvaltade pensionsmedel 136 400 134 650 132 315 
        
Finansiering       
Återlånade medel -4 816 -22 481 -23 222 
Konsolideringsgrad 1,0 1,2 1,2 

 
Sammanställningen ovan visar förbundets totala pensionsskuld enligt rekommendation 15 från Rådet 
för kommunal redovisning. 
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Måluppfyllelse – verksamhetsmål 2023 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: För att nå målet krävs att förbundet når det uppsatta gränserna för två indikatorer, det 
har förbundet inte gjort i år. För första gången på många år har förbundet lägre andel elever som tagit 
gymnasieexamen än riket, dock med endast en procentenhet. Endast Lars Kaggskolan klarade den 
indikatorn. Gällande den genomsnittliga betygspoängen så har förbundets gymnasieskolor överträffat 
rikets siffror med marginal. 
 
Rektor på Jenny Nyströmskolan B är otroligt stolt över den utveckling skolan gjort det senaste året. 
Alla mål är inte nådda men rektor ser en ökning inom många av de områden som mäts. Skolans 
omorganisation av utvecklingsorganisationen har inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Skolan ser en ökad samverkan mellan 
olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. För att skolan ska lyckas bättre så jobbar 
personalen bland annat med ett språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt (SKUA) under ledning av 
förstelärare, tillhandahåller studiehandledare på modersmål, digitala hjälpmedel som komplement till 
läroböcker, kvalitativa överlämningar. Skolan behöver även arbeta enträget med elever som är 
frånvarande för är eleverna på plats så finns det goda chanser att uppnå målen. 
 
Lars Kaggskolan har nått målet för skolan som helhet. På hantverksprogrammet nås inte målet, då 
86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller betygspoäng. Framgångsfaktorer för 
skolan är yrkeslärarnas intresse för eleverna att de ska klara av alla kurser på programmet inte bara 
yrkeskurserna. Skolans resurscentrum är en framgångsfaktor som bidrar till elevernas höga 
måluppfyllelse. Vi behöver reagera snabbare när vi ser/känner en oro för elever som riskerar att inte 
nå kunskapskraven i pågående kurser. Bristande motivation och hög frånvaro är utmaningar för 
skolan på vissa program och för flera elever. 
 
Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" har gått ner 
med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på indikatorn 
"Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. Det stora 
utvecklingsområdet för skolan blir att försöka få eleverna att vara mer närvarande detta tror skolan 
görs genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 93,00% 90,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,10 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Förbundet har nått målet för det första halvåret. De kurser som är förlagda på skolorna 
har bra resultat och särskilt yrkeskurserna med några få undantag. Detta tror skolorna beror på att vi 
har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. De kan säkerställa elevens kunskap 
på plats. Eleverna med "Lärande på arbetsplats" (LPA) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i högre 
betygspoäng. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se ännu bättre ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Förbundet håller på att 
utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar för att stötta elever 
som läser på distans. Skolorna analyserar elevernas behov kontinuerligt och försöker anpassa för att 
eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, studiehallar klarar oftast sina studier. 
 
Kurser på distans via NTI (en skola inom Academediakoncernen som bedriver vuxenutbildning) har 
sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner det totala resultatet. Dessa har skolorna svårt att 
påverka då de inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal med ansvariga på 
NTI om resultatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 84,0% 85,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 12,10 12,20 12,10 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolledningen på Jenny Nyströmsskolan anser att elever som behöver hjälp och stöd 
får det, och EHT-teamen fungerar effektivt. Skolan arbetar för att förbättra processen genom att ha 
mentorn som den primära kontaktpersonen till EHT. Mentor genomför en kort utredning tillsammans 
med elev och vårdnadshavare innan denne vänder sig till EHT. 
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Det övergripande målet att identifiera och stödja elever som riskerar att inte nå examen är uppfyllt på 
Lars Kaggskolan, men det är svårt att fastställa exakt vilka faktorer som har störst påverkan på 
elevernas framgång. Skolan arbetar internt för att etablera en systematisk strategi för främjande och 
förebyggande åtgärder. 
 
Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar väl på Stagneliusskolan. EHT ger kontinuerlig 
återkoppling till lärarna. Skolan använder digitala verktyg för att involvera lärare och främja ansvar för 
elevhälsofrågor. Utmaningen är att få elever i behov av stöd att ta emot de extra insatser som 
erbjuds. 
 
På AST-enheten bedrivs dagligt arbete kring elevhälsa med tillgång till specialpedagoger, 
speciallärare, socialpedagoger, SYV och skolsköterska samt skolpsykolog med 
målgruppskompetens. 
 
En utmaning för skolorna är att klargöra gränserna mellan skolans stöd och externa parter som BUP 
samt att utveckla personalens kompetens. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Tryggheten är en utmaning på flera av skolorna. Förbundet har som helhet inte nått 
målet, resultatet är på samma nivå som i riket. Den upplevda tryggheten varierar mellan skolorna och 
programmen på gymnasieskolan. Vuxeneleverna upplever överlag en större trygghet. Skolorna 
rapporterar om positiva trender i frågor som rör elevernas bemötande och trivsel, men utmaningar 
kvarstår i vissa klasser. Elever uttrycker oro för obehöriga personer på skolorna, slagsmål, och 
kränkande kommentarer mellan eleverna. Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive 
skjutningar och mord där elever eller tidigare elever har varit inblandade. Detta har skapat oro bland 
elever och personal. 
 
Eleverna som går på anpassad gymnasieskola visar på mindre upplevd trygghet och det finns en 
medvetenhet om att elever upplever otryggheten tydligare än många andra ungdomar och lägger in 
andra värden i trygghetsbegreppet. Åtgärder planeras, inklusive ökad närvaro av vuxna och en mer 
synlig kurator, för att förbättra tryggheten. 
 
Skolledningarna betonar att byggandet av relationer mellan lärare och elever är avgörande för att 
hantera dessa utmaningar där stärkande av ledarskapet i klassrummet och främjande av 
gemenskapen bland eleverna är viktiga pusselbitar. Skolorna är medvetna om utmaningarna och 
arbetar aktivt med att adressera dem. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 87% 87% 87% Nära målvärde Oförändrad 
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Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Andelen kränkta har ökat i jämförelse med förra året men är under det uppsatta målet 
för förbundet. Andelen elever som upplever sig kränkta skiftar mycket mellan skolor, program och 
klasser. Siffran ligger mellan 0 och 27 procent på programnivå. 
 
Samtliga skolor betonar vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt 
mentorskap och Mentorer i våldsprevention (MVP) används som åtgärder för ökad trygghet och i 
förläggningen minskad andel kränkningar. Skolor rapporterar att de arbetar med främjande och 
förebyggande åtgärder för att minska kränkningar och skapa en bättre skolmiljö. Det inkluderar att 
förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö för eleverna. Flera 
skolor visar en positiv trend när det gäller trivsel och bemötande mellan eleverna. Detta tyder på att 
åtgärderna som genomförs ger positiva resultat och att skolorna är engagerade i att förbättra 
situationen, men det finns behov av att förbättra analysen och involvera eleverna i den i större 
utsträckning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 6,3% 7,1% 7,3% Målvärde uppnått Ökad 
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Jenny Nyströmskolan A 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Det är svaga resultat på anpassad gymnasieskola när det kommer till trygghet på 
skolan. Vi har tidigare år fört resonemang kring att vissa av våra elever upplever otryggheten tydligare 
än många andra ungdomar och lägger in andra värden i trygghetsbegreppet. Det kan handla om att 
det kan kännas otryggt om någon ser att man går på anpassad gymnasieskola istället för på 
gymnasiet. För några elever är det viktigt att dölja det. Vi kan behöva undersöka vad våra elever 
lägger in i begreppet trygg för att fullt ut förstå vad resultatet står för. Men det spelar ju egentligen 
ingen roll. Skolan ska vara en trygg plats för alla elever. Vi får helt enkelt arbeta vidare med 
trygghetsfrämjande åtgärder. Vi behöver ha fler vuxna i våra korridorer. Skolledningen har bestämt att 
vi ska möta våra elever varje morgon, att vara mer synliga under skoldagarna och vår nya kurator 
(utökning från 50% till 100%) kommer att finnas tillgänglig och synlig på skolan i större utsträckning är 
tidigare. De pedagogiska assistenterna har redan en viktig roll och vi ska använda idrottslärare och 
estetlärare på raster för att hjälpa till med olika aktiviteter. De är inte mentorer och kan därför lägga 
mer tid i detta förebyggande arbete och det uppdraget startar under hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner 
du dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 84% 87% Ej accepterat värde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Under höstterminen 2022 hade vi vissa utmaningar på Storken med vissa nationella 
klasser kopplat till en utmanande elev. Möjligen ligger de upplevelserna till grund även för resultatet 
för 2023 när eleverna besvarade enkäten. Vi fortsätter vårt arbete mot kränkningar genom att 
involvera vår nyanställda kurator i trygghetsfrågor i större utsträckning än tidigare. Kurator, liksom 
elevhälsopersonal och pedagogisk personal, behöver också vara mer involverad i vårt systematiska 
kvalitetsarbete. Analysen behöver generellt bli bättre underbyggd genom att eleverna tillfrågas i större 
utsträckning. Svaren på trivselenkäten är ibland svårtolkad och där behöver vi utforska ännu mer. 
 
Trygghetsgruppens arbete bör tydligare ledas av kurator än vad som är fallet idag. Vi tror att det 
kommer att vara positivt att dela upp våra nationella klasser så att hälften håller till på JN och hälften 
på VG. Dessutom hoppas vi på att det blir lugnare generellt på Västergård när bara vår elevgrupp 
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kommer att hålla till där. Det var periodvis svårt att dela rastytorna på Campus Storken med 
Stagneliusskolans elever, vilket vi inte behöver göra från och med hösten 2023. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 15,0% 18,4% 15,0% Ej accepterat värde Ökad 
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Jenny Nyströmskolan B 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi är otroligt stolta över den utveckling vi har gjort samt vart vi är på väg - som ni 
kommer märka så har vi inte nått målen men vi ser en ökning inom många av de områden som mäts. 
Vi har omdanat hela JN:s organisation vilket inneburit ett mycket mer strukturerat och dynamiskt 
utvecklingsarbete där kollegial/kollektivt/samverkan är ledord. Vi ser en ökad samverkan mellan 
skolans olika professioner vars mål är en ökad tillgänglig lärmiljö. Den här resan är till stor möjlig 
eftersom vi har en sammanhållen ledningsgrupp vars medlemmar tar ett stort ansvar och 
kommunicerar ut ett budskap som anger en riktning. 
 
Nog om detta; JN har inte nått målen på samtliga program; VO samt Na ligger lägre än riket (JN totalt 
86% mot riket 91%). Analysen vi gör är att på VO har vi många nyanlända elever, Na likaså (som 
"tvingas" gå på NA trots att de inte vill). Vi ser även en ökad psykisk ohälsa generellt över skolan. För 
att vi ska lyckas bättre så gör vi följande; Bedriver Skua (förste-lärare), studiehandledare på 
modersmål, inläsningstjänst, Begreppa, Ledning och stimulans (KPT med spec/förstelärare), 
kvalitativa överlämningar, fortsätta utveckla vårt SKA-arbete etc. Behöver även arbeta enträget med 
elever som är frånvarande (är eleverna på plats så brukar det inte vara några problem att uppnå 
målen). 
 
Vill lyfta fram våra överlämningar i år; vid presentation mot personalen på JN så har EH presenterat 
på gruppnivå, d.v.s. använd de här metoderna/strategierna på en främjande nivå så kommer fler 
elever uppnå målen. Därefter har enskilda elever nämnts. De enskilda eleverna kommer spec. sedan 
träffa för att visa på de digitala hjälpmedel som finns. Spec. kommer ha KPT kring de 
metoder/strategier som är de mest "vanliga" - känns otroligt spännande och bra upplägg. 
 
Kommer tidigarelägga utvecklingssamtalen, nr.1 (september) vars mål är att skapa goda relationer 
mellan skolan och hemmet, följa upp överlämningarna, trygghet och trivsel o.s.v. och nr.2 (januari) så 
har vi bättre underlag i pågående kurser 
 
Vi är lite oroliga hur studieresultaten kommer arta sig på yrkesprogrammen när elever ska/kan 
erbjudas 2 700p/2 800p vilket har inneburit att vi gjort förändringar i timplanen och därmed har 
eleverna fått ett mycket tuffare schema i och med fler poäng i årskurserna och därmed mer 
undervisningstid per vecka (APL, garanterad undervisningstid). 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 84,00% 86,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,80 15,40 14,90 Målvärde uppnått Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Skolan har nått målet. Skolledningens bedömning är att de elever som är i behov av 
hjälp och stöttning får det och elevhälsateamen (EHT) fungerar väl. Vi strävar mot att förbättra oss 
genom att mentor är den person som "ska" vända sig till EHT (om en generell utmaning som det är de 
flesta fall) och att innan mentor kommer till EHT ha gjort en kort "utredning" vad anledningen är till 
problemet, den "utredningen" ska göras tillsammans med elev och vårdnadshavare. Vi dokumenterar 
via mind-map för tydliggörande. Ska sträva efter att arbeta mer främjande/förebyggande när vi ser 
mönster på programmen/skolan. 
 
En betygskonferens vid läsårsstart har införts som mycket syftar till att fånga upp elever som riskerar 
att fall mellan stolarna, elever som riskerar F, men som av olika skäl inte varit föremål för EHT t.ex. 
 
En utmaning är gränsdragningen mellan det stöd som skolan ska erbjuda och vad externa parter som 
BUP etc. ska erbjuda. I den frågan finns också personalens kompetensutvecklingsbehov. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Vi har ökat något på JN totalt, gått från 83% till 84% med målet 87%, men minskad på 
vissa program såsom BF, RL, VO. Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande 
frågor såsom "Hur tycker du eleverna bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", 
"Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva 
effekter, men vi ligger generellt under på JN vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha 
fokus på detta framöver. Det vi vet att vi har utmaningar med främst två saker; är i enskilda klasser 
som tryggheten inte är bra (här arbetar elevhälsan och mentorer tillsammans) samt att de finns en 
verbal jargong med "skämt" som upplevs kränkande. 
 
Skolledningen har organiserat "ansvarsområden" där en har mer "övergripande" ansvar för trygghet 
och trivsel via Trygghetsgruppen, elevinflytande etc. 
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Att skapa en social tillgänglig lärmiljö är en prioritet för oss och det sker olika programprojekt 
("Fyrklövern" på NA, trygghetsbarometern på IM etc.). Men det övergripande arbetet med trygghet 
och trivsel är följande; det relationella mentorskapet vars syfte är att skapa trygga klasser vilket 
innebär att mentor samt eleverna ska lära känna varandra direkt vid skolstart (samarbete med 
kuratorerna för framtagande av metoder). Vi har haft MVP på flera av våra klasser (nya 
program/klasser i år), vi har klassrumsplaceringar (samma möblering över hela skolan), styr 
gruppindelningen, utvecklar vårt elevinflytande med fokus på trygghet och trivsel. Trygghetsgruppen 
har stort fokus på den verbala jargongen detta år. 
 
Vi kommer även informera både personal samt elever om de aktuella rutiner som gäller samt vilka 
förväntningar vi ställer. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 84% 87% Ej accepterat värde Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: För oss på JN har vi högt ställda mål vad gäller upplevelsen av kränkningar - det hör 
inte hemma JN. Målet för JN var 11.6% och utfallet blev 9.2%. Går vi på klassnivå så har det viss 
ökning av kränkningar på vissa program medan andra ser vi en minskning. Gör vi en analys på 
klassnivå så är det vissa klasser som klimatet inte är optimalt. I dessa klasser arbetar mentor, 
arbetslaget samt diverse professioner från EH för en förändring. Kränkningar sker i medparten av 
fallen mellan elever och sker framförallt i klassrummen och korridorer. Vi vet också genom 
trygghetsgruppen undersökning av kränkningar att det är verbal jargong som elever upplever 
kränkande (sexuellt, etniskt, kön etc.). En tråkig sak i det hela är att eleverna inte riktigt litar på att de 
vuxna agerar (25% av kränkningarna på JN sker i klassrummet, bara korridorerna ligger högre på 
27%). 
 
Samtidigt så ser vi en ökande positiv trend över skolan gällande frågor såsom "Hur tycker du eleverna 
bemöter varandra i skolan?", "Hur trivs du in din klass?", "Känner du dig trygg i skolan?" etc. vilket 
visar på att de aktiviteter som sker på skolan ger positiva effekter, men vi ligger generellt under på JN 
vid jämförelse mot GYF/Riket så vi behöver fortsatt ha fokus på detta framöver. 
 
Här behöver främjande/förebyggande åtgärder implementeras; 
Vi arbetar vidare med det relationella klassrummet och mentorskapet, MVP fortsätter 
(medvetandegöra både elever och personal), trygghetgruppen fokus på verbala jargongen på JN 
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Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 10,0% 9,2% 11,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Lars Kaggskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: 
 
Högskoleförberedande program 
För både NA och TE är målet uppnått. 
Avgångseleverna på NA har en genomsnittlig betygspoäng på 17, 2 vid läsårsslut -23, att jämföra 
med 17, 6 året innan. En liten minskning alltså. Under läsåret har Skolinspektionen gjort en tematisk 
granskning på NA-LK utifrån stor diskrepans mellan resultat på nationella prov och satta betyg. Vi fick 
nedslag på alla tre punkterna, och vi kan se att de åtgärder vi vidtagit under våren också kan ha 
skapat en större medvetenhet kring problematiken, vilket i sin tur kan ha lett till sjunkande 
genomsnittliga betygspoäng. Vad gäller andelen elever med gymnasieexamen är den 100 %, att 
jämföra med 93 % i riket vt-22. Elever på NA är generellt sett oerhört ambitiösa och kommer till NA-
LK med höga betyg och förväntningar med sig från grundskolan. Det är förutsättningar som 
naturligtvis spelar roll för utfallet. Att det också innebär att vi har en utmärkt undervisning för dessa 
elever är en för enkel slutsats att dra - många av dessa elever skulle klara sig bra även med sämre 
undervisningskvalité. Vår bild är att det råder en kultur på skolan, där både elever och lärare är måna 
om att göra sitt bästa. 
 
Som anges ovan är målet nått på TE, även om trenden vad gäller andelen elever med avklarad. 
gymnasieexamen har minskat något sedan tidigare år. Vi kan se att matematiken och fysiken är svår 
för många elever, liksom gymnasiearbetet. En analys kring undervisningen i matematik och fysik och 
elevernas möjlighet att nå godkända betyg i dessa kurser är påbörjad men vi är inte färdiga än. Under 
många år har en insats prövats, dubblering av lärare 1 gång/veckan i en kurs, men då den inte 
utnyttjat och/eller fått önskad effekt har vi gjort en förändring inför läsåret 23/24. 
En utmaning för elever på både NA och TE är att elever med annat modersmål än svenska och ofta 
kort tid med det svenska språket har svårt att tillgodogöra sig kurser i texttunga ämnen, som kräver 
mycket vad gäller läs- och begreppsförståelse. Ett arbetssätt som främjar elevernas språk- och 
kunskapsutveckling är ett sätt att utveckla tillgängligheten ytterligare, liksom att det är självklart för 
alla att använda sig av inläsningstjänst och Begreppa. Studiehandledning på modersmål är ytterligare 
en anpassning som är gynnsam för dessa elever, både på grupp- och individnivå. Den stöttningen 
kan utökas ytterligare. 
 
Yrkesprogram 
Målet är nått på BA. Arbetslaget arbetar gemensamt för att eleverna ska nå målen samt lite till i 
kurserna, oavsett ämne. Drivkraften är stor hos både lotsar/mentorer och undervisande lärare att 
eleverna ska klara alla ämnen, inte bara yrkesämnena, och det innebär ett ständigt pushande och 
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stöttande på ett positivt sätt. Eventuell frånvaro uppmärksammas tidig av lärarna och eleverna lär sig 
att tidigt att vara på plats och vara en i laget. 
 
Målet är nått på FT. På programmet har en modell för tydligare struktur i elevernas arbetsuppgifter 
tagits fram, vilket har varit gynnsamt. Den innebär en tydligare koppling till yrkeslivet samt en tydlig 
läsårsplanering där eleverna har en bild av processen över tid. 
EE ligger i paritet med riket, dvs målet är inte nått gällande examensmålet men det är nått gällande 
meritvärdet. Vi brottas med att höja elevernas motivation och närvaro, och det under alla årskurserna. 
Programmet innehåller mycket matematik och teoretisk el, vilket vi upplever är svårt att beskriva och 
få gehör hos presumtiva elever inför deras val till gymnasiet. Vi ser att infärgningar som görs mellan 
gymnasiegemensamma ämnen och yrkesämnen är gynnsamt för elevernas lärande. En önskan i 
arbetslaget finns att hitta nya former för att arbeta med att öka elevernas motivation och här kommer 
ett av skolans förste-lärar-uppdrag att spela roll. Kontakt med branschen är också viktig för att skapa 
en tydligare bild för eleverna vad som är viktigt och vad som krävs ur ett samhällsperspektiv. Liksom 
på TE och NA ser vi även på EE att elevernas språkliga nivå är bristande - och detta oavsett om de 
har svenska eller annat språk som modersmål. Att arbeta med att utveckla former för ett språk- och 
kunskapsutvecklande arbetssätt är därför gynnsamt för alla elever på EE. Även här blir ett av skolans 
förste-lärar-uppdrag viktigt. 
 
På HV nås inte målet, då 86% av eleverna når examen och de ligger lite lägre vad gäller 
betygspoäng. Jämförande siffror i riket är 89 %. Anledningen till den lägre grad av måluppfyllelse 
detta läsår är att att färre elever än tidigare har klarar matematik 1a. Eleverna har varit i fokus sedan 
åk 1, men trots riktade insatser i form av stöttning, uppmuntran och direkta påtryckningar av 
extraresurs i matematik samt tillgång till RC har elever inte förmåtts att läsa färdigt kursen. 
Målet är nått på VF. Samverkan mellan yrkeslärare och lärare i gymnasiegemensamma ämnen är 
oerhört gynnsamt för dessa elever. 
 
En utmaning vad gäller elevers måluppfyllelse generellt är brist på närvaro. Elever som deltar i 
undervisningen och är närvarande klarar i regel sin utbildning. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 96,00% 95,00% 91,00% Målvärde uppnått Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,20 15,30 14,90 Målvärde uppnått Ökad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Själva beskrivningen av målet, dvs "Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå 
examen uppmärksammas av skolans elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner" är 
uppfyllt. Det är emellertid många parametrar som påverkar elevhälsoarbete, oavsett om det är 
främjande, förebyggande eller åtgärdande. Vi anser att det är svårt att avgöra om det är EHT-
processen, elevhälsans professioner, lärares arbete, RC, programrektorer/rektor m.m. som till slut gör 
skillnad för eleven. Vi har ett pågående internt stort arbete kring elevhälsoarbetet, där syftet är att få 
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till stånd ett systematiskt främjande och förebyggande arbete, oavsett personal. Detta arbete sker 
parallellt med arbetet på en övergripande nivå. Det är emellertid stort arbete kvar att göra. Men under 
tiden når majoriteten av våra elever examen. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Vi ser tyvärr en ökad otrygghet bland våra elever på nationella program. IM har däremot 
positivare siffror i år än tidigare år. Eleverna uttrycker oro kring obehöriga individer i skolan, trots att 
det är låst. De beskriver en otrygg miljö i cafeteria och matsal där det rör sig mycket folk. Under 
läsåret har vi haft incidenter med slagsmål, både i och utanför skolan, och vi har tvingats tillkalla polis 
vid dessa tillfället - det skapar definitivt en känsla av otrygghet. Dessutom beskriver eleverna att det 
inom grupper förekommer "bitschblickar", kommentarer, ett språkbruk som inte är ok m.m. 
Relationsbyggandet mellan lärare och elev är oerhört viktigt, liksom relationsbyggandet mellan lärare 
och eleverna i en klass. Vi ser att MVP kan vara ett sätt att arbeta med den här typen av frågor. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 88% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Andelen elever som känner sig kränkta är ungefär lika stor som under förra året. 
Jämfört med 2021 är det en ganska stor ökning som skett, vilket naturligtvis är helt oacceptabelt. Det 
är emellertid svårt att göra insatser; vi har en tydlig rutin och vår upplevelse är att den är känd. Vi kan 
dock bli bättre på att lyfta den i arbetslaget. Av de elever som upplever sig kränkta är det ett fåtal som 
renderat i en kränkningsutredning. 
 
Klimatet, med avseende på trygghet, språkbruk och upplevda kränkningar på HV och BA i nuvarande 
åk 2, där MVP genomfördes i åk 1, är bättre än tidigare år. Vår förhoppning är att arbetet med MVP 
även i år ska ge positiva resultat. I förlängningen hoppas vi kunna sprida arbetet till andra program. Vi 
kan också se att förste-läraruppdraget på TE kring värdegrund/stödjande av lotsarnas arbete har en 
bidragande effekt. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 
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GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola 
eller APL-plats/praktikplats?" 

Alla 8,0% 7,9% 7,2% Ej accepterat värde Minskad 
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Stagneliusskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna på nationella program i gymnasieskolan ska lyckas bättre i sina studier jämfört med 
riket. 

Målet är nått när andelen elever som uppnår examen är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng för elever med examen är högre än riket (analyseras på programnivå). 
 

Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Stagneliusskolan har inte nått målet. Indikatorn "Andelen gymnasieelever med examen" 
har gått ner med fem procentenheter och ligger betydligt under målet. Samtidigt ligger värdena på 
indikatorn "Genomsnittlig betygspoäng för elever med gymnasieexamen" i paritet med rikets värden. 
 
Vid förändringen av klassammansättningen visade det sig att det kom ett flertal elever i samma klass 
med låga betyg från grundskolan. Detta gjorde att det blev en anti-pluggkultur i klassen som skolan 
inte lyckades bryta, trots flera försök från elevhälsa och rektor. I den klassen blev det ett flertal elever 
som inte nådde en examen. Skolans upplevelse kring årets avgångskull var att närvaron generellt var 
lägre än normalt och att anledningarna kopplat till mående och psykisk ohälsa hade ökat. Graden av 
elever som arbetade under läsåret var mycket högre än vi var vana vid. 
 
Det stora utvecklingsområdet för oss blir att försöka få eleverna att vara mer i skolan detta tror vi görs 
genom att förtydliga strukturer och tillvägagångssätt för hur mentorer och elevhälsa ska följa upp 
elevfrånvaron. Elev Dokumentations Systemet (EDS) lyfts som en framgångsfaktor men att den kan 
tillämpas än mer från elevhälsoteamet som kanske kan se samband och avvikelser snabbare än 
mentor och ämneslärare. 
 
Skolan ser en möjlig väg genom att tidigarelägga utvecklingssamtal och skapa en relation med 
vårdnadshavare på ett tidigt stadium så kan man på sikt förbättra närvaron bland eleverna. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Gymnasieelever med examen, andel (%) Alla 94,00% 87,00% 91,00% Ej accepterat värde Minskad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng för elever 
med gymnasieexamen 

Alla 15,10 14,90 14,90 Nära målvärde Minskad 

Skolornas EHT-process ska gynna lärandet för alla elever med behov av stöd. 

Målet är nått när alla elever som riskerar att inte nå examen uppmärksammas av skolans 
elevhälsoteam och erbjuds stöd av skolan olika professioner. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Samarbetet mellan EHT och lärarna fungerar mycket väl. Lärarna konsulterar frekvent 
EHT och får kontinuerlig återkoppling på de ärenden som är aktuella. Samarbetet är välstrukturerat 
och upplevs som väl fungerande. Genom Elev Dokumentations Systemet (EDS) där elevhälsan har 



31 
 

en bättre överblick och möjlighet att se elevers måluppfyllelse har ökat från föregående år, dock ser 
man att detta samarbete kan bli än bättre. På skolan finns det även andra digitala verktyg för att 
inkludera lärarna samt att skapa ett forum för att alla ska ta sitt ansvar kring elevhälsofrågor. 
 
Utmaningen för skolpersonalen är att få elever i behov av stöd att komma på de extra insatser som 
skolan tillhandahåller. Trots olika organisatoriska förutsättningar med undervisningstillfällen och 
extraanpassningar lyckas skolan inte hela vägen. Skolan måste bli bättre på att följa upp och träffa 
elever samt motivera dem att ta emot det stöd som skolan erbjuder. 
 
På AST-enheten bedrivs ett EH-arbete runt varje individ dagligen. God tillgång till 
specialpedagog/speciallärare och socialpedagog/kurator, SYV och skolsköterska. Dessutom tillgång 
till skolpsykolog med spetskompetens gällande målgruppen. 
 
Läsåret 2023/24 kommer skolan ha fokus att dra samman olika processer och mer likställa det så att 
alla elever på skolan får likvärdiga förutsättningar. Mycket kommer handla om återkoppling och 
möjligheten för lärare och mentorer att få insyn i olika processer som sker i EHT-teamet. 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Trygghetsnivån i skolan är överlag tillfredsställande. För närvarande finns viss otrygghet 
i några klasser, och en hög andel elever har inte svarat på en trygghetsundersökning, vilket kan 
tolkas negativt. En specifik klass på ekonomiprogrammet har genomgått förändringar för att förbättra 
gruppdynamiken. SA-SAMED, där målet inte nås genomförs detta läsåråtgärder för att stärka 
ledarskapet i klassrummet, samla undervisningen enligt D-plan och ha gemenskapsskapande 
aktiviteter för eleverna i alla årskurserna. 
 
Det har varit oroande händelser i Kalmar, inklusive skjutningar och mord där elever eller tidigare 
elever från HA/FS har varit inblandade. Detta har skapat oro bland elever och personal. Åtgärder som 
gemensamma ordningsregler och tidiga utvecklingssamtal har införts för att öka tryggheten. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 89% 87% 87% Nära målvärde Minskad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

 Inte nått målet 

Kommentar: Skolan har inte nått målet. Skolledningen anser att trygghet och kränkningar är ett 
problem i delar av skolan. Elever känner sig otrygga och det förekommer kränkande beteenden, både 
muntligt och på sociala medier. Det finns behov av att skapa en mer trygg och respektfull skolmiljö. 
Det finns problem med tufft språk, bristande empati och svårigheter att förstå konsekvenserna av sina 
ord och handlingar. 
 
Skolan har en medvetenhet om problemen och planerar för åtgärder för att förbättra situationen. Det 
inkluderar att förtydliga gemensamma regler, involvera Elevhälsoteamet, och skapa en god miljö och 
vikten av att bygga positiva relationer mellan elever och lärare. Relationellt mentorskap och MVP är 
åtgärder för ökad trygghet. FS/HA-programmet särskilt betonar vikten av att arbeta med eleverna för 
att visa respekt och hänsyn mot varandra. Detta anses vara avgörande för att förbättra 
klassrumsklimatet. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan ”Har 
du någon gång under läsåret blivit utsatt för 
kränkning eller mobbning på din skola eller APL-
plats/praktikplats?" 

Alla 5,0% 7,0% 5,3% Ej accepterat värde Ökad 
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Axel Weüdelskolan 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 

Bedömning 

 Målet delvis nått 

Kommentar: Det finns flera faktorer till att skolan inte riktigt når upp till önskade resultat. Ena av dem 
är att det inte finns möjlighet till en sammanhållen individuell studieplan (ISP) för eleverna. 
Antagningen och vägledning bör ligga närmare undervisningen. Innehåll och den faktiska 
arbetsinsatsen behöver bli känd för eleven redan vid söktillfället. 
 
Elever som läser kurser på 10 veckor har ofta svårt att genomföra studierna. Förmodligen skulle 
statistiken se annorlunda ut om dessa elever kunde studera på 20 veckor. Ofta får en elev ett F efter 
10 veckor men fortsätter med sina studier ytterligare en period och får då ett E eller högre. Men båda 
betygen finns i statistiken. Framförallt inom matematiken är det så. Här vet vi inte hur vi skall kunna 
göra en synbar förändring eftersom vi inte kan påverka hela kedjan. För eleven är det dock bra att de 
kan fortsätta kursen mot ett betyg. 
 
Vi håller på att utveckla distansundervisningen och har under läsåret arbetat med studiehallar under 
skoltid och kvällstid för att stötta elever som läser på distans. Vi analyserar elevernas behov 
kontinuerligt och försöker anpassa för att eleverna ska lyckas. De elever som deltar i handledning, 
studiehallar klarar oftast sina studier. Utvärderingen av dessa åtgärder är ännu ej möjliga. 
 
Målet är uppnått för yrkeskurserna vi ligger dock marginellt under vårt betygsnitt för 2022. Detta tror vi 
beror på att vi har eleverna inne i skolan nu efter att pandemin har klingat av. Vi kan säkerställa 
elevens kunskap på plats. Vi har även under våren styrt över alla prov/inlämningar till skolan med 
anledning av AI. Våra LPA grupper (lärande på arbetsplats) har fått mer tid i skolan vilket visar sig i 
betygspoängen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst 
betyget E inom komvux 

Alla 79,0% 81,0% 80,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 11,30 11,20 11,20 Nära målvärde Minskad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
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Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet med trivselfrågor ger effekt. 
Man kan utläsa från arbetslagens dokumenterade analyser att man arbetar med frågan. Vi har en 
bred mångfald på skolan och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att kunna 
koncentrera sig på sitt lärande. Skolans uppfattning är att det finns skapat en trygg och bra skolmiljö. 
Lektionerna har skolan överblick över. Den mesta av tiden är flertalet av våra elever inte i skolans 
lokaler. Här kan skolledningen inte dra någon slutsats kring vad det är som gör att man inte känner 
sig trygg. Det är sällan eller aldrig rektorerna har ett samtal med elever som uttrycker att de inte 
känner sig sedda eller otrygga i skolan. En tänkbar förklaring kan vara att andelen yngre elever har 
ökat och de har en vana av att ha mentorer. När du studerar på komvux är du vuxenstuderande och 
systemet bygger på att du ska klara dig själv. För en del är det svårt att de inte tillhör en klass/grupp. 
Det kan skapa en otryggkänsla. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 83% 91% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Det är positivt att det gedigna och strukturerade arbetet mot kränkande behandling ger 
effekt. Skolan har en stor mångfald och det är viktigt att man känner som elev en trygghet för att 
kunna koncentrera sig på sitt lärande. Andelen kränkningar har minskat gällande allmänna 
gymnasiekurser men ökat på yrkesdelen. YRK-elever kan vara mer utsatta som elever eftersom de är 
ute på arbetsplatsförlagt lärande (apl) och kan få utstå kränkningar från exempelvis omsorgstagare 
eller komma i kontakt med konflikter inom personalgruppen. Skolan fortsätter arbetet med att 
synliggöra alla elever och att de skall känna sig förstådda föra att andelen fortsatt skall vara låg som 
upplever sig kränkta. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 4,0% 2,5% 4,6% Målvärde uppnått Minskad 
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Ölands utbildningscenter 

Kunskap, utveckling och lärande 

Eleverna i komvux på gymnasial nivå ska lyckas bättre i sina studier jämfört med riket. 

Målet är nått när andelen avslutade kurser med minst betyget E är högre än riket och genomsnittlig 
betygspoäng på avslutade kurser är högre än riket inom komvux på gymnasial nivå. 
 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Kurser på NTI har sämre måluppfyllelse än andra kurser vilka drar ner slutresultatet. 
Dessa har vi svårt att påverka då vi inte är inblandade i utbildningen annat är har regelbundna samtal 
med ansvariga på NTI om resultatet. Har haft kontakt med ansvariga på NTI och de jobbar med 
dessa frågor på bred front. 
 
I stort så är de kurser som är förlagda på skolan väldigt bra resultat med några få undantag. Vi jobbar 
vidare för att kunna stötta eleverna så gott det går. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andel avslutade kurser med minst betyget E 
inom komvux 

Alla 94,0% 95,0% 83,0% Målvärde uppnått Ökad 

GYF - Genomsnittlig betygspoäng på avslutade 
kurser inom komvux på gymnasial nivå. 

Alla 14,50 14,90 11,70 Målvärde uppnått Ökad 

Normer, värden och inflytande 

Eleverna känner sig trygga i skolan. 

Målet är nått när andelen positiva svar på frågan ”Känner du dig trygg i skolan?” är högre än 
genomsnittet i riket. 
 

Bedömning 

 Målet är uppnått 

Kommentar: Väldigt bra resultat. Svårt att öka när man ligger väldigt högt. Ändå har vi ökat på delar 
av vår verksamhet. Vi jobbar mycket med att all ska känna sig sedda och vi har byggt en vänlig och 
trivsam atmosfär. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen positiva svar på frågan ”Känner du 
dig trygg i skolan?” 

Alla 95% 98% 87% Målvärde uppnått Ökad 

Andelen elever som upplever sig kränkta ska minska. 

Målet är nått när andelen elever som svarar ja på frågan ”Har du någon gång under läsåret blivit 
utsatt för kränkning eller mobbning på din skola eller APL-plats/praktikplats?" inte överstiger 
medelvärdet på resultaten från de 4 senaste åren. 
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Bedömning 

Målet är uppnått 

Kommentar: Vi lyfter frågan med våra elevgrupper och förmedlar budskapet om allas lika värde till 
våra dem. Vi har samtal kring indikatorerna som visar på kränkande behandling för att 
medvetandegöra eleverna. Detta medför att vi når målet i år igen. 

Indikator Kön Utfall 
2022 

Utfall 
2023 

Mål 2023 Bedömning Trend 

GYF - Andelen elever som svarar ja på frågan 
”Har du någon gång under läsåret blivit utsatt 
för kränkning eller mobbning på din skola eller 
APL-plats/praktikplats?" 

Alla 2,4% 2,3% 2,7% Målvärde uppnått Minskad 
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Driftredovisning 

  

Kostnader 

  

Intäkter 

          

      Netto   Avvikelse  

Enhet Budget Prognos   Budget Prognos   Budget Prognos   Prognos 
Gemensamt 65 879 67 536   21 238 25 653   44 642 41 883   2 758 

Interkommunalt 107 853 110 705   103 985 99 503   3 868 11 202   -7 335 

Förbundskontoret 19 791 18 611   362 215   19 429 18 395   1 034 

Restaurang och café 33 124 33 015   7 570 6 660   25 554 26 355   -800 

                      

Gymnasieskola                     

Lars Kaggskolan 133 705 133 897   7 754 6 412   125 951 127 485   -1 534 

Stagneliusskolan 121 865 81 555   5 140 -34 523   116 725 116 078   647 

Jenny Nyströmsskolan 76 934 82 392   7 904 5 930   69 030 76 463   -7 433 

Anpassa gymnasieskola 62 497 60 022   6 147 6 047   56 351 53 975   2 376 

                      

Vuxenutbildning                     

Axel Weüdelskolan 72 045 71 352   17 121 16 775   54 924 54 577   347 

Ölands utbildningscenter 15 114 14 952   5 517 5 402   9 597 9 550   47 

                      

Avdrag/tillägg görs för                      

Avskrivningar -8 990 -8 352   0 0   -8 990 -8 352   -638 
Finansiella poster 0 -200   0 0   0 -200   200 
Intern ränta -500 -447         -500 -447   -53 
Statsbidrag 0 0   -18 888 -22 326   18 888 22 326   -3 439 
Interna poster -17 180 -17 998   -17 180 -17 998   0 0   0 
arbetsgivavg 80 988 81 650   0 0   80 988 81 650   -662 
reducering finansiering 
pensioner 

-124 624 -127 486   0 0   -124 624 -127 486   2 862 

Summa verksamhet  638 502 601 204   146 670 97 749   491 832 503 454   -11 622 
                      

PO-finansiering 0 23 644   0     0 23 644   -23 644 

Pensionskostnader 51 487 52 810   0 0   51 487 52 810   -1 323 

Avskrivningar 8 990 8 352   0 0   8 990 8 352   638 

Verksamhetens 
nettokostnad 698 979 686 010   146 670 97 749   552 309 588 261   -35 951 

                      
Medlemsbidrag 0 0   533 988 533 993   -533 988 -533 993   5 

Statsbidrag 0 0   18 888 22 326   -18 888 -22 326   3 439 

Verksamhetens resultat 698 979 686 010   699 545 654 068   -566 31 942   -32 508 
                      

Finansiella 
tillgångar/skulder 

576 715   10 243   566 472 
  

94 

Extraordinära poster 0 0   0 0   0 0   0 

Årets resultat 699 555 686 725   699 555 654 312   0 32 414   -32 414 
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Investeringsredovisning 

 

    Budget 2023 Utfall 2023 Nyttjat Prognos 2023 

Gemensamt inkl lokaler 1 346 0 0% 1 346 

Restaurang o Café 700 499 71% 700 

Verksamhetsutvecklingsfonden  300 151 50% 300 

IT   6 554 659 10% 6 554 

Lars Kaggsskolan 800 397 50% 800 

Stagneliusskolan 300 102 34% 300 

Jenny Nyströmsskolan 100 0 0% 100 

Anpassad gymnasieskola 500 452 90% 500 

Axel Weüdelskolan 300 0 0% 300 

Ölands utbildningscenter 100 0 0% 100 

Summa investeringar 11 000 2 260 21% 11 000 

Investering 2022 11 000 9 286 84%   
 
 
 

Resultaträkning 

 
  Budget Prognos Utfall Delår 
  2023 2023 delår 2022 
Verksamhetens intäkter 163 849 135 767 90 371 92 969 
Verksamhetens kostnader -655 682 -662 866 -422 709 -406 672 
Pensionskostnader m m -51 487 -52 810 -39 520 -21 593 
Avskrivningar -8 990 -8 352 -5 584 -5 202 
Verksamhetens nettokostnad -552 309 -588 261 -377 442 -340 497 
          
          
Medlemsbidrag  533 988 533 993 355 995 334 654 
Statsbidrag  18 888 22 326 18 746 10 318 

Verksamhetens resultat efter 
statsbidrag 

566 -31 942 -2 701 4 475 

          
Finansiella intäkter 10 243 2 247 585 
Finansiella kostnader -576 -715 -564 -2 208 
Årets resultat 0 -32 414 -1 017 2 853 
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Balansräkning 

(tkr) Delår Bokslut  
  2023 2022  
Anläggningstillgångar       
  Maskiner och inventarier 30 999 34 323  
Summa anläggningstillgångar 30 999 34 323  
        
Omsättningstillgångar       
   Fordringar  99 975 80 583  
   Kassa och bank 68 575 79 962  
Summa omsättningstillgångar 168 550 160 545  
Tillgångar 199 549 194 868  
       
  Delår  Bokslut   
  2023 2022  
Eget kapital      
   Ingående eget kapital 64 326 73 741  
   Direktbokning eget kapital 0 -10 000  
   Årets resultat -1 017 586  
Summa eget kapital   63 309 64 326  
       
Avsättningar      
  Avsättningar för pensioner 2 700 2 633  
  Andra avsättningar 1 094 2 314  
       
Skulder      
   Kortfristiga skulder  132 447 125 594  
Summa skulder 136 240 130 541  
Eget kapital och skulder 199 549 194 868  
       
Ansvarsförbindelser      
Pensionsförpliktelser före 980101 25 219 24 273  
  inklusive löneskatt 31 337 30 162  
       
Nyckeltal      
Anläggningskapital 30 999 34 323  
Rörelsekapital 19 810 34 951  
Soliditet 24% 33%  
Likvida medel 68 575 79 962  
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Noter 

Redovisningsprinciper och upplysningar 

Kalmarsunds gymnasieförbund följer Lagen om kommunal bokföring och redovisning och 
rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning vilket bland annat innebär att: 

·         Intäkter redovisas i den omfattning det är sannolikt att de ekonomiska tillgångarna kommer att 
tillgodogöras förbundet och intäkterna kan beräknas på ett tillförlitligt sätt. 

·         Fodringar har upptagits till de belopp var med dem beräknas inflyta. 

·         Tillgångar och skulder har upptagits till anskaffningsvärde där inget annat anges. 

·         Periodiseringar av inkomster och utgifter har skett enligt god redovisningssed. 

Samma redovisningsprinciper och beräkningsmetoder nyttjas som vid årsbokslut 2022. Enda 
avvikelsen är hantering av semesterlöneskulden.  

Semesterlöneskuld 
Semesterlöneskulden och okompenserad övertid för de anställda har redovisats som en kortfristig 
skuld. Årets prognostiserade förändring har belastat resultaträkningen. De intjänade förmånerna har 
belastats med lagenliga arbetsgivaravgifter. Årets underlag baseras på semesterlöneskulden efter 
december månad 2022 samt prognostiserad ökning. Denna beräkningsmodell skiljer sig mot hur 
posten hanteras vid bokslut då faktisk skuld utgör underlag. Anledning till att de två metoderna 
differentierar är att skulden vid delårstillfället inte kan antas utgöra underlag för prognosen då uttaget 
av semester för stora delar av personalen med ferietjänster ger en felaktig bild. 

Pensionsskuld 
Kalmarsunds gymnasieförbund har beslutat att försäkra bort så mycket som möjligt av 
pensionsskulden i balansräkningen. Från och med 1998 ska förbundets pensionsskuld redovisas 
enligt den så kallade blandmodellen. Enligt den här modellen ska pensionsförpliktelser intjänade från 
och med 1998 redovisas som skuld i balansräkningen och pensionsförpliktelser intjänade före 1998 
redovisas som ansvarsförbindelse. Skulden respektive ansvarsförbindelsen har belastats med 
särskild löneskatt på 24,26 %. Beräkningen av pensionsskulden är framtagen av Skandia. 

Finansiella placeringar 
De finansiella placeringarna har värderats enligt ”lägsta värdets princip” LVP, vilket betyder det lägsta 
av anskaffnings- eller nettoförsäljningsvärdet (verkligt värde). 

Gränsdragning mellan investering och drift 
Tillgångar avsedda för stadigvarande bruk eller innehav med en nyttjandeperiod om minst 3 år 
klassificeras som anläggningstillgång om beloppet överstiger gränsen för mindre värde. Gränsen för 
mindre värde har satts till 0,5 prisbasbelopp och gäller som gemensam gräns för materiella-och 
immateriella tillgångar. 

Avskrivningar 
Kalmarsunds gymnasieförbund tillämpar linjär avskrivning, dvs. lika stora nominella belopp varje år. 
Avskrivning påbörjas när tillgången tas i bruk. De olika avskrivningstiderna för investeringar är: 
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·         Inventarier 10 år 
·         Stadigvarande undervisningsmaterial 5 år 
·         Kopiatorer 4 år 
·         Datorer 3 år 

Förbundet investerar endast i stadigvarande undervisningsmaterial samt inventarier och äger inte 
några byggnader. Detta innebär att komponentavskrivning och övrig klassning av komponenter inte är 
aktuell. 

Kapitaltjänstkostnader 
Kapitalkostnaden består dels av rak avskrivning på anskaffningsvärdet, dels av internränta på bokfört 
värde enligt SKL:s nivåer. 

Interkommunala intäkter 
Intäkterna från andra kommuner avseende deras folkbokförda elevers skolgång i förbundets skolor 
hanteras och faktureras terminsvis. Detta innebär att utfakturering sker i mars och september. Vid 
delårsbokslutet periodiseras därmed delen avseende juli och augusti upp baserat på den 
prognostiserade debiteringen avseende hösten. Detta till ett belopp om nära 16 mkr på de upplupna 
intäkterna. Vid årsbokslut uppstår inte denna post.   
 
Statsbidrag 
Som ett kommunalförbund hanterar inte förbundet generella statsbidrag utan söker statsbidrag främst 
via Skolverket. Förbundet tar del av kommunens erhållna statsbidrag avseende gymnasie- och 
vuxenutbildning via överenskommelse i budgetarbetet.  
 
 

 

 

 


